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Ar šūpulī ieliktu 
radošumu
Kamēr Latvijas lauk
saimnieki un rūpnieki 
ar dažādiem mārke
tinga trikiem un mai
nīgām sekmēm pūlas 
iespiesties “Debesu 
impērijas” pēcteces 
komunistiskās Ķīnas 
neaptverami plaša
jā tirgū, to, ģērbu
sies suitu tautas tērpā 
un ar smaidu sejā, 
savā nišā jau iekaro
jusi rokdarbu amata 
meistare Solvita Zarupska no Ventspils. 

7. lpp.

Pirms dažām dienām rakstīju par “Olimpiskā centra 
Ventspils” (turpmāk – OC “Ventspils”) pretrunīgo, drī-
zāk gan slikto finansiālo stāvokli. Šīs kapitālsabiedrības 
maksātspēja ir pilnībā atkarīga no Ventspils pilsētas 
domes atbalsta. Taču arī tas nespēj segt arvien pieau-
gošos OC “Ventspils” ikgadējos zaudējumus turpat vai 
1 miljona eiro apmērā (2017. gadā saskaņā ar gada 
pārskatu tie sasniedza 826 515 eiro). 

Lembergs un Boitmanis –  
visdāsnāk atbalstīto 
augstas klases  
sportistu skaitā! 

R 
akstā pievērsu 
uzmanību tam, ka 
šāda saimniecis
kā darbība ilgter
miņā var novest 

pie centra maksātnespē
jas, pat ja OC "Ventspils" 
valde daudzu gadu garu
mā ir solījusi optimālāk 
izlietot resursus un stingri 
ievērot taupības režīmu. 
Ir vērts atgādināt, ka OC 
“Ventspils”valdes priekš
sēdētāja Jurģa Liepājnieka 
pārapstiprināšanas amatā 
runa un prezentācija šī 
gada 18.oktobra Ventspils 
pilsētas domes sēdē bija 
ļoti pieticīga un optimis
mu neviesa. Raksturojot OC 
“Ventspils” nākotnes izaici
nājumus un darbības virzie
nus, Liepājnieks neko vai
rāk kā sporta bāžu uztu
rēšanas izmaksu pieaugu
mu un ārējā finansējuma 
pieejamības samazināju
mu nespēja prognozēt un 
piedāvāt. 

Tomēr arī pie tik  mino
rīga nākotnes redzējuma, 
Liepājnieks noraidīja iespē
ju pārtraukt izšķērdīgi finan
sēt apšaubāmus neleģitī
mā Ventspils pilsētas domes 
priekšsēdētāja, deputāta 

Aivara Lemberga biedrības 
“Ventspils attīstības aģentū
ra” (turpmāk – VAA) ikgadē
jos “pakalpojumus” 45 000 
eiro apmērā. Jāatgādina, ka 
šī gada 18. oktobra Ventspils 
pilsētas domes sēdē 
Liepājnieks nespēja paskaid
rot, kādus VAA pakalpoju
mus konkrēti OC “Ventspils” 
saņem, ne arī, kas tos kon
krēti sniedz! 

Rezultātā VAA turpi
na katru gadu palielināt OC 
“Ventspils” zaudējumus par 
minēto summu, no kuras 
kāda puse nonāk valsts 
amatpersonas Lemberga 
kabatā. Tomēr tas, ka OC 
“Ventspils” turpina slēpt 
faktus par šādas sadarbī
bas “panākumiem un liet
derību”, nav vienīgā OC 
“Ventspils”dīvainība, kas 
sākusi izgaismoties.

Līdz 2018. gadam OC 
“Ventspils” nodrošināja 
atbalstu augstas klases un 
perspektīvajiem sportistiem, 
arī sporta organizācijām. Vēl 
2017. gadā šiem mērķiem 
tika atvēlēti 406 852 eiro 
(2016. gadā – 490 217  eiro), 
kas sekmēja 31 sportista, 11 

Smagos noziegumos apsūdzētā Aivara Lemberga 
apjomīgā krimināllieta tiek iztiesāta jau vairāk 
nekā 10 gadus. Gadu gaitā tā drīzāk līdzinās 
farsam un, kā to jau sen daudzi iesaukuši, “viena 
aktiera teātrim”. Iespējams, lietas noslēgumu īsā-
ku varētu padarīt Saeimā virzītie grozījumi likumā, 
lai krimināllietās debašu runu un pēdējo vārdu 
nevarētu izstiept pārlieku garu. Vai šie grozījumi, 
kuri Saeimā pirmajā lasījumā jau izgājuši cauri, 
tiek gatavoti tieši A.Lemberga lietai, to sagatavo-
tāji noliedz. Taču šādam ierobežojumam ir jābūt, 
lai beidzot izbeigtu tiesas procesus, kas apzināti 
tiek izstiepti daudzu gadu garumā.

Plāno ierobežot 
lietu izskatīšanas 
stiepšanu garumā

L 
emberga krimi
nāllietā tiesvedība 
sākās 2009. gada 
16. februārī. Kopš 
tā laika lietā, kurā 

par ļoti smagiem nozie
gumiem tiek apsūdzēts 
no pienākumu pildīšanas 
atstādinātais Ventspils 
pilsētas domes priekš
sēdētājs A.Lembergs, ir 
pagājuši jau vairāk nekā 
10 gadi. To, kādi “risināju
mi” ir iespējami, lai tiesas 
procesu vilku pēc iespējas 
garāku, “Ventspilnieks.
lv” ir rakstījis vairākkārt. 
Saslimt var visi, bet šajā 
tiesvedības procesā tas 
ir bijis īpaši raksturīgi. 
Slimojuši ir arī tiesneši, 
bet slimīgi bieži izrādīju
šies arī paši apsūdzētie 
un viņu aizstāvji. Šī tiesas 
statistika ir nokaitināju
si daudzus: līdz šim lietā 
ir notikušas 627 tiesas 
sēdes, bet dažādu iemes
lu dēļ nav notikušas teju 
tikpat – proti, 621 tiesas 
sēde! Lai arī tiesa iepriekš 

centās pasteidzināt pro
cesa noslēgumu un nozī
mēja tiesas sēdes prak
tiski katru darba dienu, 
tomēr arī tas īsti neizgāja 
cauri. Pašlaik ir zināms, ka 
nākamajā gadā ir ieplāno
tas jau 136 tiesas sēdes. 
Tātad, viena tiesas sēde 
vidēji trīs dienās.

Lai arī šķiet, ka tuvo
jas noslēgumam garais 
process pirmajā instan
cē, tomēr priekšā vēl garš 
ceļš. Pirms gada prokuro
ru ieskatā izskanēja cerī
ga prognoze, ka punkts 
varētu tikt pielikts līdz šī 
gada beigām, tomēr reālā 
aina nemaz tik rožaina nav. 
Gandrīz visu gadu prokuro
ri lasīja savu tiesas deba
šu runu, un tai bija nepie
ciešamas teju 80 tiesas 
sēdes. Tagad priekšā nāka
mais un vienlaikus arī vis
nogurdinošākais posms kā 
tiem, kuri seko tiesvedī
bas procesam, gan proku

T  
ikai pirms nedē
ļas viņa atgrie
zusies no kārtē
jā starptautiskā 
Nemateriālā kul

tūras mantojuma saglabā
šanas festivāla, kas nori
sinājies šīs valsts pilsētā 
Changdu. Ķīnā viņa jau 
divus gadus pēc kārtas 
dažādās pilsētās un atšķirī
gos formātos ir pārstāvējusi 
Latviju, šoreiz prezentājot 
etnogrāfiskos adījumus, ko 
darinājusi pati un kolēģes 
no Amatu mājas Rokdarbu 
kopas “Spārni”. Dalību fes
tivālā Solvitai šogad pilnībā 
apmaksājusi Ķīna. 

Interese par latviešu eks
pozīciju bijusi tik liela, ka 
līdzpaņemtie paraudzi
ņi izpirkti bez Austrumos 
pieņemtās kaulēšanās 
un pasākuma apmeklētā
jiem tikai ar pūlēm izde
vies ieskaidrot, ka, diem

žēl, izstādes eksponāti, krāš
ņais suitu tautas tērps, kas 
viņai mugurā un tā aksesuā
ri netiek pārdoti ne par kādu 
juaņu daudzumu, kaut arī 
tos rotā viņu valstī cienījamā 
priekšsēdētāja Mao portrets. 

ĶĪNIEŠUS SAJŪSMINA 
MAUČI 

“Vislielāko sajūsmu 
ķīniešos izsauca suitu tau
tas tērpu tradīcijās darinā
tie mauči jeb pulsa sildītāji, 
papildināti ar manu jauni
nājumu:  katrā no tiem sti
lizētu rožu ziedu izskatā bija 
ieadīti vairāki tūkstoši sīku 
pērlīšu piecās līdz desmit 
nokrāsās. Bet varbūt tāpēc, 
ka šo vārdu viņu valodā 
viegli izrunāt – “mauči”? 

Kā zināms, senatnē šis 
apģērba piederums Baltijas 
valstīs un Skandināvijā 

Valsts kontroliere: "Amatpersonas pārkāpums ietekmēs 
viņa privāto naudas maku."

«PAR BULCIŅAS ZAGŠANU PIEMĒRO BARGUS 
SODUS, BET PAR NOZIEGUMIEM PUBLISKAJĀ 
SEKTORĀ – NĒ»

Valsts kontrolei jeb augstākajai revīzijas iestādei kopš 
1.augusta ir paplašinātas pilnvaras – tai ir tiesības piedzīt per
sonas nelikumīgas rīcības dēļ radītos zaudējumus, kas atklā
ti auditā.

Intervijā BNN valsts kontroliere atzīmē, ka tas ir nevis «asi
ņains rīks», ar ko Valsts kontrole vēlētos sodīt amatpersonas 

un ierēdņus, bet gan veids, kā cīnīties ar likumpārkāpējiem.
«Ar saviem auditiem gribam sniegt devumu, lai valsts insti

tūcijās nebūtu tādas absurdas situācijas, ka par bulciņas zādzī
bu seko gana bargs sods, bet tajā mirklī, kad tiek izdarīts nozie
gums publiskajā sektorā, soda nav un atbildība neiestājas. 
Šāda situācija dod nepareizu signālu, ka var rīkoties, kā labpa
tīk, un par to nekas nebūs. Tā nedrīkstētu būt.»

Tāpat Valsts kontrole ir uzsākusi apjomīgu revīziju par to, 
kā ekonomiskie noziegumi vispār tiek izmeklēti pašvaldībās 

«Gadījumos, kad tiek pārkāpts likums, tiek nodarīts zaudējums pašvaldību vai valsts budže
tam. Turpmāk atbildīgajām amatpersonām iestāsies atbildība, kas vairs nebūs abstrakta, bet 
ietekmēs viņu privāto naudas maku. Tas būs kā preventīvs signāls, ka atbildībai jāiestājas,» 
tā par Valsts kontrolei piešķirtajām zaudējuma piedziņas tiesībām intervijā BNN saka valsts 
kontroliere Elita Krūmiņa.

 turpinājums 4. lpp.
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un valsts iestādēs. Līdz šim, neslēpj Krūmiņa, par konstatēta
jiem ekonomiskajiem, finanšu pārkāpumiem publiskajā sekto
rā sodi pārsvarā atstāti bez ievērības.

Ikdiena: pirms ceļa uz 
izzināmo.
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Fiktīva laulība
Kādu Ventspilī noslēgtu laulību tiesa atzi

nusi par fiktīvu. Lietā iesaistīta Kazahstānas 
pilsone.

Finālisti noteikti
Noteiktas komandas, kuras tiksies konkur

sa “Ventspils IT izaicinājums” finālā, sadalot 
12 000 eiro lielo naudas balvu fondu.

Prozas lasījumi
Līdz 19. novembrim autori tiek aicinā

ti pieteikties konkursam “Kurzemes prozas 
lasījumi2019”.

Gūst panākumus
Vairāki Mūzikas vidusskolas audzēkņi 

guvuši panākumus konkursā “Jūras zvaig
zne”. Ansambļu kategorijā vien nopelnītas 3 
pirmās vietas.

Pabalsti būs
Trūcīgas un maznodrošinātas personas, kā 

arī atsevišķi dzīvojoši pensionāri un perso
nas ar invaliditāti, kurām nav apgādnieku un 
ienākumi nepārsniedz 299 eiro mēnesī, var 
pretendēt uz ikmēneša dzīvokļa pabalstu 
ūdens un kanalizācijas pakalpojumu daļējai 
apmaksai. 

Dāvanas bibliotēkai
Mūzikas bibliotēkai uzdāvināti mūzikas 

instrumenti un ierakstu kolekcijas.

Stipendijas piešķirtas
Diviem Augstskolas studentiem piešķirtas 

“Hansa Matrix Ventspils” izcilības stipendijas. 
Katrs students deviņus mēnešus saņems pa 
150 eiro mēnesī.

Bērzus nozāģēs
Pārbūvējot tirdzniecībai paredzētu ēku 

Raiņa ielā 18, tiks nozāģēti vairāki bērzi. 

Apsveiks autorus
Šīgada pilsētas fotokonkursa noslēgums, 

izstādes atklāšana un autoru sveikšana pare
dzēta 5. novembrī “Jūras vārtos”. 

Tecina pašbrūvēto
Kāda sieviete aizturēta par nelikumīgu 

alkoholisko dzērienu izgatavošanu, glabā
šanu un realizāciju. Viņas dzīvesvietā atras
ti vairāki litri alkohola un trīs spaiņi brāgas. 

Urbj pāļus
Zinātnes un Inovāciju centra būvlauku

mā uzsākta kontrolpāļu urbšana. Tiek 
noteikts pāļu pamata dziļums, pārbaudot arī 
nestspēju.

Sezona beigusies
Ekskursiju kuģītis “Hercogs Jēkabs” gata

vojas beigt aktīvo sezonu un doties ziemas 
guļā.

Nolauzti koki
Spēcīgais vējš nodarījis postījumus arī 

Ventspilī – kritušus kokus nācies novākt Kaiju 
ielā.

Tūrisma avīze
Ziemas tūrisma avīze iznākusi jau 18. reizi. 

Izdevums vēsta par tūrisma iespējām mūsu 
pilsētā.

Durvju dienas
Atzīmējot Ventspils Starptautiskā radio

astronomijas centra jubileju un jaunā 
antenu lauka atklāšanu, Irbenes radiote
leskopu kompleksā notiek Atvērto durv
ju diena. 

Novērš pašnāvību
Stradiņa ielā kāds vīrietis mēģinājis izdarīt 

pašnāvību, izlecot pa logu vai pārgriežot sev 
rīkli. Glābēji izjaukuši viņa nodomus, ielaužo
ties dzīvoklī pa logu. 

VENTSPILĪ

REDAKCIJAS KOMENTĀRS

Lētticības cena
No e-pastā saņemtās vēstules (ortogrāfija saglabāta, 
teksts saīsināts): “Es saņēmu jūsu e-pasta adresi bizne-
sa direktorijā, un es rakstu ar mana ārsta palīdzību, jo 
man ir nopietna krūts vēža slimība. Mans vārds ir Marija. 
Es esmu 62 gadus veca sieviete un likumīgi esmu precē-
jusies ar mirušo Kal Gunter kungu, kurš ir Vācijas pilso-
nis. Es un mans vīrs pēdējos 17 gadus esam dzīvojuši šeit 
Kotdivuārā, Rietumāfrikā. Kad mans vīrs bija dzīvs, viņš 
nodeva viena miljona piecsimt tūkstošu eiro (1,500,000.00 
euro) summu Sparbank Zviedrijā, kurā viņš parakstīja līgu-
mu, ka līdzekļi tiks izmantoti tikai labdarības nolūkos jeb-
kurā Eiropas valstī. (..) Es vēlos, lai jūs palīdzētu man pār-
skaitīt šos līdzekļus uz jūsu personīgo bankas kontu dzim-
tenē. Pēc pārskaitījuma uz jūsu bankas kontu; jūs atskai-
tīsit 30% no kopējiem līdzekļiem sev kā kompensāciju un 
atlikušos 70% izmantosit labdarības darbiem savā valstī.”

• • •

R 
e, kā – atliek tikai aizskaitīt mistiskajai Marijai, Džordžam 
vai Nigērijas princim nieka pārsimts eiro, piemēram, 
par konta atvēršanu un kļūsiet par 450 tūkstošiem eiro 
bagātāks. Un tad jau, kas zina, arī to atlikušo miljo
nu varēs kā nebūt “sadalīt labdarībai”, paturot sev vēl 

kādu nieciņu vai pat visu. Ar vienu rāvienu, tā teikt, kļūt par mil
jonāru – kas var būt labāks. Un kas pats interesantākais “Nigērijas 
prinču” vai šādu Nabaga Mariju gadījumos – atrodas taču arī lēt
ticīgie, kuri pašiem vien zināmu iemeslu dēļ patiešām nospriež: 
“bet ja nu taisnība?”. Un šķiras no minētajiem pārsimts eiro (labā
kajā gadījumā) vai pat krietni lielākām naudas summām.

Lētticība, kā mēdz teikt klasiķi, esot laimīgo īpašība. Diemžēl 
no šādu “laimīgo” rīcības nereti atkarīgs ne tikai pašu “laimīgo” 
maciņa liktenis, bet bieži vien arīdzan daudzu citu cilvēku dzīves. 
Kā pēc iepriekšējām vēlēšanām ciniski, bet patiesi izteicās kāds 
bagātīgi atalgots t.s. polittehnologs: vēlēšanās uzvar tas, kurš 
“savāc” lētticīgo balsis. Citiem vārdiem sakot, vajag zināmai vēlē
tāju masai iestāstīt, ka pie miljoniem var tikt tik vienkārši kā noti
cot Nabaga Marijai vai “Nigērijas princim”. Vai šajā gadījumā – pie 
tādiem valdības, varas vai vietvaras izcilniekiem, kuri mūs visus 
vedīs Saules kalnā, ja, protams, šādu lētticīgo balsis būs pietieka
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mi, lai nokļūtu pie siles. Un šeit laikam apelēt pie veselā saprāta 
un analītiskiem prātiem nav jēgas. Ticēšana pašmāju “Nigērijas 
prinčiem”, kas jau šodien dzīvo lepnās villās ezera vai jūras kras
tos, bet lētticīgajiem reņģēdājiem sola piena upes ķīseļa krastos 
kaut kad attālā nākotnē, ir tāda netverama lieta, kas nepakļau
jas saprāta analīzei. Ja tic, tad tic. Un neprasa, kāpēc. Galu galā 
viņš (tas labais) taču tik skaisti runā, tik daudz sola un tik brīniš
ķīgi prot noglaudīt galviņu sērdienim, pasniegt puķu pušķi daiļajai 
dziedonei uz skatuves vai nošļūkt no kalna ar ragaviņām. Vēlams 
televīzijas kameru un fotoaparātu modrajā uzraudzībā... Bet pārē
jais – tas jau var pagaidīt. Pacietieties, debesīs labāki būs – ja citē
jam klasiķus.

Tiesa gan, par lētticību var nākties maksāt visiem. Turklāt lielu 
cenu. Jo vairāk būs cilvēku, kuri neskatīsies darbos, bet vērtēs vai 
ticēs tikai vārdiem, jo bargāka cena būs jāmaksā. “Rīgas satiksmes” 
nozagtie miljoni, par Rīgas un mūsu pilsētnieku naudu iegūtie labu
mi vai ietekme, aizkulišu bandinieku bīdīšana viesnīcā “Rīdzene” 
tad varēs šķist tikai ziediņi. Būs aitas, būs cirpēji – tā teiks pašmā
ju “Nigērijas prinči”, kuriem diezin vai ir pazīstami tādi jēdzieni kā 
“morāle”, “ētika”, “sirdsapziņa”. Jo šādu “Nigērijas prinču” sirdsap
ziņa ir tīra un nevainīga kā neprecēta jaunava. Tā vienkāršā iemesla 
dēļ, ka nekad nav lietota un nav paspējusi nosmērēties...

Iemesli šādai “aklai ticībai”, ka paša un valsts pārticības mil
joni radīsies paši no sevis, šķiet, nemaz nav tālu jāmeklē. Daudz 
vieglāk taču ir noticēt, ka epastu rakstījusī Marija no Kotdivuāras 
patiešām ir īsta, tikpat īsta, cik solītais pusotrs miljons “tāpat 
vien”, kas pienākas tikai tāpēc, ka noteikti taču epasta saņēmējs 
ir labs cilvēks. Un labam cilvēkam miljons noderēs. Šī analoģija 
gluži precīzi ataino arī vietējo “mariju” un “Nigērijas prinču” rīcī
bu, kam taču tik ļoti gribas vienkārši noticēt. Pretēji tam, ko saka 
Homo Sapiens saprātīgais prāts: nekad neviens miljons nav nokri
tis vienkārši no gaisa, jo pārsvarā gadījumu tas tomēr ir jānopelna. 
Tāpat kā vēlētājam taču vieglāk noticēt tam vienīgajam, kas sola 
uznest kalnā, par to neprasot pretī neko... Ja nu vienīgi to nelielo 
darbiņu – nobalsošanu vēlēšanu iecirknī. 

Aicinot nebūt lētticīgiem ne pret “Nigērijas prinčiem”, 
 ne pašmāju mazajiem ķeizariņiem,

patiesi jūsu, “Ventspilnieks.lv”

Valsts kontroles iekšienē jau ir uzsākta 
gatavošanās tam, lai jaunās likuma pilnvaras 
nepieciešamības gadījumā varētu pielietot.

«Tajos gadījumos, kad redzēsim likumu pār
kāpumu, nodarītos zaudējumus, rīkosimies 
tā, kā likums nosaka. Vispirms dosim iespē
ju pašām revidējamām vienībām vienoties ar 
atbildīgajām personām par piedziņu. Ja tas, 
mūsuprāt, nepamatotu iemeslu dēļ netiks 
darīts, tad pie darba ķersies Valsts kontroles 
padome.»

Tomēr, runājot par to, kas notiks ar jau 
iepriekš atklātajiem pārkāpumiem un tiem 
pārkāpējiem, kas nav saņēmuši sodu, Krūmiņa 
uzsver: «Mēs neesam sēdējuši rokas klēpī sali
kuši. Kas tika izdarīts? Valsts kontrolē tika 
izveidota atsevišķa pārkāpumu izmeklēšanas 
daļa, kas mēģināja veicināt sadarbību ar tiesī
bu aizsardzības iestādēm, skaidrojot, sniedzot 
papildu informāciju, lai vainīgās personas tiktu 
sauktas pie atbildības.»

«Tas, ko mēs pilnīgi noteikti vēlamies, ir: lai 
tiktu ieviesti mūsu ieteikumi un lai tas notiktu 
nevis formāli, bet pēc būtības. Tas ir tas, par 
ko mēs cīnāmies visu laiku. Ja neizdodas, tad 
mēs atkal par to atgādinām un virzāmies [uz 
priekšu],» uzsver Krūmiņa.

Pēc kontrolieres paustā, progress ir panākts, 
un to veicinājis tas, ka Valsts kontrolē strādā 
bijušie prokuratūras darbinieki.

«PAŠVALDĪBU VADĪBAI NAV 
BIJIS SKAIDRS, KA TAI PAŠAS 
IZVEIDOTĀS KAPITĀLSABIEDRĪBAS 
IR JĀPĀRRAUGA»

Valsts kontroliere atzīst, ka pārkāpumu pub
liskajā sektorā ir gana daudz. «Tas arī ir tas, 

Valsts kontroliere: "Amatpersonas pārkāpums 
ietekmēs viņa privāto naudas maku."

ko mēs ar katru revīziju mēģinām stiprināt, 
– izpratni, ka jebkuras institūcijas vadītājs ir 
atbildīgs, lai viņa pārraudzībā, vadībā esošā 
institūcija strādātu likumīgi, lietderīgi un efek
tīvi. Tas ir noteikts likumā.»

Krūmiņa uzsver, ka vadītājiem ir jāsaprot – 
stājoties amatā, viņi apņemas strādāt iedzīvo
tāju labā. Vadītājiem ir jādomā, kā ar esoša
jiem resursiem maksimāli labi kalpot iedzīvo
tājiem, nevis sev.

Pašvaldībās viena no problēmām ir to pār
raudzība kapitālsabiedrībās. «Problēmas, kas 
izgaismojās, kad tikko sākām revīzijas, bija 
tādas, ka pašvaldību vadībai nebija skaidrs, 
ka tai pašas izveidotās kapitālsabiedrības ir 
jāparauga. Viņiem šķita – ja ir izveidotas, tad 
tās savā nodabā dar
bojas. Revīziju laikā 
viens no kontroles mēr
ķiem ir veicināt izprat
ni par labas pārvaldības 
principiem.»

Krūmiņa uzsver, ka 
svarīgi ir saprast – kapi
tālsabiedrības dibināša
na nozīmē sekot līdzi arī 
likuma normām, nevis 
nolikt to kā trauku, no 
kura «pasmelt» savām 

vajadzībām. «Ir nepieciešama nepārtraukta 
uzraudzība, monitorings, lai pašvaldība darbo
tos atbilstoši tiem mērķiem, kas noteikti.»

Krūmiņa atzīmē: ja paskatās jau vien uz 
Rīgas kapitālsabiedrībām, kā “Rīgas namu 
pārvaldnieks”, “Rīgas satiksme” un citiem 
līdzīgiem uzņēmumiem, par tiem Valsts kon
trolē no iedzīvotājiem bieži saņemtas sūdzī
bas – galvenokārt par kvalitātes trūkumu un 
sadārdzinājumu.

Tāpat Krūmiņa piebilst, ka Valsts kontrolei 
vienmēr lielie izaicinājumi ir papildu saņem
tā informācija par to, kur tiek atklāti pārkāpu
mi. Aicinājumi tiek saņemti gan no nevalstis
kajām organizācijām, gan deputātiem paš
valdībās un Saeimā. Kā uzsver kontroliere: 
«Pārkāpumu ir ļoti daudz.»

Tomēr problēma ir kapacitātē. «Institūciju, 
kas pakļaujas Valsts kontroles pārbaudei, ir 
tūkstošiem. Revidentu mums ir nedaudz vai
rāk par simtu. Līdz ar to ir jāizdara liela izšķir
šanās, kur un par kādiem jautājumiem veik
sim pārbaudes. Tas ir tas, kas mums rada gal
vassāpes, jo, protams, gribētos vairāk paskatī
ties un sniegt savus ieteikumus vairāku jomu 
sakārtošanā.» 

Simona Šjadīte

"Ventspilnieks.lv" piedāvā:
• Ievietot sludinājumus un reklāmu laikrakstā “Ventspilnieks.lv”.
• Izstrādāt reklāmas dizainu pēc klienta vēlmēm.
• Sagatavot un publicēt reklāmlapas un informatīvās lapas laik
rakstā “Ventspilnieks.lv”.
• Izplatīt reklāmieliktņus kopā ar laikrakstu “Ventspilnieks.lv”.
• Ievietot reklāmas baneri portālā “Ventspilnieks.lv”. 
Par reklāmas un sludinājumu izcenojumiem, reklāmas izga
tavošanas iespējām un izvietošanu laikrakstā un portālā 
“Ventspilnieks.lv”, lūdzu sazinieties ar redakciju.
epasts: redakcija.ventspilnieks@gmail.com
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Vecāku konference
2. novembrī Tārgales pamatskolā notiek 
vecāku konference “Laba dialoga iespē
jas un resursi attiecībās bērnsvecā
kiskolotājs”. Būs iespēja noklausīties 
divas lekcijas.

Sabiedriskā apspriešana
Notiks sabiedriskā apspriešana par ietek
mes uz vidi novērtējumu smiltsgrants un 
smilts atradnē Ugāles pagasta “Atvaros”. 
Sanāksme notiks 5. novembrī Ugālē. 

Jaunas telpas
Zlēku pasta nodaļa no 4. novembra sāk 
darbu jaunās telpās – “Pūcītēs”, kur atro
das arī pagasta pārvalde. 

Var pieteikties
Novada pašvaldība aicina pieteikties 
2020. gada rūpnieciskās zvejas tiesību 
nomai – nepieciešamajam zvejas rīku 
skaitam zvejošanai iekšējos ūdeņos un 
Baltijas jūras piekrastes ūdeņos Ventspils 
novada administratīvajā teritorijā. 

Atjaunots tilts
Rekonstruēts valsts mežu apsaimnie
kotāja “Latvijas valsts meži” Usmas 
iecirknī esošais tilts pār Vēždūkas upi. 
Uzlabojusies satiksmes drošība un sama
zinājies meža ceļa izskalošanas risks. 

Par takām
7. novembrī Ugāles bibliotēkā notiks 
stāstu pēcpusdiena “Pa Ugāles takām”.

Darbu izstāde
Tārgales pamatskolā notiek audzēkņu 
zīmējumu un rokdarbu izstāde. Darbi 
tapuši septembrī un oktobrī. 

Smaga avārija
Tārgales pagastā notikusi kravas auto
mašīnas sadursme ar vieglo automašī
nu. Satiksme tika apturēta uz vairākām 
stundām. 

Palīdz dzīvniekiem
Popes pamatskolas audzēkņi strādāja 
biedrībā “Ar sirdi delnā”, aprūpējot suņus 
un vedot tos pastaigās. 

Skolotājas viesojas
Novada mūzikas skolotājas viesojās 
Mūzikas bibliotēkā, lai iepazītos ar tās 
piedāvājumu. 

Jubileja nosvinēta
Užavas pamatskola nosvinējusi 55. dzim
šanas dienu. 

Antenu lauks
Svinīgi atklāts jaunās paaudzes ante
nu parks LOFARLATVIA, kā arī atzīmēta 
Ventspils Starptautiskā radioastronomijas 
centra 25 gadu jubileja. 

Darināja lelles
Piltenes rokdarbnieces bibliotēkā darinā
ja mīkstās rotaļlietas. 

Tilts atjaunots
Pabeigti darbi pie Zlēku tilta. Satiksmes 
ierobežojumi atcelti. 

Ugālnieki Rīgā
Ugāles Mūzikas un mākslas skolas 
audzēkņi un pedagogi devās profesio
nālās orientācijas braucienā uz Rīgu, lai 
viesotos uzņēmumā “Printful”.

Seminārs uzņēmējiem
Biedrība “Ziemeļkurzemes biznesa asoci
ācija” Zūrās rīkoja semināru, kurā varēja 
uzzināt par līdzekļu piesaisti dažādu akti
vitāšu organizēšanai.

sporta organizāciju darbību un pāris sporta 
pasākumu norisi. Tomēr sākot no 2018. gada 
šo darbības jomu no OC “Ventspils” pārņēma 
mākslīgi šim mērķim veidots nodibinājums 
“Ventspils olimpiskā vienība” (turpmāk – 
Ventspils OV). Šī jaunā nodibinājuma vadītāja 
amatā pa tiešo, uzreiz pēc pārkāpumu kon
statācijas OC “Ventspils” darbībā, kas nove
da pie smaga nelaimes gadījuma 2017. gada 
rudenī, nonāca Uldis Boitmanis. Domāju, ka 
maz bija to, kas šaubījās par to, ka nodibinā
jums “Ventspils OV" ticis izveidots tieši viņa 
ietekmes saglabāšanai OC “Ventspils”, arī 
atalgošanai. 

Netieši to apstiprina arī “Ventspils OV” 
2018. gada pārskats. Mākslīgā un nevajadzī
gā nodibinājuma vienīgā mērķa, tas ir, aug
stas klases un perspektīvu sportistu sagata
vošanai un atbalstīšanai, bijis atvēlēts vien 
81 630 eiro. Tas ir reizes piecas mazāk kā 
gadu iepriekš! Turklāt “Ventspils OV” vadītā
ja Boitmaņa atalgojumam no minētās sum
mas tiek izlietota desmitā daļa no sportis
tu atbalsta programmas. Pat ja atbalstāmo 
sportistu skaits Boitmaņa vadītajā  “Ventspils 
OV” ir sarucis līdz 16, jeb divkārt, nevar nere
dzēt, ka šādas reorganizācijas rezultātā iegu
vēji nav bijuši sportisti un viņu treneri, kas 

Lembergs un Boitmanis – visdāsnāk 
atbalstīto augstas klases sportistu skaitā! 

Pētījumu centra RAND Europe aprēķini liecina – Latvija korupcijas dēļ katru gadu zaudē 3 līdz 5 miljardus eiro, jeb 15 līdz 19% no 
iekšzemes kopprodukta. Kā zināms, korupcija ir dienesta stāvokļa izmantošana savtīgos nolūkos un amatpersona pērkamība. 
Proti, tāda mēroga korupcija, kāda ir Latvijā, nav iespējama bez ievērojamas un visaptverošas politiķu iesaistes un piesega.

VIEDOKLIS

Tavaram, Krauzem un pārējiem “krusttēva” piesedzējiem!

T 
ieši politiķi ir atbildīgi gan par 
nespēju tikt galā ar šo problē
mu, kuru atrisinot, naudas pietik
tu medicīnai, izglītībai un pārējo 
samilzušo valsts problēmu risinā

šanai, gan par korupcijas radītajām sekām 
– paplašinās ēnu ekonomika, palielinās soci
ālā nevienlīdzība, tiek palēnināta demokrā
tijas attīstība.

Jaunā valdība un prezidents kā nekad 
iepriekš iet korupcijas apkarošanas ceļu, pro
tams, sastopoties ar arvien jūtamāku korup
cijas atbalstītāju pretestību. 

ZZS runasvīri ir vieni no kaislīgākajiem 
valdošās koalīcijas kritizētājiem. Sabiedrībai 
tiek stāstīts – ZZS ir īstenie mediķu, skolotā
ju, visas sabiedrības aizstāvji, īstenie mūsu 
zemes saimnieki, taisnīgas un godīgas valsts 
pārvaldes nodrošinātāji. Visās citās partijās ir 
blēži, ļaundari, tikai ne ZZS, kura, protams, 
nav atbildīga par patreizējo valsts stāvokli. 

Zinot, cik kaismīgi ZZS aizsargā valsts 
apzagšanā apsūdzēto “krusttēvu”, kā “krust
tēvam” ik gadu tiek gādāti desmitiem miljo
nus vērti mesli, kā “krusttēva” pārziņā tika 
nodoti veseli valsts sektori un nozares – no 
šīs liekulības metas šķērmi. 

Man kā Ventspils pilsētas domes ilg 
gadējam deputātam ir skaidrs – tieši ZZS ir 
tas politiskais spēks, kurš, pilnībā pakļaujo
ties smagos amatnoziegumos apsūdzētajam 
Aivaram Lembergam, mūsu valsti ir viscentī
gāk vedis iznīcības virzienā. Tieši tādu partiju 
kā ZZS darbības mūsu valstij nedod iespēju 
izrauties no korupcijas purva, kuras viens no 
spilgtākajiem personāžiem ir ZZS “krusttēvs” 
Lembergs.

Vai Jūs varat nosaukt vēl kādu politis-
ko spēku, kurš, glābjot savu “bosu” no 
taisnīga soda, gadu desmitiem apzinā-
ti būtu vājinājis Latvijas tiesībsargājošās 
institūcijas?

Problēmas KNAB, Ģenerālprokuratūrā, 
tiesu sistēmā nav nejaušas, tās izriet no 
ZZS rīcības. Publiski ir izskanējis, ka iepriekš 
tiesībsargājošo institūciju vadītāju kandida
tūras vispirms tika saskaņotas ar apsūdzē

to A.Lembergu. Šādai rīcībai ir augļi, proti, 
arī patreiz A.Lemberga un tā emisāru pret
tiesiskās darbības tiesībsargājošās institū
cijas atstāj bez ievērības, tai pat laikā salī
dzinoši niecīgāki pārkāpumi tiek izmeklēti 
un nodoti kriminālvajāšanai. Latvijas tiesīb
sargājošās institūcijas ir spējīgas divdesmit 
piecus gadus vajāt cilvēku par ledeņu, piecu 
kinderolu, mūzikas centra, rakstāmmašīnas 
nozagšanu, tai pat laikā demonstrē pilnī
gu bezspēcību, kad runa ir par Lemberga 
pastrādātiem amatnoziegumiem iedzīvoša
nās nolūkā un noziegumiem, kuri viņam 
izvirzītās apsūdzības laikā tiek turpināti un 
pastrādāti katru dienu. Runa ir par prettie
sisku lēmumu ietekmēšanu, korupciju, inte
rešu konfliktiem, savu prettiesisko interešu 
nodrošināšanai izmantotu sabiedrisko resur
su un nu jau tiesu atzītiem Satversmes pār
kāpumiem. Tieši tiesībsargājošo institūciju 
nespēja garantē Lemberga neaizskaramī
bu, nodrošina tam mūžīgu varu Ventspilī, 
kura savukārt dod iespēju attiecīgi kontrolēt 
notiekošo Latvijā. Pateicoties tiesībsargājo
šo institūciju nespējai, Ventspilī demokrātis
kas un godīgas vēlēšanas nav bijušas iespē
jamas visu atjaunotās Latvijas Republikas 
pastāvēšanas laiku.

Vai zināt vēl kādu apsūdzēto, kuram par 
godu valsts maina likumus un normatī-
vos aktus, īpatnēji traktē normatīvo aktu, 
likumu normas, šādi garantējot apsūdzē-
tajam atrašanos svarīgos valsts institūciju 
pārvaldes amatos?

Daudz ir rakstīts par bēdīgi slaveno privati
zācijas likumdošanas ietekmēšanu, par ostu 
pakļaušanu, Emša koferīšiem, oligarhu saru
nām un citām krimināla rakstura darbībām 
A.Lemberga interesēs. Šoreiz minēšu dažus, 
nesenā pagātnē A.Lemberga interesēs pie
ņemtus lēmumus. 

• Ministru kabinets 2012.gadā apstipri
nāja Ventspils Brīvostas pārvaldes nolikumu, 
no kura bija izņemts punkts par terminē
tu valdes locekļa atrašanos amatā. Iepriekš 
tika noteikts, ka brīvostas valdes locekļu 
pilnvaru laiks ir 5 gadi, pieļaujot atkārtotu 

iecelšanu. Šāda satura nolikuma redakci
ju lobēja Lemberga emisāri valsts institūci
jās un Lemberga vadītajās tranzīta nozaru 
biedrībās.

• Saeima 2018.gada 17.maijā grozī
ja Republikas pilsētu un novadu vēlēša
nu komisiju un vēlēšanu iecirkņu komi
sijas likumu. No likuma tika izslēgta tā 
12.panta (1) sadaļa – “Vēlēšanu komisijas 
pirmo sēdi sasauc attiecīgās domes priekš
sēdētājs vai viņa pilnvarota persona”. Proti, 
ja iepriekš, dēļ Lembergam piemērotā drošī
bas līdzekļa, legāli nebija iespējams sasaukt 
pirmās Ventspils pilsētas domes vēlēšanu 
komisiju sēdes, tad pēc 2018.gada 17.maija 
šāda iespēja tika legalizēta. Visas notikušās 
Ventspils pilsētas domes vēlēšanas, kopš 
2009.gada, šī iemesla dēļ ir apšaubāmas, jo 
tās organizēja vēlēšanu komisijas, kuru pir
mās sēdes bija sasauktas neatbilstoši likumu 
normām;

• VARAM, tiesībsargājošās institūcijas, arī 
tiesa, vēl līdz šai dienai nespēj nodrošināt 
A.Lemberga piespriestā drošības līdzekļa 
ievērošanu. Drošības līdzeklis nu jau vai
rāk kā  divpadsmit gadus nav ticis ievērots. 
Atbildīgo institūciju nespējas dēļ tos pašus 
divpadsmit gadus Ventspils pilsētas dome 
tiek vadīta pretlikumīgi – to, pretēji likumos 
noteiktajam, domes priekšsēdētājam klāt
esot vada (formāli) priekšsēdētāja vietnieki.  
Pat jēdziena “Prombūtne” traktēšanā atbil
dīgās institūcijas piemērojas Lembergam. 
Izrādās, Lembergam kā domes deputātam 
atrodoties klātbūtnē, vienlaicīgi ir iespē
jams kā domes priekšsēdētājam atrasties 
prombūtnē. 

Šādas situācijas veicina nihilismu sabied
rībā un neuzticību valsts varai, jo sabiedrī
ba neredz pozitīvu pārmaiņu iespējamību, 
bet redz, kā valsts amatpersona A.Lembergs, 
būdama apsūdzēta smagu amatnoziegu
mu izdarīšanā, turpina rīkoties ar sabiedrī
bas mantu, atklāti veic ētikas, profesionā
lo normu, Satversmes, likumu, normatīvo 
aktu un tiesas nolēmumu pārkāpumus, kuri 
jau sen sasnieguši neapšaubāmi noziedzī
ga nodarījuma apmērus. Šādos apstākļos 

neuzticība valsts varai, tiesām, tiesībsargā
jošajām institūcijām, tajā skaitā KNAB, tikai 
pieaug.     

Aivis Landmanis,
Ventspils pilsētas domes deputāts.  

Turpinājums nākamajā numurā

ikdienas treniņos lej sviedrus, lai sagatavotos 
pasaules līmeņa sporta sacīkstēm vai star
tiem olimpiskajās spēlēs.

Skaties kā gribi, lielākie finansiālie ieguvēji 
no  OC “Ventspils” un “Ventspils OV” izveides, 
ir deputāti – Boitmanis un Lembergs! Tieši 
viņi Ventspils sportam atvēlēto līdzekļu ietva
ros  spējuši izkonkurēt vairumu, ja ne visus 
OC “Ventspils” un “Ventspils OV” iepriekš  un 
pašreiz atbalstītos augstas klases sportistus 
un trenerus. 

Un tomēr arī šie fakti nav vienīgie pār
domu vērtie neglaimojošie Ventspils pilsē
tas domes, OC “Ventspils” un “Ventspils OV” 
savstarpēji saistītie aspekti, kas izgaismojās  
Ventspils pilsētas domes šī gada 18.oktob
ra sēdē. 

Kā liecina šīs sēdes audioieraksts, pašval
dības administrācija ir rupjā veidā rediģēju
si ierakstu. Ir izdzēstas deputāta Lemberga 
kārtējās tradicionālās ikdienas rupjības, kas 
nepatikā tika adresētas man un otram mazā
kuma deputātam A.Landmanim, jo interesē
jāmies par Lemberga vadītās biedrības VAA 
apšaubāmo pienesumu OC “Ventspils” dar
bībā. Pat ja audioieraksts tagad ir dzēsts, ir 
jāatklāj, ka Lembergs publiski man adresē
ja tādus melīgus izteicienus, kā – čekas stu
kačs, valsts apzadzējs, ziņotājs pret Latvijas 
neatkarību, darbošanās ar mērķi iznīcināt 

Lembergu, dēļ kā pat esot  savulaik izveido
jis partiju Pilsoniskā savienība!

Protams, šādu kārtējo Lemberga publisko 
rupjību pamatā ir nesodāmības sajūta. To vei
cina atsevišķu vairākuma deputātu aktīva līdz
dalība, kas nav nekas jauns Ventspils  pilsētas 
domes un komiteju sēdēs. Arī šādu izpausmju 
un liecību slēpšana, prettiesiska izdzēšana vai 
noklusēšana sanāksmju protokolos, audio
ierakstu neizsniegšana nav jauna parādība. 
Tomēr šoreiz Ventspils pilsētas domes sēdes 
audioieraksta rediģēšana, daļēja dzēšana jau 
ir sasniegusi pusstundu garu apjomu! 

Tas nepārprotami liecina, ka Ventspils pil
sētas domes vadībai, vairākuma deputātiem 
varētu būt radušās bažas, ka var nākties stā
ties tiesas priekšā par neslavas celšanu, cil
vēka cieņas un goda aizskaršanu, melīgu 
nepatiesību publisku izplatīšanu. Acīmredzot, 
lai mazinātu šādu risku un iespējas, Ventspils 
pilsētas dome, savu apkaunojošo darbību 
slēpšanai, mazdūšīgi ir izvēlējusies cienīgu 
“pamatojumu” – audioieraksts apstrādāts, lai 
ievērotu fizisko personu datu aizsardzību! Tā 
kā tam neredzam pamata, mēs, mazākuma 
deputāti, esam pieprasījuši sniegt pamatoju
mu par šādām prettiesiskām Ventspils pilsē
tas pašvaldības darbībām. 

Ģirts Valdis Kristovskis,
Ventspils domes deputāts
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LATVIJĀ

Latvijā vairs nebūs 
iespējams ”atmazgāt” 
naudu
Latvijā drīzumā vairs nebūs iespējams 
veikt ar naudas atmazgāšanu saistītas 
darbības, paudusi Finanšu un kapitā
la tirgus komisijas jaunā vadītāja Santa 
Purgaile. Latvijas bankās ir ļoti nozīmīgi 
samazināts augsta riska klientu skaists. 
Darbinieki ir veic atkārtotas pārbaudes 
augsta riska bankās, kurās līdz šim ir 
bijušas konstatētas problēmas.

“Saskaņas” stūri pārņem 
Urbanovičs
Partijas “Saskaņa” kongresā par jauno 
vadītāju kļuvis politiskā spēka Saeimas 
frakcijas vadītājs Jānis Urbanovičs. 
Līdzšinējais partijas vadītājs Nils Ušakovs 
atsauca savu kandidatūru. Kandidēja 
arī Vjačeslavs Dombrovskis un Andris 
Morozovs.

Rīgas domē darbā pieņemts 
par kukuļnemšanu sodītais 
Strancis
Par kukuļņemšanu notiesātais bijušais 
Rīgas domes Pilsētas attīstības depar
tamenta direktors Pēteris Strancis pēc 
iznākšanas no cietuma algots par kon
sultantu Rīgas domes Īpašuma depar
tamentā. Viņu sniegt konsultācijas par 
Mežaparka Lielās estrādes būvprojektu 
personīgi aicinājis tagadējais Rīgas mērs 
Oļegs Burovs, kurš nekā neētiska šajā 
faktā neredz. 

Opozīcija atkal apsūdz Pūci
Sabiedrības informēšanas pasākumiem 
un komunikācijai par administratīvi teri
toriālās reformas norisi šogad kopumā 
paredzēti 220 000 eiro. Opozīcijas parti
jas paudušas bažas par to, ka reklāmās 
dzirdams un redzams tieši ministrs Juris 
Pūce, ko tās traktē kā politisko reklāmu. 
Ministrs norāda, ka viņš pats personīgi 
runājis ar iedzīvotājiem un pašvaldībām, 
tādēļ ir tikai loģiski, ka reklāmās dzir
dams tieši viņš.

Sabiedrības noskaņojums 
strauji krities
SKDS “Latvijas barometrā” septembrī 
jūtami pasliktinājies iedzīvotāju noska
ņojums. Tam, ka situācija valstī attīstās 
pareizā virzienā, septembrī piekrita 30% 
respondentu (5%), bet 55% uzskata, ka 
virziens ir nepareizs. Vērtējot pašreizē
jo Latvijas ekonomikas stāvokli, atzinī
gi to vērtēja tikai 8%, bet kritiski – 43% 
aptaujāto.

roriem un tiesnešiem – vēl ir debates tieši 
A.Lemberga advokātiem, par ko jau iepriekš 
izskanējušas bažas par kārtējiem mēģinā
jumiem vairākkārt atkārtoties un tādējādi 
atkal “stiept gumiju”. Turklāt uz pašu smagos 
noziegumos apsūdzēto attiecas aptuveni 300 
epizodes. A.Lembergam valsts nozīmētais 
aizstāvis Genādijs Ivankins savu tiesas deba
šu runu sāks tikai janvārī. Viņš gan intervijā 
Latvijas Televīzijai apgalvoja, ka savu runu 
netaisoties izstiept vairāku mēnešu garumā, 
turklāt arī nemaz neplānojot saskaņot deba
šu ilgumu un savu sakāmo ar apsūdzēto, un 
viņam arī praktiski neesot nekāda komunikā
cija ar A.Lembergu.

Tiesa, pašā noslēgumā ir vēl viens fini
ša posms, kura pabeigšanu nav iespējams 
prognozēt nemaz. Proti, vēl sekos replikas un 
pašu apsūdzēto pēdējie vārdi, kuru ilgumu 

Plāno ierobežot lietu izskatīšanas stiepšanu garumā

Pagājušajā nedēļā saviedrībā uzvirmo-
ja baumas par “Swedbank” it kā ne-
stabilo situāciju. Baumu epicentrs bija 
Daugavpilī, kur iedzīvotāji steidzās no 
bankomātiem izņemt skaidru naudu. 
Varētu jautāt – kāda gan ventspilnie-
kiem daļa gar baumām Daugavpilī? 
Taču baumām piemīt spēja izplatīties 
līdzīgi meža ugunsgrēkam, tāpēc 
"Ventspilnieks.lv" informē par patieso 
situāciju.

Valdība otrdien skatīja jautājumu par Latvijas kandidātiem darbam Eiropas Savienības Reģionu komitejā. Vides aizsardzības 
un reģionālās attīstības ministrijas sagatavotajā lēmumprojektā izteiktais aicinājums apstiprināt konkrētās septiņas kandida-
tūras atsevišķos gadījumos raisa jautājumus par “savējo” izvirzīšanu. Šo septiņu mandātu saņemšanā nominēto personu vidū 
ir arī smagos noziegumos apsūdzētā un Ventspils pilsētas mēra amata pildīšanā ierobežotā Aivara Lemberga pirmais vietnieks 
Jānis Vītoliņš, kurš, kā zināms, formāli it kā pilda pilsētas pašvaldības vadītāja funkcijas situācijās, kurās to nevar darīt pats 
A.Lembergs.

likums pašlaik neierobežo. Tātad vēl viens 
rīks kā pavilkt visu vēl vairāk garumā.

Latvijas Televīzijas raidījums “de facto” 
vienā no saviem sižetiem pievērsa uzmanī
bu šiem sagatavoatjiem likuma grozījumiem. 
Apgabaltiesas tiesnesis Juris Stukāns ir tā 
persona, kas iesniedza parlamentā priekšli
kumu terminēt debašu un pēdējā vārda ilgu
mu, piedāvājot, ka tiesas, uzklausot lietas 
dalībniekus, varētu noteikt debašu un pēdē
jo vārdu laiku. Viņš uzsver, ka šobrīd liku
mā tieši uzrakstīts pretēji, ka debašu ilgums 
nav ierobežots. Līdz ar to persona būtībā 
var runāt par katru teikumu, par katru lietā 
esošo vārdu un tas savukārt varētu būt ļoti 
ilgstoši, bet pēc būtības vienlaikus nepasa
kot itin neko. 

Lai arī viņš noliedz, ka tas sagatavots spe

ciāli A.Lemberga lietai, tomēr tieša ietekme 
varētu “paspēt” skart šo apnicīgo procesu. 
Tas nozīmē, ka ar likuma grozījumiem teo
rētiski varētu likt A.Lembergam runāt nevis 
pārspīlēti paplašināti, bet gan ātrāk un kom
paktāk. Šie likuma grozījumi Saeimā tikuši 
cauri pirmajam no trim lasījumiem. Arī atbil
dīgās parlamenta komisijas priekšsēdētāja 
Juta Strīķe uzsvērusi, ka izmaiņas nav saistī
tas ar vienu konkrētu krimināllietu, šajā gadī
jumā domājot A.Lemberga tiesvedību, bet, 
“tas ir saistīts ar visiem nozīmīgiem iztiesāša
nas procesiem, kur šis instruments – debates 
– tiek izmantots, pie tam ļaunprātīgi”. J.Strīķe 
ir apņēmības pilna šiem priekšlikumiem iziet 
cauri maksimāli īsos termiņos, turklāt, kā 
norāda LTV raidījums, likuma grozījumu pake
tē ir arī vairāki citi pasākumi, kas paredzēti 

paātrinātu lietu iztiesāšanai.
Taču nav brīnums, ka pret šādiem gro

zījumiem ir tieši opozīcija un konkrēti – 
A.Lemberga politiskie lieldraugi, “labo darbu 
čempioni” un “skaistākās dāvanas Latvijas 
simtgadē” sarūpētāji Zaļo un Zemnieku 
savienība, no kuriem pāris deputāti strādā 
parlamentā tieši no “Latvijai un Ventspilij” 
partijas. "Zaļzemnieki" uzskata, ka piedāvā
tā likuma norma būšot nedemokrātiska. Arī 
Zvērinātu advokātu padomes priekšsēdētājs 
Jānis Rozenbergs asi pretojas šādas ieceres 
virzīšanai uz apstiprināšanu, par ko nav jābrī
nās. Tieši J.Rozenbergs tiesā aizstāv kopā ar 
A.Lembergu apsūdzēto Ansi Sormuli. Viņš 
centies panākt, ka iecerētie grozījumi neat
tieksies uz pašlaik tiesās esošajām lietām, 
taču šāda atruna nav paredzēta. 

“Zaļzemnieku” vadītā LPS virza savu līderi  
un Vītoliņu ES reģionu komitejā

E 
iropas Savienības Reģionu komite
jā Latvijai ir kopumā septiņi man
dāti un par komitejas locekli var 
kļūt vienīgi ievēlēti vietējās vai 
reģionālās pašvaldības pārstāvji. 

Tādēļ Zaļo un Zemnieku savienības vadī
tās Latvijas Pašvaldību savienības domes 
sēdē oktobra pirmajā pusē tika nolemts uz 
šiem amatiem virzīt gan pašas Pašvaldību 
savienības priekšsēdētāju Gintu Kaminski, 

kurš pārstāv Latvijas Zaļo partiju un ir arī 
Auces novada deputāts, gan A.Lemberga 
tuvāko līdzgaitnieku Jāni Vītoliņu, kurš pār
stāv “Latvijai un Ventspilij” partiju un ir 
“labo darbu čempionu” politiskais sabied
rotais. Pašvaldību savienība izvirzīja arī 
LPS valdes locekli – Kuldīgas domes priekš
sēdētāju Ingu Bērziņu (“Kuldīgas nova
dam”), Rundāles novada domes deputā
tu Aivaru Okmani (“Cilvēkiem un zemei”), 

bijušo Jēkabpils pilsētas mēru un taga
dējo domes deputātu Leonīdu Salceviču 
(Jēkabpils reģionālā partija), kā arī Rīgas 
domes deputātu Daini Turlo (“Gods kal
pot Rīgai”) un Pārgaujas novada pašvaldī
bas priekšsēdētāju Hardiju Ventu (“Vienoti 
novadam”).

Darbs šajā komitejā būs uz pieciem 
gadiem, laikā no 2020. gada 26. janvāra līdz 
2025. gada 25. janvārim. 

Saglabājam mieru. 
Baumas par banku nestabilitāti ir viltus ziņas

L 
atvijas iedzīvotājiem ne reizi vien 
nācies saskarties ar banku sagā
dātiem nepatīkamiem pārsteigu
miem, tādēļ nav brīnums, ka dažā
das baumas krīt auglīgā augsnē. 

Pagājušajā nedēļā tā notika arī Daugavpilī 
– saklausījušies baumas, ka “banka no rīt
dienas nestrādās”, daugavpilieši masveidā 
sāka izņemt no bankomātiem naudu. Taču 
panikai nav nekāda iemesla. Bankas peļņa 
šī gada deviņos mēnešos ir 83 miljoni eiro. 
Turklāt par bankas drošumu liecina kapitāla 
pietikamība un stabilitāte.

Baumas par kredītiestādes stabilitāti tika 
izplatītas pa dažādiem kanāliem, tostarp 
sociālajos tīklos un “WhatsApp”. “Swedbank” 
mediju attiecību vadītājs Janis Krops aģen
tūrai LETA paudis, ka informācija par baumu 
izplatīšanu attiecībā uz “Swedbank” stabilitā
ti ir nodota atbildīgajām iestādēm, kuras pār
baudīs bankai radušās aizdomas, “jo šobrīd 
izskatās, ka baumas tiešām tika izplatītas, 
apzinoties kādas sekas tās var radīt”.

Jāatgādina, ka šī nav pirmā reize, kad 
par “Swedbank” finanšu stabilitāti tikušas 
izplatītas realitātei neatbilstošas baumas. 
2011.gada nogalē nepatiesas informāci
jas izraisītas panikas rezultātā divās dienās 

no bankas tika izņemti aptuveni 30 miljo
ni latu. Ažiotāžai pakļāvās arī dažas paš
valdības, kas pārskaitīja vairākus tūkstošus 
latu uz citu banku kontiem.Tolaik pietika ar 
pāris dienām, lai situācija normalizētos, bet 
FKTK lūdza Drošības policijai izmeklēt baumu 
izplatīšanu. Kā skaidroja ģenerālprokurors 
Ēriks Kalnmeiers, baumas par “Swedbank” 
finanšu nestabilitāti 2011.gadā radās Latvijā 
un netika izplatītas apzināti. 

Vēl viens, tiesa, neliels baumu vilnis bija 
marta sākumā, kad sakarā ar tehniskajiem 
sistēmas atjaunināšanas darbiem bija ierobe
žota gan internetbankas, gan mobilās lietot
nes, gan karšu un bankomātu izmantošana. 
Toreiz banka twitter.com kontā nosūtīja brīdi
nājumu viltus ziņu veidotājiem un tālāk izpla
tītājiem, ka “nepatiesu ziņu izplatīšana par 
kādu banku vai Latvijas finanšu sektoru kopu
mā, lai dezinformētu un celtu viltus trauksmi, 
ir krimināli sodāma. Krimināllikuma 89. un 

194. pants”. Krimināllikumā par 
šādām darbībām paredzēts sods 
līdz pat pieciem gadiem cietumā. 

Šāda veida tenkas galveno
kārt tiek izplatītas ar sociālo 
tīklu starpniecību, turklāt stāsti 
par “ticamās informācijas” avo
tiem mēdz būt dažādi – sākot 
ar “draugs no Zviedrijas brīdi
nāja” līdz atsaucēm uz kādiem 
vārdos neminētiem bankas dar
biniekiem, kuri pačukstējuši, ka 
nauda steidzami jāizņem. Šādos 
gadījumos galvenais ir neuzķer
ties uz viltus ziņu makšķeres, 
neļauties ažiotāžai un neizplatīt 
tās tālāk.

Baumas skārušas arī 
“Luminor” banku, taču, kā norāda bankas 
pārstāvji un banku uzraugi – Finanšu un 
kapitāla tirgus komisija, uztraukumam nav 
pamata.  Tikai pirms pāris nedēļām Latvijas 
vērtīgāko uzņēmumu topā “Luminor” grupa 
tika atzīta par astoto vērtīgāko uzņēmu
mu Baltijas valstīs, savukārt amerikāņu 
investīciju fondu konsorcijs “Blackstone” 
pirms mēneša par miljardu eiro iegādā
jās 60% “Luminor” akcijas. FKTK komuni
kācijas speciāliste Dace Jansone norāda, ka  
ieskatu bankas finanšu darbības rādītājos 
ikviens var gūt aktuālākajos “Luminor gru
pas” mājaslapā publiski pieejamos finan
šu datos 2. ceturkšņa beigās, kas liecina, 
ka “Luminor” strādā ar peļņu, tai ir stabila 
finansējuma bāze, kā arī pietiekami kapi
tāla rādītāji, lai nodrošinātu “Luminor gru
pas” finansiālo stabilitāti. Tāpēc saglabājam 
mieru, jo baumas par banku nestabilitāti ir 
viltus ziņas. 
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Suharevs – divkārtējais 
čempions

Ventspils talantīgais svarcēlājs Ritvars 
Suharevs otro reizi kļuvis par Eiropas 
junioru čempionu. Svara kategorijā līdz 
81 kg summā uzvarēja ar 348 kg (158 
kg + 190 kg). Armands Mežinskis svarā 
līdz 89 kg summā ar 345 kg (153 kg + 
192 kg) palika 4. vietā.

“VENTA 2002” uzvar 
un kļūst par līderi

Kārtējo uzvaru Junioru attīstības hoke
ja līgā (JAHL) svinēja HK “VENTA 2002”, 
kas šoreiz savā laukumā ar 8:5 pār
spēja “Pārdaugava/Prizma”. Elvim 
Kaimiņam šajā spēlē 4 (2+2) punkti. 
Tagad “VENTA 2002” ar 17 punktiem 
izvirzījās līderpozīcijā.

BK “Ventspils” sāk graujoši
BK “Ventspils” ar uzvaru sācis dalī

bu FIBA Eiropas līgas turnīrā, tā pirma
jā spēlē savā laukumā pārliecinoši ar 
95:77 apspēlējot Vācijas klubu “Medi 
Bayreuth”. Rezultatīvākais spēlētājs 
Jānis Bērziņš ar 19 punktiem, 7 atlēku
šajām bumbām un 3 piespēlēm.

Pievienosies jauns 
amerikānis

BK “Ventspils” klubam uz pārbaudes 
laiku pievienojies amerikāņu saspēles 
vadītājs Tīdžejs Šorts. 22 gadus jaunais 
basketbolists tuvākajās spēlēs vēl neiz
ies laukumā, jo jānokārto darba atļauja. 

Volejbolisti uzvar Rīgā
Vēl vienu uzvaru Latvijas Nacionālās 

līgas čempionāta spēlēs svinēja VK 
“Ventspils”, viesos ar 31 (25:22, 25:21, 
15:25, 25:19) pārspējot RTU studentus. 
Matīss Kaņeps ar 16 punktiem bija rezul
tatīvākais spēlētājs. VK “Ventspils” ar 8 
punktiem 4spēlēs pakāpās uz 2. pozīciju.

Daiļslidotājiem sudrabs 
un bronza

Daiļslidošanas sacensībās “Ventspils 
pērle 2019” mājinieki izcīnīja divas 
medaļas. Savās vecuma grupās sudrabs 
tika Vincentam Goldmanim, bet bronzas 
medaļa – Alīnai Ustinovai.

SPORTA ĪSZIŅAS

 HK “VENTA2002” AICINA:

Tiekamies 
Ventspils ledus hallē

NĀC ATBALSTI SAVĒJOS!!!
Mūs atbalsta:

 
uz 2019./2020. sezonas LHF 

čempionātu spēlēm
Junioru Attīstības 

Hokeja Līga

SVĒTDIEN – 2019. gada 3. novembrī

plkst. 15.15

HK Venta 2002 – IHS/Prizma 

Latvijas bērnu un 

jauniešu čempionāts

SESTDIEN – 2019. gada 2. novembrī

plkst. 15.45

U13 komandu spēle

HK Venta 2002 – HS Mogo 08

SVĒTDIEN – 2019. gada 3. novembrī

plkst. 13.15

U15 komandu spēle

HK Venta 2002  – JLSS

Par šo biedējošo diagnozi līdz šim daudz palicis noklusēts, un tikai pavisam neliela sabiedrības daļa ir lietas kursā par reālo si-
tuāciju. Līdz šim visaptverošu skatu uz šo diagnozi neviens nebija detalizēti apkopojis un to publiskojis. Tagad to vairāku mēnešu 
garumā ir izdarījusi Latvijas Televīzijas Ziņu dienesta komanda, kas sabiedriskā medija vietnē LSM.lv publisko skaudrus stāstus 
un biedējošu statistiku. Kurzeme, tajā skaitā arī Ventspils pilsēta un novads, diemžēl īpaši labi neizskatās...

Neierasti agri šogad atnāca kā rudens, tā līdz ar mainīgajiem laikapstākļiem arī 
pārbaudījums katra cilvēka organisma imunitātei – dažādi vīrusi, tajā skaitā arī 
gripa. Kā liecina Slimību profilakses un kontroles centra dati, jau oktobra sākumā 
reģistrēti pirmie gripas vīrusa gadījumi, taču runāt par gripas epidēmiju vēl pār-
agri. Un tomēr – kā sagatavot un pasargāt sevi no gripas vīrusiem, kuri katru gadu 
ir citādāki? 

Statistika biedē: augstākā 
saslimšana ar vēzi – tieši Kurzemē

S 
kaitļi, kuri atrodami Slimību profi
lakses un kontroles centra (SPKC) 
datu krātuvēs, ir biedējoši. Mūsu 
novadā vidēji četri cilvēki katru 
dienu uzzina par gaidāmo cīņu ar 

ļaundabīgu audzēju, bet Kurzemes novads 
kopumā ir ar visaugstāko onkoloģisko 
saslimšanu gadījumu īpatsvaru uz 100 000 
iedzīvotājiem. Otrkārt, Kurzemē vērojama 
otra augstākā mirstība no vēža uz visas 
Latvijas fona. Kā uzsver pētījuma autori, šis 
rādītājs tiek aprēķināts, ņemot vērā vidējo 
iedzīvotāju skaitu attiecīgajā reģionā, tādē
jādi ļaujot salīdzināt, piemēram, onkolo
ģisko pacientu skaitu novadā, pilsētā vai 
reģionā ar citiem novadiem, pilsētām un 
reģioniem.

Pašlaik nav vēl pieejami dati par 2018. 
gadu, savukārt 2017. gada beigās Kurzemes 
reģionā uzskaitē esošo vēža pacientu bija 10 
655. Togad 1671 cilvēkam pirmoreiz uzstā
dīja diagnozi – vēzis, bet 793 cilvēki nomira 
ļaundabīga audzēja dēļ.

Biedējošs ir fakts, ka, rēķinot uz 100 000 
iedzīvotājiem, Kurzemē saslimstība ar vēzi 
ir visaugstākā Latvijā, turklāt vērojama ten
dence ar katru gadu palielināties. Šāda ten
dence saglabājas kopš 2011. gada. Valstī 
vidēji 2017. gadā bija 605,6 saslimušo, bet 
Kurzemē šis skatlis ievērojami pārsniedz 
šo rādītāju – 682,9 saslimušie. Piemēram, 
Zemgalē, kur ir zemākais saslimušo skaits, 
diagnoze vēzis uzstādīta 514,3 saslimuša
jiem. Tā ir milzīga starpība, norāda speciālis
ti. Kopumā 13 no 20 Kurzemes pašvaldībām 

saslimstība ar vēzi ir augstāka nekā vidē
ji valstī!

Saskaņā ar LTV publiskotajiem datiem, 
Kurzemes reģionā un visā Latvijā kopumā 
Nīcas novads pirms diviem gadiem bija 
līderis jaunatklāto vēža saslimšanas gadī
jumu ziņā, rēķinot uz 100 000 iedzīvotāju: 
Ja Latvijā vidēji bija 609,6 jauni ļaundabīga 
audzēja diagnosticēšanas gadījumi, tad Nīcas 
novadā – 986,6. 

Biedējošs fakts ir arī tas, ka piecas 
Kurzemes pilsētas un novadi ir Latvijas mēro
gā pirmajā desmitniekā, kurā saslimstība ar 
vēzi bija visaugstākā Latvijā. To vidū ir arī 
Ventspils pilsēta, kurā vērojama 9. augstā
kā saslimstība Latvijā. Savukārt 3. augstā
kā saslimstība ir vērojama mūsu kaimiņos 
esošajā Dundagas novadā. Ja pirmreizējo 
vēža pacientu skaits uz 100 000 iedzīvotā
jiem Nīcas novadā bija 986,6, tad Dundagas 
novadā šis skaitlis ir 922,8. Ventspils pilsētā 
ir 3. augstākais rādītājs (786,1), bet Ventspils 
novadā – 6. augstākais (726,0).

Nozīmīgs rādītājs vēža ārstēšanā ir 
piecu gadu izdzīvotība. Tas nozīmē to, cik 
no pacientiem pēc diagnozes uzstādīšanas 
nodzīvo vismaz piecus gadus un ilgāk. No 
tiem, kas uzskaitē uzņemti 2012. gadā, 

2017. gada beigās dzīvi bija mazāk kā puse 
jeb 48%. Latvijā labākie rezultāti ir Līgatnes 
novadā, kurā vismaz piecus gadus nodzīvoja 
75% pacientu. Kurzemē labākie rezultāti ir 
Skrundas novadam (58,1%), Liepājas pilsē
tai (54,9%) un arī novadam, kurā saslimstība 
ar vēzi Latvijā ir visaugstākā – Nīcā (53,8%). 
“Melnajā” galā sarakstā ir Dundagas novads, 
kur izdzīvojušo skaits ir tikai 27,8%. Ventspils 
novadā šis skaitlis ir 42,1%, bet Ventspils pil
sētā – gluži kā vidējais rādītājs valstī (48%) 
– 48,8%.

Mirstība vēža dēļ Kurzemē ir otra aug
stākā Latvijā, rēķinot pret iedzīvotāju skaitu 
reģionā. Priekules novadā katrs trešais no 
mirušajiem iedzīvotājiem dzīvību zaudējis 
tieši vēža dēļ. Ventspils pilsētā katrs piektais 
mirušais ir devies viņsaulē no vēža (21,43%), 
bet Ventspils novadā – teju katrs septītais 
(15,52%).

Izplatītākie ļaundabīgie audzēji Kurzemē 
ir prostatas ļaundabīgs audzējs (12,57%), 
bronhu un plaušu vēzis (9,1%), krūts vēzis 
(8,68%) un kolorektālās daļas ļaundabīgi 
audzēji (6,76%). Turklāt saslimstība ar pros
tatas, krūts un plaušu vēzi Kurzemē ir augstā
ka nekā Latvijā vidēji. Šajā apkopojumā nav 
iekļauti ļaundabīgi ādas audzēji. 

Uzmanību! Gripas sezona 
jau sākusies, pasargi sevi!

P 
ateicoties Slimību profilakses un 
kontroles centram, pastāstīsim par 
pieciem visizplatītākajiem mītiem 
par to, ko cilvēki bieži vien domā 
par gripu un sevi. Diemžēl parasti 

šie raksta apakšvirsrakstos minētie pieņē
mumi ir aplami.

LAI NESASLIMTU AR GRIPU, 
PIETIEK AR STIPRU IMUNITĀTI 

Lielāka daļa cilvēku ir uzņēmīgi pret gri
pas vīrusiem neatkarīgi no tā, cik stipra vai 
vāja ir vispārējā imunitāte. Svarīga ir speci
fiskā imunitāte, kas izstrādājas pret attiecīgo 
gripas vīrusu pēc gripas izslimošanas vai pēc 
vakcinācijas. Ja cilvēks sastopas ar jaunu gri
pas vīrusa paveidu, pastāv liels risks saslimt. 
Ja cilvēks domā, ka viņš nesaslims, jo uzņem 
vitamīnus un sporto, tad viņam jāzina – tas 
nestrādā. Saslimšanu vai nesaslimšanu vai
rāk ietekmē specifiskā imunitāte un cilvēka 
ģenētiskās īpašības, kā arī saslimšanas risku 
palielina stress, nogurums, neizgulēšanās, 
nesabalansēts uzturs, organisma pārkaršana 
un atdzišana. Savukārt gripas smagumu nosa
ka vairāki faktori. Ir gadījumi, kad tieši spēcī
gas imunitātes dēļ organisms “pārāk aktīvi” 
reaģē uz gripas vīrusu un iekaisuma procesi 
rada izteiktākus gripas simptomus, līdz ar to 
saslimšana norit smagākā formā. Taču parasti 
šajos gadījumos, tieši pateicoties stiprai imu
nitātei, pacients veiksmīgi izveseļojas.

GRIPAS VAKCĪNA 
VAR KAITĒT VESELĪBAI 

Šādam apgalvojumam nav nekādu pierā
dījumu un to nevar pamatot zinātniski. Tieši 

otrādi, pētījumi pārliecinoši apliecina to, 
ka vakcīna ir droša un efektīva. Vakcinācija 
var radīt pārejošas reakcijas – paaugstinā
tu temperatūru, pietūkumu un sāpīgumu 
dūriena vietā, kas ilgs ne vairāk kā divas 
dienas. Vakcīna nevar izraisīt saslimšanu ar 
gripu, jo nesatur dzīvus vīrusus. Līdz ar to 
var pārliecinoši teikt, ka vakcīna ir drošā
kais veids, kā nepieļaut saslimšanu ar gripu. 
Tā atmaksājas gan, salīdzinot vakcīnas cenu 
ar ārstēšanas izdevumiem, gan ņemot vērā 
citus personīgos ekonomiskos zaudējumus, 
kas saistīti ar saslimšanu, piemēram, darba 
nespējas lapas izmantošana. Latvijā ik gadu 
mirst cilvēki, kurus varēja pasargāt vakcīna, 
uzsver SPKC.

GRŪTNIECĒM GRIPAS VAKCĪNA 
IR ĪPAŠI BĪSTAMA

Grūtnieces ietilpst augsta riska grupā, un 
vakcinācija viņām ir īpaši ieteicama, turklāt 
grūtniecēm valsts kompensē gripas vakcī
nas pilnā apmērā! Gripa grūtniecēm ir īpaši 
bīstama, jo norit ar augstu temperatūru, kas 
atstāj nelabvēlīgu iespaidu uz augli, negatī
vi ietekmējot tā attīstību un apdraudot arī 
labvēlīgu grūtniecības iznākumu. Ir pierā
dīts, ka grūtnieces var vakcinēties jebkurā 
grūtniecības periodā un tas neatstāj nega
tīvu iespaidu uz jaundzimušo. Tieši otrādi – 
mazulis saņem vajadzīgās aizsargvielas no 
vakcinētās mātes. Ārsti, kas ir ārstējuši ar 
gripu slimas grūtnieces reanimācijas nodaļā, 
nekad negribētu vēlreiz sastapties ar šādiem 
gadījumiem savā praksē. Tas ir briesmīgi, 
ja grūtniecei gripas dēļ reanimācijā jāveic 
ķeizargrieziens!

VAKCINĒTIES NAV JĒGAS, 
JO NAV ZINĀMS, KĀDS GRIPAS 
VĪRUSS BŪS ŠOGAD... 

Gripas vīrusi ir ļoti mainīgi. Tiek pētīts, 
kādi vīrusu paveidi visbiežāk bijuši sasto
pami iepriekšējā sezonā dažādos pasaules 
reģionos un kādas izmaiņas ir notikušas šo 
vīrusu struktūrā. Dažreiz pret gripu vakcinēts 
cilvēks tomēr var saslimt ar gripu, sevišķi, 
ja tas ir gados vecāks vai cilvēks ar novāji
nātu imunitāti. Taču vakcinētie gripu izslimo 
vieglāk, ātrāk atveseļojas un tiem ir mazāks 
komplikāciju risks. Neskatoties uz to, ka vak
cīna pret gripu var nepasargāt no saslimša
nas visos gadījumos, tā samazina hospitali
zācijas nepieciešamību slimniekam, ar gripu 
saistītu komplikāciju un nāves gadījumu 
skaitu, tādēļ tas ir visiedarbīgākais profilak
ses pasākums.

AR GRIPU VAR SASLIMT 
TIKAI VIENREIZ GADĀ

Lielāka varbūtība cilvēkam ir inficēties ar 
tādu gripas vīrusu, kurš ir visbiežāk sasto
pams jeb dominējošs attiecīgajā laika perio
dā un teritorijā. Pēc gripas izslimošanas cil
vēkam izveidojas imunitāte pret attiecīgo 
gripas vīrusu. Ņemot vērā, ka gripas sezo
na ilgst no novembra līdz pat maijam un 
sezonas laikā izplatās vairāki atšķirīgi gripas 
vīrusi, var gadīties saslimt ar gripu atkārto
ti, īpaši nevakcinētam cilvēkam, jo vakci
nēts cilvēks ir pasargāts vismaz no trim vai 
četriem biežāk sastopamajiem gripas vīru
siem. 
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ikdienā valkāts kā vienkārša, no vilnas dzijas adīta savdabīga 
aproce piecus līdz piecpadsmit centimetru platumā, lai no auk
stuma pasargātu rokas daļu starp cimdu un žaketes vai krekla 
piedurkni. Krāšņākā izpildījumā mauči (saukti arī par uzmau
čiem, apročiem, maustiņiem) dāmām kļuvuši par svētku 
apģērba piederumu, bet suiti tos pieņēmuši un joprojām patur 
kā būtisku sava tautas tērpa sastāvdaļu,” par uzmanības pie
vēršanu šai detaļai Solvita pateicīga Intai Muceniecei, ar kuru 
kopā savulaik  apmeklējusi glezniecības studiju. Kolēģe viņai 
ieteikusi noskatīties TV raidījumu par suitiem un pievērst uzma
nību  ar neskaitāmām pērlītēm izrotājiem maučiem.

“It kā zinādama, ka tie mani, etnisko suiteni, uzrunās un 
kļūs par mana amatniecības ceļa veiksmes simbolu! Un patie
šām, tuvāk iepazīts, šis senatnē radītais brīnums ļaujas bezga
līgi pilnveidoties, un tas tik ļoti atbilst manam raksturam, kas 
vienveidību un standartus nepieņem principā. Kā diplomēta 
apģērbu šuvēja un  tekstilizstrādājumu amata meistare protu 
un daru arī daudzus citus darbus, bet galvenokārt tieši ar mau
čiem  esmu kļuvusi pazīstama amata speciālistu vidū Latvijā;  
tieši mauči ir mani aizveduši uz izstādēm un adīšanas demons
trējumiem Luksemburgā, Igaunijā, Uzbekistānā, Ķīnā un citur. 

Reizēm šķiet, ka par tiem esmu sākusi interesēties pārāk 
vēlu, bet iekšējā balss un pieredze oponē – viss pie manis 
atnāk tad, kad tam jāatnāk, jo, piemēram, mauču darināšanai 
vajadzīgs ne tikai radošums, bet arī milzīga pacietība, garīga un 
fiziska izturība, kuras parasti pietrūkst trauksmainajai jaunībai,” 
Solvita nešaubās, ka viņai īstajā brīdī klāt stāv kāds sargeņģe
lis, kas nedzirdami pačukst, kad un kā rīkoties, lai viss būtu uz 
labu. Līdz šim tā parasti arī noticis... 

SKAISTUMU JĀMĀK “IZNEST” PASAULĒ
“Grūti pateikt, kāpēc ķīniešiem tik simpātiskas un mentāli 

tuvas šķita tieši  maučos ieadītās  rozes. Iespējams, tās sasau
cās ar kādu viņu tautas rotāšanās tradīciju, jo ar sajūsmu tika 
aplūkotas arī manis adītās cepures, šalles, krelles un cimdi ar 
rožu motīviem. Atlasot izstādei paraugus, intuitīvi biju trāpīju
si ķīniešu gaumes desmitniekā,” Solvita kā tērpu modelēšanas 
profesionāle ar citu tautu nacionālajiem apģērbiem  salīdzinā
jusi arī pašas šūdināto un adīto suitu tautas tērpu, un atzīst, ka 
izdomas bagātībā un krāšņumā tam šajā izstādē līdzinieku nav 
bijis. Kautrīgi noklusējot, ka viņa to ar savu sportiski vingro un 
slaido augumu centusies un pratusi cienījami “iznest” ne vien 
Ķīnas svelmē, bet arī +36 grādu temperatūrā Uzbekistānā, kur 
gandrīz brīnumainā kārtā ar Latvijas Kultūrkapitāla fonda atbal
stu šovasar pārstāvējusi Latviju līdzīgā daudznacionālā festivālā. 

SPORTISKUMA STAFETE
Solvita neslēpj, ka brīžiem bijis smagi ne vien emocionā

li, bet arī tīri fiziski, taču izturēt palīdzējis astoņpadsmit gadu 
ilgais rūdījums līnijdejās, regulārie vingrinājumi nūjošanas gai
tās. Izturība krāta arī, vienatnē vai kopā ar draugiem minot 
velosipēda pedāļus tūristu takās un vietējā mēroga sacen
sībās. Šeit šķelmīgi piebilstot, ka tajās viņa par katru cenu 
netiecas pēc augsta tehniskā rezultāta, bet žūrijas un skatītā
ju simpātijas parasti  iegūst kā apģērbā neparastākā un uzve
dībā atraktīvākā sacensību dalībniece. “Prieks, ka varbūt kāda 
daļa no manām fiziskajām aktivitātēm bijusi paraugs dēlam 
Vincentam, kurš skolas laikā aizrāvās ar šorttreku, bet tagad 
jau otro gadu augstskolā apgūst ar sporta medicīnu saistītu 
specialitāti,” Solvita atzīst, ka nenormētā darba laika un dau
dzo hobiju dēļ bieži vien nav varējusi būt kopā ar dēlu tik, cik 
gribētos, taču šis apstāklis, par laimi, zēnu veidojis par patstā
vīgu un atbildīgu personību, ar kuru mamma lepojas un uz 
kuru var paļauties.  

AR SAUDZĪGU RADOŠUMU
Atšķirībā no dēla, Solvitai augstākā izglītība nav bijusi pie

ejama, kaut gan jau pēc pamatskolas zinājusi, kādu ceļu dzīvē 
grib iet.

“Manā būtībā kopš dzimšanas ir ielikts radošums. Adīt ome 
Katrīna mani iemācīja reizē ar ābeces un reizesrēķina gudrī
bām. Bet saviem pirmajiem  pirkstaiņiem katru pirkstiņu uza
dīju citādākā krāsā un jau tad zināju, ka izrakstītais goda gal
dauts man var kalpot arī kā kleita, bet no zeķubiksēm sanāk 
moderna cepure vairākos variantos,”Solvita atceras, ka viņas 
radošums pret priekšmetiem vai lietām nekad nav izpaudies 
ļaunprātīgi, tās brutāli pārveidojot. Un priecīga, ka šī pietā
te pret citu cilvēku darbu viņā saglabājusies visam mūžam, 
mudinot apģērbos un adījumu rakstos  veikt vien tādus uzla
bojumus, kas tos dara ērtākus un skaistākus, nevis pašmērķīgi 
sabojā mirkļa iegribas labad. 

STARP PIENĀKUMU UN SIRDS AICINĀJUMU
“Pēc 8. klases gribēju tikt, bet neiekļuvu Liepājas Lietišķās 

mākslas vidusskolā. Aizgāju mācīties 48. arodvidusskolā, kur 

Ar šūpulī ieliktu radošumu

audzēkņus pirmo gadu sāka apmācīt apģērbu individuālajai 
izgatavošanai. Nebiju sliktāko skaitā, tāpēc pasniedzēji ietei
ca pilnveidoties par apģērbu modelētājukonstruktoru Rīgas 
Vieglās rūpniecības tehnikumā. Pēc tā beigšanas kādu laiku 
strādāju dažādus darbus, tanī skaitā arī modes ateljē, taču per
sonīgie iemesli lika atgriezties Ventspilī, ko līdz šim neesmu 
nožēlojusi, kaut gan piemērotu darbu  specialitātē šeit tā arī 
neatradu. 

Sāku strādāt privātos birojos visnotaļ komfortablos apstākļos, 
kur pietrūka tikai manā dzīvē galvenā – iespējas pilnībā nodo
ties radošam darbam specialitātē. Šuvu, izšuvu, adīju un tam
borēju pārsvarā tikai savam un draugu priekam, firmas uzde
vumā dažkārt kaut ko dizainēju vai noformēju, Ziemassvētku 
un Jaungada apsveikumu kartītes ieskaitot. Bija materiālā sta
bilitāte, iespēja piekopt hobijus, pa retam apmeklējot kursus 
vienā vai citā man tuvā specialitātē, aizdodoties uz manas 
nozares amatnieku saietiem vai kursiem. Bet cik gan priekš tā 
var lūgt brīvas dienas pat iejūtīgam darba devējam?  Cik ilgi var 
pastāvēt starp pienākumu un sirds aicinājumu?” Solvita stāsta, 
izšķirties par aiziešanu no šī darba bijis reizē grūtu un viegli. 

BEIDZOT BRĪVĀ LIDOJUMĀ
“Ar zināmu skaudību šai laikā caurlūkoju speciālos žurnā

lus, tādus kā “Praktiskie Rokdarbi”, kur pieredzējušākas kolē
ģes nesavtīgi dalījās aizraujošos amata noslēpumos. Gribējās 
cerēt, ka arī es ar saviem ieteikumiem par neparastiem cimdu 
un mauču rakstiem kaut kad varēšu nostāties līdzās pārnovadu 
amata meistarēm. 

Un patiešām –  laimīgi liktenīgas nejaušības mani īstajā brīdi 
saveda kopā ar vajadzīgajiem nozares un preses  cilvēkiem, lai 
šie sapņi piepildītos. Žurnāla fotogrāfijās esmu blakus leģen
dārajai Cimdu Jetei, esmu ieraugāma biedrības “Mans tautas
tērps” izdotās grāmatas foto ilustrācijās, pašas adītajos mau
čos, cimdos, pašas šūtā, izšūtā un adītā suitu tautas tērpā grez
nojos uz glancētu žurnālu vākiem un atvērumos...

Taču tas notika jau vēlāk, no biroja darbiem brīvā, radošā 
lidojumā. Varbūt skaļi teikts, bet pirms tam bija nepārtrauk
ta pilnveidošanās amata meistarībā, lietišķo un personīgo 
kontaktu dibināšana un uzturēšana, piedalīšanās pasākumos 
“Satiec savu meistaru”, ārzemnieču apmācība latvisko rakstu 
adīšanā programmas “Let’s knit in Kurzeme” ietvaros un daudz 
cita interesanta un radoša,” Solvita apgalvo, ka var izdarīt pat 
šķietami neiespējamo, ja vien ir motivācija to paveikt.

GLEZNOTĀJU PARADĪZĒ
“Pie māksliniecēm Mārītes Klušas un Ievas Spridzānes esmu 

mācījusies gleznošanu un zīda apgleznošanu, Kurzemes tautas
tērpu informācijas centra vadītājas Lias Monas Ģībietes vadībā 
tapa mans suitu tautastērps, Ventspils pilsētas un novada adī
tāju grupā, kas tagad saucas  rokdarbu kopa “Spārni”, pado
mu nekad neliedza tās vadītāja Astrīda Kinne. Kad pastiprināti 
sāku interesēties par suitu maučiem, pirmo aprakstu to adī
šanai  man atsūtīja Mazais Murkšķis... no Luksemburgas, kas 
vēlāk atklājās kā Eiropas Savienības ierēdne Maija Biķerniece,” 
Solvita ar sajūsmu atceras, kā viņa pagājušajā gadā uz šo mazo 
lielhercogisti pēc turienes latviešu aicinājuma braukusi mācīt 

cimdu rakstus un klātienē iepazinusies ar jauko Maiju. Savukārt 
par adītāju pasākumā Igaunijā nopelnīto naudiņu atļāvusies 
aizbraukt un pastrādāt gleznotāju paradīzē Itālijā, kuru iemī
lējusi uzreiz un neatgriezeniski, neparedzamā nākotnē priekš
roku ceļojumam dodot ja nu vienīgi vēl neiepazītajai Japānai. 

 
CIMDU RAKSTUS ARĪ APĢĒRBĀ

Solvita neslēpj, ka ir vēlme pabūt arī Kanādā, Dienvidamerikā 
un Austrālijā, visur tur, kur paredzama svešatnes latviešu inte
rese par viņas  daudzveidīgajām pērļu un dzīparu rozēm un kur 
viņa apmaiņā varētu gūt neparastas idejas saviem tērpiem un 
adījumiem. Ja vien šādiem ceļojumiem atrastos līdzekļi...

 Amata meistare  pārliecināta, ka latvju raksti, papildināti 
ar iespējamiem aizguvumiem no svešatnē saglabātiem senču 
rokdarbiem, nezaudēs savu vērtību, bet atjaunotā veidolā kļūs 
pasaulei un Latvijai vēl tuvāki un saprotamāki. Rokdarbnieces 
tuvākajos plānos ir izdot ilustrētu grāmatu ar cimdu rakstiem 
un pamācībām to adīšanā, kas varbūt sekmēs viņas jau aiz
sākto darbu – cimdu rakstu iestrādāšanu  apģērbā, kas līdz šim 
maz darīts, bet lieliski dažādotu ne vien tautas tērpu, bet arī 
ikdienā valkāto apģērbu izskatu. 

UZ SAREDZĒŠANOS, ĶĪNA!
“Nespēju sevi iedomāties ražojam preces lielos apjomos, pat 

ja tās būtu tautas tradīcijās un rakstos balstītas. Negribu radīt 
arī mazus, nevērtīgus suvenīrus tikai tāpēc, lai nodrošinātu izti
ku, jo dienišķo maizi varu nopelnīt citā darbā, nedevalvējot lat
viešiem svētas vērtības un simbolus.  

Prātā dažādas citas ieceres. Projekta “21. gadsimta meis
tars” ietvaros ir izdevies izveidot firmiņas “Solvitas ROZES” 
mājaslapu, ar kuras starpniecību var sazināties ar interesen
tiem visā pasaulē. Bez jau zināmajām angļu un krievu valo
dām, kurās varu kontaktēties profesionālā līmenī, esmu sākusi 
apgūt arī itāļu un ķīniešu valodu, tanī skaitā hieroglifus. Lai lat
viskās amatu vērtības darītu zināmas citur pasaulē, jo tās šādu 
uzmanību ir pelnījušas!  Bušnieku ezera krastā latvju rakstu adī
šanai esmu apmācījusi amerikānieti, aicināta to darīju arī Ķīnas 
un Uzbekistānas festivālu laikā. Sveštautietes darbu saprata 
no pusvārda, bet es ar viņām sasveicinājos, paldies un “UZ 
REDZĒŠANOS” pateicu skaidrā ķīniešu valodā. Kas zina, varbūt 
patiešām – atkal?" 

Ķīnā, demonstrējot suitu tautas tērpus.

Mauči un irbuļi – tik saderīgi Ķīnā!
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Šerkoks 
Holmss un 
Čaikovskis
Reizēm var pabrīnī-
ties par to, kā Vents-
pils pilsētā veidojas 
kultūras notikumu 
programmas. Vienu 
nedēļu kalendārs 
kā izslaucīts, un 
brīvdienās pat nav 
īsti, kur aiziet, citu 
nedēļu piebāzts tā, 
ka atsevišķi noti-
kumi pat pārklājas. 
Par to ne reizi vien 
sašutumu pauduši 
ventspilnieki arī 
mums, redakcijai. Šī 
nedēļas nogale tāda 
arī izskatās – koncerti 
un izrādes viena pēc 
otras... Lai nu tas pa-
liek kultūras dzīves 
organizētāju ziņā, 
bet mēs – centīsimies 
izvēlēties konkrētus 
notikumus.

P 
i e k t d i e n a s 
vakarā vienā 
laikā – plkst. 
19 – iekrīt divi 
vērtīgi noti

kumi. Jaunajā koncert
zālē ar iespaidīgu šovu 
uzstāsies “klasiskās 
mūzikas huligāni” (tā 
viņi sevi sauc – red.) 
čellisti koncertprog
rammā “Dagamba 
feat. Tchaikovsky”. 
Tie, kuri ir redzējuši, ir 
stāvā sajūsmā, arī kri
tiķi augstu novērtēju
ši šo koncertprogram
mu. Vienīgi jārēķinās, 
ka biļetes ventspilnie
ku maciņam var būt 
daudz par dārgu – cena 
ir no 18 līdz 35 eiro. 

Daudz lētāks (4.00
8.50 eiro), taču ne 
mazāk augstvērtīgs 
kultūras baudījums 
būs “Jūras vārtos”, kur 
ar viesizrādi viesosies 
Čehova Rīgas Krievu 
teātris. Šoreiz atvedīs 
izrādi “Šerloks Holmss: 
misis Hadsones sapņi”. 

Sestdiena savu
kārt būs veltīta dzie
dāšanai. Vispirms 
plkst. 15 ir vērts aiz
iet uz Kultūras centru, 
lai noklausītos ukrai
ņu dziesmu ansambļa 
“Mrija” 20 gadu jubi
lejas koncertu (pieda
līsies arī vairāki vies
kolektīvi), bet plkst. 
18 Jaunrades namā uz 
valsts svētku mēne
ša ieskaņas koncertu 
aicina Ventspils vīru 
koris diriģentes Lorijas 
CInkus vadībā. 

Muzikālo nedēļas 
nogali varēs noslēgt ar 
treknu punktu svētdien 
– koncertzālē “Latvija” 
uzstāsies lieliskais 
kanādiešu mūziķis, 
bards Spensers Krūgs, 
sniedzot vienīgo kon
certu Baltijā. Tiesa, arī 
uz šo koncertu biļete 
maksās diezgan sālīti 
– 17 eiro. Taču – būs tā 
vērts! 

ātri, droši un kvalitatīvi pakalpojumi

atbilstoša infrastruktūra

prāmju līnijas 
no Ventspils

www.nnvt.lv
tālrunis 63607300

Noord Natie 
Ventspils Terminals  – 

daudzfunkcionāls kravu 
pārkraušanas centrs

SIA “Noord Natie Ventspils terminals” 2018. gadā Iedzīvotāju ienākumu nodoklī kopumā 
samaksājusi 279 662,70 eiro. Nekustamā īpašuma nodoklī Ventspils pašvaldībai – 

119 904,15 eiro. 2018.gadā uzņēmums nodrošināja 120 darba vietas.

Pagājušajā nedēļās nogalē visā Kurzemes piekrastē dzīvojošie varēja 
izbaudīt pirmās lielās rudens-ziemas sezonas vētras varenību. Tuvākās 
nedēļas laikā saglabāsies stiprs vējš, bet vēl vienu vētru pagaidām neso-
la. Tiesa, kļūs vēsāks un biežāk līs.

Ja lasītājam liekas, ka tādi jēdzieni kā „korupcija”, „rekets”, „lo-
bisms”, „protekcionisms” radušies tikai pašos jaunākajos laikos, tad 
tie ir dziļi maldi. Nav šaubu, ka ar minētajiem jēdzieniem apzīmētās 
darbības zēla un plauka kopš senseniem laikiem un – diemžēl – turpi-
nājās cauri visai zināmās vēstures gaitai. Arī mūsu zemē. 

Ventspils. Rokoko laikmets III
Korupcija pūderētā parūkā

P 
iemēram, ja sāktu meklēt cēloņus, kāpēc 17. gadsimtā Liepāja 
(dibināta tikai 1625. gadā) attīstījās tik strauji, ka divreiz vecākā 
Ventspils ar Ventas grīvu, neaizsalstošu ostu un kopš Hanzas lai
kiem iedibinātiem tirdzniecības un tranzīta sakariem palika jauna
jai kaimiņpilsētai „tālu pakaļā”, tad atklātos vesela rinda neglītu un 

pat pēc tālaika kodeksiem nelikumīgu darījumu. 
Iepriekš jau ieskicējām dažas no 18. gadsimta Ventspils tirgotāju problē

mām. Viena no būtiskākajām – negodīga konkurence. Taču nelikumīgo sīk
tirgotāju „šmugulēšanās” nav salīdzināma ar īstām afērām, ko īstenoja visai 
augstu stāvošas personas; domājams, arī hercoga ierēdņi vajadzības gadī
jumā pievēra acis – dabiski ne jau bez kompensācijas „par pūlēm”. 1745. 
gadā tirgotāju ģildes eltermaņa Nīsa sūdzību rātei ievada neviltota izmisu
ma pilnas rindas: „Tā kā neviena pilsēta pasaulē, pat neviens miests nedzī
vo bez noteiktiem likumiem un noteiktās kārtības ievērošanas, – kā miesa 
nevar pastāvēt bez dvēseles –, tāpat arī mūsu Ventspils pilsēta nevar vairs 
ilgāk eksistēt uz līdz šim valdošo nekārtību plūstošajām smiltīm. Ja Dievs un 
valdība nenāks palīgā, tad peļņas samazināšanās, kā tas notiek šajos laikos, 
novedīs pie tā, ka šeit paliks tukša un pamesta vieta!” Šo senās Ventspils 
godavīra dvēseles kliedzienu izraisīja tiesas fogta (amats ar lielām pilnva
rām, kas paredzēja arī atbildību par pilsētas kasi), vienlaikus arī rātskunga 
Zēla klajais atbalsts nelikumīgai tirdzniecībai ļoti lielos apmēros. Ģildes pro
tokolā aprakstīts, kā kāds Brēmenes (Vācija) kuģinieks „pa tiešo” nopircis 
no Sarkanmuižas pārvaldnieka Ostenzakena lielu daudzumu tīrītu linsēklu, 
kas nogādāts Ventspils ostā un nekavējoties iekrauts brēmenieša kuģī. Tai 
pat laikā viltoti kravas dokumenti, norādot, ka tur bijis tikai viens lasts (12 
mucas) kviešu, par ko arī samaksāts kravas nodoklis. Taču pilsētas kārtības 
nolikumā rakstīts, ka aizliegts izvest labību, ja tā pirms iekraušanas kuģī nav 
mērīta ar pilsētas mēru un ja to nav veicis pilsētas zvērināts mērītājs. Šajā 
gadījumā likumi pārkāpti vairākas reizes: linsēklas ir dārgākas par kviešiem, 
iekrauts daudz lielāks daudzums nekā uzrādīts, nemaz nerunājot par svēr
šanu un mērīšanu, kas veidoja daļu pilsētas ienākumu. Tas pats Zēls vairāk
kārt kā starpnieks veicinājis lielu sviesta kravu izvešanu bez likumā noteik
tās svēršanas, līdz ar to Ventspils kasei atkal laupīti ienākumi. Tirgotāju ģilde 
pieprasīja sodīt Zēlu, aizliedzot turpmāk piekopt šādu rīcību, taču rāte, mūs
dienu terminoloģijā izsakoties, vienkārši „atrakstījās”; acīmredzot nekaunī
gais rātskungs un fogts bija „iezeltījis” gan birģermeistaru, gan ietekmīgākos 
rātskungus. Taisnības meklētāji palika ar garu degunu, – tik tiešām nav nekā 
jauna zem šīs saules! Un 10 gadus vēlāk, kad notika Ventspils birģermeis
tara vēlēšanas, kā domājat, kurš ieņēma pilsētas galvas krēslu? Patiesi, tas 
bija Kristians Vilhelms Zēls. No 116 balsojušajiem birģeriem 47 atdeva savas 
balsis par labu šim 18. gs. Ventspils liela mēroga aferistam, kurš acīmredzot 
savu piekritēju pirkšanai ar negodīgi saraustajiem dālderiem un guldeņiem 
netika skopojies.

Klaja, pie tam visai mūsdienīga korupcija atklājas 1758. gada tiesas fogta 
vēlēšanās. „Godātajai rātei labpaticis iesūtīt aizzīmogotu lapu, – to atverot, 
atklājās, ka kategoriski pieprasīts par tiesas fogtu ievēlēt vienu no tiem rātes 
locekļiem, kas minēti vēlēšanu lapā. Birģeri uztvēra šādu pavēli kā brīvu 
vēlēšanu tiesību aizskaršanu”.  Vairums balsstiesīgo atteicās piedalīties šajā 

vēlēšanu farsā, savukārt birģermeistars Zēls pasludināja, ka rātes rīcībā esot seni 
dokumenti, uz kā pamata rāte drīkst noteikt kandidātu sarakstu. Nekādi doku
menti, protams uzrādīti netika. Atkārtotas vēlēšanas notika pēc vairākiem mēne
šiem, diemžēl protokolos nav minēts, vai ar uzpirktu vai citādi ietekmētu vēlētāju 
palīdzību amatu ieguva rātes proponētais kandidāts.

Tai pat laikā ģildes protokolos regulāri atzīmēts, ka pilsētas uzturētajiem dar
biniekiem „netiek izmaksātas algas, vispār pilsētas kase ir parādā lielas sum
mas (…) ikviens algotais darbinieks varētu saņemt visu, kas tam pienākas, ja 
vien pilsētas naudu neizdotu tādiem mērķiem, ko kase nevar atļauties”. Kādi 
tad bija šie mērķi? Galvenokārt dažādu delegāciju braucieni gan uz Jelgavu, 
uz hercoga galmu, gan pavisam tāli – uz Varšavu pie karaļa (hercogiste jop
rojām bija Polijas vasaļvalsts). 1757. gadā uz Jelgavu devies pilsētas sekretārs 
Brabenders, lai dabūtu spriedumu kuģinieka Hasa (tas pats, kurš savās mājās 
pārdeva apiņus, kafiju, cukuru u.c.) lietā. Brauciens pilsētai izmaksāja 80 gulde
ņus. 1759. gadā  uz Jelgavu devās deputācija „apliecināt mūsu zemes kungam 
godbijību”. Deputācijas sastāvā – birģermeistars Zēls un sekretārs Brabenders. 
„Sekretāram nepieciešamā apģērba iegādei no pilsētas kases izsniegt 100 
Alberta dālderu, bet vecāko kārtai izsniegt birģermeistaram 200 guldeņu. Ja radī
sies kādi uztura vai citi izdevumi, tad birģeriem būs jāparūpējas par to, lai nosū
tītu naudu uz Jelgavu…” Pavisam šis brauciens pilsētai izmaksāja 729 guldeņus. 
Salīdzinājumam: vecākā skolotāja (rektora) gada alga bija 156 guldeņi, otrā sko
lotāja alga – 48 guldeņi. 1765. gadā līdzīgs brauciens izmaksāja 616 guldeņus. 
Lai gan ikviens no šiem braucieniem it kā saistīts ar cerībām gūt kādu labumu 
pilsētai, patiesībā labuma bija tikvien, cik āzim piena.

1762. gadā, kad ieveda amatā jauno Ventspils ev. lut. mācītāju Bannašu, no 
pilsētas kases iztērēti 268 guldeņi, toskait par muižnieku ēdināšanu 80, četriem 
mācītājiem arī 80, pasūtītajiem muzikantiem, „kas patiesībā nemuzicēja” – 70, 
sekretāram par vēstules nosūtīšanu – 5 guldeņi, t.i. 1/3 skolotāja mēnešalgas. 
Ērmīgākais šajā stāstā ir tas, ka svinīgā ordinācija vispār nenotika Ventspils rāt
skungu un apkārtnes muižnieku konflikta dēļ – abas puses uzskatīja sevi par sva
rīgākajām un nespēja sadalīt vietas svinīgajā gājienā uz pils baznīcu. Tamdēļ arī 
muzikanti nemuzicēja…

Gadu gaitā fiksēti vairāki gadījumi, kad pilsētas nauda vienkārši izgaisa bez 
pēdām. 1768. gadā, kad tirgotāju ģildes eltermanis bija J. F. Dāvids (šajā amatā 
pats pret savu gribu aizvadīja vairāk nekā 15 gadus) vērsās pie rātes ar jautā
jumu – kur palikuši un kā iegrāmatojami 100 guldeņi, ko viņš pēc rātes rīkoju
ma izmaksājis pilsētas sekretāram? „Ja šī nauda izlietota pilsētas vajadzībām, 
tad nepieciešams to iegrāmatot!” Uz to birģermeistars atbildējis: „Būtu labi, ja 
eltermanis neko nezinātu un viņam nekas arī nav jāzina, tikai rāte zinās, kur 
nauda palikusi.”

Eltermanis Dāvids neatlaidās un atkārtoti pieprasīja paskaidrojumus. Saņemtā 
rātes atbilde ir vienkārši lieliska: „Birģeriem jāuzticas godātajai rātei, ka tā ar 
pilsētas naudu rīkosies kā godavīri. Vecākajiem viss tiks izstāstīts, kad lieta, kas 
pašlaik tiek tikai kārtota, būs skaidra. Atklājot visu jau tagad, lieta nonāktu visu 
mutēs, un rāte uzskata, ka lietu nedrīkst atklāt plašai sabiedrībai, tas šim pasā
kumam varētu tikai kaitēt…”.

Šis 18. gadsimta vidus Ventspils rātes paziņojums, burtiski viens pret vienu 
sasaucas ar pavisam nesenu pagātni, konkrētāk, 90. gadu Ventspils varasvīru 
izrunāšanos par „valūtas kuli”, kuras saturu plašākai sabiedrībai nedrīkst atklāt, 
citādi iznākšot slikti. 

Šajā rakstā, protams, atklāta tikai neliela daļa no Ventspils „rokoko laiku” 
finanšu mahinācijām un koruptīvajiem darījumiem, tomēr ar to pietiek, lai kļūtu 
krietni skaidrāks, – kāpēc Ventspils savā attīstībā atpalika ne vien no Liepājas, bet 
arī vairākām citām hercogistes pilsētām. 

Pirmā vētra aizvadīta. 
Vai būs pirmais sniegs?

S 
askaņā ar Latvijas Vides, 
ģeoloģijas un meteoroloģi
jas centra datiem, aizvadīta
jā nedēļas nogalē reģistrēti 
maksimālās gaisa tempera

tūras rekordi, savukārt sestdien un 
svētdien – pirmā vētra. Jau sestdien 
Kurzemes rietumkrasta piekrastē bija 
vērojams spēcīgs vējš: Ventspilī sest
dien rietumu vējš brāzmās sasniedza 
20 m/s, bet svētdien Ventspils ostā 
reģistrēti pat 25 m/s, citviet piekras
tē – pat 27 m/s. Vēl spēcīgāka vētra 
plosījās Ziemeļvidzemē – Salacgrīvā 
reģistrēts stiprākais vējš līdz 30 m/s. 
Vissmagāk vētrā cieta Vidzemes 
reģions, vairāki tūkstoši mājsaimniecī
bu palika bez elektrības. Ventspils pusē 
būtiski postījumi nav reģistrēti. Pēc 

LVĢMC teiktā, šī bija spēcīgākā un pos
tošākā vētra kopš 2017. gada sākuma.

Šajās brīvdienās un nākamajā 
nedēļā jauna vētra pagaidām netiek 
gaidīta, tomēr joprojām saglabāsies 
mēreni stipri vēji. Novembra mēnesis 
gan sāksies sauss, taču sākot ar svēt
dienu gaidāms lietus ik dienu, brīžiem 
arī stipri nokiršņi. Pēc sinoptiķu prog
nozēm, atsevišķās dienās gaidāms arī 
slapjš sniegs. Tas gan ātri nokusīs un 
nebūs uz ilgu laiku. Jāatzīmē arī fakts, 
ka dienas laikā Kurzemes piekrastē 
joprojām saglabāsies pozitīva tem
peratūra – gaiss kļūs vēsāks, tomēr 
nebūs aukstāks par +5..+8 grādiem. 
Nedēļas nogalē augstākā būs nakts 
uz sestdienu, kad gaiss atdzisīs līdz 
+1 grādam. 
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AUNS
Pienācis laiks izrāvienam profesionālajā jomā – nebīsties no 
ambicioziem plāniem un piepildi vēlmes. Vari kārtot darī

šanas bankās, kredītjautājumus vai iegādāties lielāku pirkumu līzingā, 
iepriekš gan rūpīgi izvērtējot savas iespējas. Brīvdienās liec visus darbus 
pie malas un kārtīgi izklaidējies.

VĒRSIS
Velti pietiekami daudz laika privātajai dzīvei un attiecībām. 
Mīlestība sildīs sirdi, taču būs arī šis un tas pārrunājams. Ja 

ģimenē aug bērni, tad, iespējams, vajadzēs risināt pedagoģiskos jau
tājumus. Laiks arī pašam iemācīties ko jaunu un paplašināt redzesloku. 
Prāts atvērts jaunai informācijai.

DVĪŅI
Nekautrējies runāt par algas pielikumu, vai lūkojies pēc labāk 
apmaksāta amata. Piemērots periods arī sava biznesa uzsāk

šanai. Rudenīgajos vakaros raisīsies pārdomas par attiecību tēmu. 
Vēlēsies iedziļināties, izprast un pārvērtēt. Neizdari secinājumus pirms 
neesi izrunājies ar mīļoto.

VĒZIS
Būtu vēlams nesteidzīgs dienu ritms un veselīgs dzīves
veids. Apmeklē masāžas vai pirts procedūras, kas nomieri

na un atjauno spēkus. Brīvdienās prieku sagādās kultūras pasākums vai 
draugu ballīte. Kad esi guvis jaunu enerģijas lādiņu, tad vari ķerties pie 
nopietniem biznesa plāniem.

LAUVA
Pārdomas par dzīvi. Gribēsi kādu brīdi pavadīt vienatnē 
un sakārtot domas. Iespējami jauni darba vai biznesa pie

dāvājumi, starp kuriem grūti izšķirties. Attiecībās svarīgs intelektuā
lais moments – būtiski, lai ar mīļoto ir, par ko parunāt un padiskutēt. 
Apmeklējiet kopā pasākumus, gūstot jaunus iespaidus. 

JAUNAVA
Tā gribās nolikt visus darbus pie malas un doties kaut kur nezi
nāmā virzienā. Ja iespējams – dari tā. Neliels ceļojums ļaus uz 

situācijām paskatīties no malas, un tu ieraudzīsi pavisam jaunus rakur
sus. Svarīga attiecību tēma. Brīvajiem cilvēkiem romantiskas attiecības, 
pāriem jauna dzirkstelīte.

SVARI
Īstais laiks, lai attiecības padarītu ciešākas un stiprinātu ģime
niskumu. Brīvajiem ļaudīm apdomīgi jāizvērtē jaunas iepazī

šanās. Aktīva komunikācija ar radiniekiem, iespējams, kādam no viņiem 
vajag padomu vai atbalstu. Piemērots laiks, lai risinātu īpašuma vai 
komunālos jautājumus.

SKORPIONS
Iepazīšanās nesīs līdzi piedzīvojumus, kas paliks atmiņā. 
Varbūt kaut kas nebūs pēc tava prāta, bet atceries – viss, kas 

notiek, ir mums dots, lai izdarītu secinājumus. Kādam sirdslietas var 
sasaistīties ar ārzemju tēmu, bet kādam veidoties sekmīgi lietišķie kon
takti aiz dzimtajām robežām.

STRĒLNIEKS
Šajā periodā svarīga būs finanšu tēma. Var rasties labas 
iespējas noslēgt izdevīgas vienošanās un papildināt ienāku

mus. Tā kā klāt rudens, derētu padomāt par organisma un imunitātes 
nostiprināšanu. Brīvo laiku labprāt pavadīsi mājās, nesteidzīgi rosoties 
savā saimniecībā.

  
MEŽĀZIS
Būsi noskaņots aktīvi iesaistīties pasākumos, piedalīties pre
zentācijās, uzņemties sabiedriskos pienākumus vai sarī

kot draugu ballīti. Gūsi pozitīvu lādiņu un iedvesmosi citus. Attiecībās 
gādā par saticību un ieklausies mīļotā cilvēka domās un vēlmēs. 
Profesionālajā jomā vēlams apgūt jaunas iemaņas.

ŪDENSVĪRS
Pirmajā vietā darbs, karjera vai bizness. Dienas ritēs sasprin
gti, tāpēc mājas un ģimenes pienākumiem atliks mazāk laika. 

Radiņiem tas nebūs pa prātam. Izskaidro, cik šobrīd tas ir svarīgi. Taču 
brīvdienās gan vajadzētu sarīkot kādu kopīgu pasākumu vai satikties ar 
draugiem.

ZIVIS
Vēlams kontaktēties ar pozitīviem cilvēkiem un turēties tālāk 
no tiem, kas čīkst un par visu žēlojas. Var rasties interesan

tas idejas par peļņu – jo radošāk izpaudīsies, jo lielākas iespējas pavairot 
ienākumus. Attiecību jomā iespējami dažādi pavērsieni, kas dzīvi dara 
krāsaināku. Rudenīgi romantiskas noskaņas.
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– Rabinovič, kur jūs strādājat? 
– Uz dzelzceļa. 
– Un vai daudz tur jūsējo? 
– Tikai divi palikuši:  
es un šlagbaums.

Vīrs atgriezies no darba nedaudz 
agrāk nekā parasti. 
Pie sievas – mīļākais. Tā viņu ātri 
izstumj uz balkona. 
Vīrs vaicā: 
– Es taču zinu, ka tev ir mīļākais. 
Saki godīgi, kur viņu liki? 
Sieva: 
– Nu, ja godīgi, tad viņš ir uz bal
kona. 
Vīrs: 
– Cik reižu esmu tev tei
cis: mums nav balkona!

Sieva saka vīram: 
– Cik brīnišķīgs pāris ir mūsu jau
nie kaimiņi! 
Viņš pastāvīgi apkampj viņu, 
skūpsta, saka maigus vārdus. 
Kāpēc tu tā nekad nedari? 
Vīrs: 
– Es taču viņu tikpat kā  
nepazīstu…

Kādā ģimenē ir 9 bērni. 
Sieva saka vīram: 
– Paklau, nupat Saeima pieņēma 
likumu, ka ja ģimenē ir 10 bērni, 
tad uz ļoti atvieglotiem noteiku
miem tiek piešķirts 8 istabu dzī
voklis, un katram bērnam mēnesī 
izmaksā 500 eiro. 
Tu man vienreiz stāstīji, ka 
Rucavas pusē tev augot ārlaulības 
dēliņš, savāc viņu pie mums un… 
Vīrs brauc pakaļ dēlam. Atgriežas 
pēc 2 dienām, dzīvoklī viena pati 
sieva. 

– Kur bērni? 
– Uzzinājuši par jauno likumu, 
vakar sabrauca visi tēvi, 
paņēma savējos un aizveda…

– Sakiet, kas manam vīram būtu 
labāks: baldriāņi vai validols? 
– Kāda diagnoze? 
– Kurpes par 500 eiro….

Sieva aizbraukusi uz sana
toriju. Vīrs no rīta pamodi
na meitu un ved uz bērnudār
zu. Aizved uz vienu – nepieņem, 
ved uz otru – atkal nepieņem. 
Pa ceļam uz trešo meita saka: 
 Tēti, kamēr tu mani vadā uz bēr
nudārziem, es varu nokavēt skolu!

Skolotāja: 
– Juri, es ceru, ka šodien es nere
dzēšu kā tu špiko kontroldarbā… 
Juris: 
– Es arī ļoti ceru….

– Tēti, nopērc man Samsung 
Galaxy S10.. 
– Un burvju vārdiņš kur palika? 
– Linda… 
– Linda? Ko tas nozīmē? 
– Tā sauc tavu mīļāko… 
– Tad jau tev laikam arī maci
ņu telefonam vajadzēs?

– Mammu, es vakar koledžā saņē
mu 10, visaugstāko vērtējumu 
testā no savas grupas. 
– Kas tas bija par testu? 
– Alkohola…

Astoņdesmit piecus gadus vecs 
ieslodzītais stāsta otram:
 Zini, es jau gadu sēžu par 
nepilngadīgās izvarošanu!

 Jūs? Tādā vecumā?!
 Šī apsūdzība man bija tik glai
mojoša, ka ar prieku piekri
tu tam, ka esmu vainīgs.

Starpbrīdī skatītājs jautā 
biļešu kontrolierim:
– Kāpēc aktieri ik pa laici
ņam zvana pa tālruni?
 Suflierim ir gripa, un 
viņš strādā no mājām.

– Dakter, man aknas sāp.. 
– Odekolonu dzērāt? 
– Dzēru, nepalīdz…

Meksikāņu seriālā Marija kliedz:
 Kretino! Impotento! Kastrato!
Bet balss latviskajā tulkojumā:
 Es tevi vairs nemīlu!

– Hallo, vai glābšanas dienests? 
– Jā. 
– Nu tad glābieties, pie 
jums dodas divi piedzē
rušies desantnieki!

Iet policists pa ielu, ierauga 
nedaudz iereibušu vīreli, kas izmi
sīgi rāpo pa lielu peļķi. Policists no 
malas sauc: 
– Ko tu tur dari ? 
– Meklēju. 
Policists daudz nedomādams, cerī
bā atrast ko vērtīgu, metas blakus. 
Tā nu abi kādu brīdi rāpo pa peļķi, 
līdz policists jautā: 
– Bet ko mēs meklējam? 
– Kā, ko? Krastu!

Automehāniķis klientam:
 Jūsu automašīnas bremzes 
nebija iespējams salabot, toties 
uztaisījām skaļāku signālu!

NO VENTSPILNIEKU JAUTĀJUMIEM OFICIĀLAJĀ PORTĀLĀ VENTSPILS.LV:

Ja govs uz Dienvidu mola būtu ar galvu uz otru pusi, tad fotogrāfiem sanāktu daudz skaistāki foto ar 
bāku fonā! Tagad sanāk fotografēt govs dibenu. Kā būtu, ja to govi apgrieztu uz otru pusi?

(Ventspilnieks Ervīns)

ATBILD PAŠVALDĪBAS IESTĀDE “KOMUNĀLĀ PĀRVALDE”:

Informējam, ka skulpturālās govs “Matrozis” novietojums ir pārdomāts, un pie šī novietojuma ir strādājuši arhi
tekti un mākslinieki, kā arī objektā tika veikta maketēšana. Diemžēl skulptūras novietojums netiks mainīts.

REDAKCIJAS PIEBILDE:

Varam izvirzīt vairākas teorijas. Pirmā – varbūt autori vēlējušies padarīt Ventspils ainavu tūristu fotogrāfijās patie
si unikālu. Jo govs no priekšpuses ar bāku fonā noteikti nav tik iespaidīga kā govs dibens ar bāku fonā. Otrā – 
nedrīkst iebilst tik augsta ranga ekspertiem kā arhitekti, mākslinieki un pat maketētāji (nezin ko tieši viņi tur 
tai govij maketēja?). Jo vesela ekspertu komisija droši vien mēnešiem, ja ne gadiem vaiga sviedros strādājuši, 
lai šo brīnumaino skulpturālo grupu padarītu par īstu šedevru ar Da Vinči “zelta griezumu” pamatā. Trešā – kāds 
jautājums, tāda atbilde.



ОВЕН
Наступило время для рывка в профессиональной сфере – не 
бойтесь амбициозных планов и исполняйте свои желания.  Вы 
можете решать вопросы с банками, кредитные вопросы или 

совершить более крупную покупку в лизинг, но заранее тщательно взвесь-
те свои возможности. В выходные дни отложите все дела в сторону и 
хорошо отдохните. 

 
ТЕЛЕЦ
Посвятите достаточно много времени личной жизни и отно-
шениям. Любовь согреет ваше сердце, но будет и кое-что, 

чтобы обсудить. Если в семье растут дети, то, возможно, придётся решать 
педагогические вопросы. Пришло время и самому узнать что-то новое и 
расширить кругозор. Ваш ум открыт для новой информации.  

БЛИЗНЕЦЫ
Не стесняйтесь говорить о повышении зарплаты или искать 
более оплачиваемую должность. Это также хорошее время, 

чтобы начать свой бизнес. Осенними вечерами можно подумать на тему 
отношений. Вы захотите углубиться, понять и переоценить. Не делайте 
выводов, прежде чем не поговорите с любимым человеком. 

РАК
Желателен неторопливый ежедневный ритм и здоровый образ 
жизни. Посетите массаж или банные процедуры, которые 

успокаивают и восстанавливают силы. В выходные дни радость доставят 
культурные мероприятия или вечеринка с друзьями. Когда получите новый 
заряд энергии, можете браться за серьёзные бизнес-планы.  

ЛЕВ
Размышления о жизни. Вы захотите провести какое-то время 
в одиночестве и привести мысли в порядок. Возможны новые 

предложения работы или бизнеса, между которыми сложно выбрать.  В 
отношениях важен интеллектуальный момент – важно, чтобы с любимым 
человеком было о чем поговорить и обсудить. Посетите вместе меропри-
ятия и получите новые впечатления.  

ДЕВА
Так и захочется отложить все дела в сторону и отправиться в 
неизвестном направлении. Если такая возможность есть – сде-

лай так.  Небольшое путешествие позволит посмотреть на ситуацию со 
стороны, и вы увидите совсем иные ракурсы. Важна тема отношений.  
У свободных людей – романтические отношения, у пар – новая искра в 
отношениях. 

 
ВЕСЫ
Подходящее время для углубления отношений и укрепле-
ния семейных отношений. Свободным людям стоит тщатель-

но обдумать новые знакомства. Активная коммуникация с родствен-
никами, возможно, кто-то из них нуждается в совете или поддержке. 
Подходящее время, чтобы решать вопросы собственности или комму-
нальные вопросы. 

СКОРПИОН
Знакомство принесёт приключения, которые останутся в памяти. 
Возможно, что-то будет не так, как вам хотелось бы, но помните 

– всё, что происходит, даётся нам, чтобы сделать выводы. У кого-то сер-
дечные дела могут быть связаны с зарубежной темой, у кого-то будут фор-
мироваться успешные деловые контакты за родными рубежами. 

СТРЕЛЕЦ
В этот период важной будет финансовая тема. Могут поя-
виться хорошие возможности заключить выгодные сделки и 

пополнить доходы.  Так как наступила осень, стоит подумать об укрепле-
нии иммунитета организма. Свободное время охотно проведете дома, 
неспешно занимаясь хозяйством.  

  
КОЗЕРОГ
Будете настроены активно включиться в мероприятия, уча-
ствовать в презентациях, взять на себя общественные обязан-

ности или организовать дружескую вечеринку. Получите положительный 
заряд и вдохновите других. В отношениях сохраняйте гармонию и прислу-
шивайтесь к мыслям и желаниям любимого человека. В профессиональ-
ной сфере желательно освоить новые навыки.  

ВОДОЛЕЙ
На первом месте работа, карьера или бизнес. Дни пройдут 
напряженно, поэтому для домашних или семейных обязан-

ностей времени останется меньше. Родственникам это не понравится. 
Объясните, что на данный момент это важно.  Но в выходные дни стоит 
организовать какое-нибудь совместное мероприятия или встретиться с 
друзьями. 

РЫБЫ
Желательно контактировать с позитивными людьми и дер-
жаться подальше от тех, кто ноет и на всё жалуется. Могут 

возникнуть интересные идеи для получения прибыли – чем более твор-
чески вы себя проявите, тем большая вероятность приумножить доходы. 
В сфере отношений возможны разные повороты, которые делают жизнь 
более красочной. По-осеннему романтическое настроение.
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Судья: 
- Почему Вы украли автомобиль? 
- Я спешил на работу, ваша честь. 
- Почему же Вы не поехали на автобусе? 
- У меня нет водительских прав на вождение автобуса.

- Соломон! Я толстая! 
- А как ты определила, что ты толстая? 
- Я не могу влезть в свой старый гардероб! 
- Боже, Софа! Ну так купи шкаф побольше!

- На что жалуетесь? 
- Да вот жена говорит, что я паталогически нерешите-
лен. 
- А сами Вы как думаете? 
- Ну, как бы и да, и нет.

- Мужчина, вы – женаты? 
- Нет, это меня просто кот поцарапал.

Банкомат вмонтирован в стену дома. Рядом останов-
ка автобуса. 
Сидит мужик, пьет пиво. Подходят люди к банкомату, 
снимают деньги, уходят. Через некоторое время мужик 
не выдерживает: 
- Слышь, братан, а как вы в него играете?!

Блондинка познакомилась с парнем: 
- А спортом ты занимаешься? 
- (гордо) Хожу на греко-римскую борьбу. 
- А ты за греков или за римлян?

- Если я подниму больше 20 кило, меня начинает 
мучить геморрой. 
- И часто досаждает? 
- Нет, у меня предохранитель – ради-
кулит, он срабатывает от 15 кг.

- Я вас должна предупредить, что муж вернется через 
30 минут. 
- Но я не делаю ничего предосудительного! 
- Вот именно. А время идет.

Приехал муж из командировки, привез водонепроница-
емый смартфон, показал жене, пошел в ванную и зво-
нит на домашний телефон: 
- Любаша, иди ко мне, потри спину! 

- Сегодня не могу, мой козел приехал!

Муж приходит вечером домой: ребёнок в закаканном 
памперсе изо всех лупит крышкой об кастрюлю, из 
всех ящиков всё вывалено на пол, игрушки разброса-
ны по всей квартире ровным слоем, кухня вся заляпа-
на манной кашей, ужина нет, холодильник пустой, жена 
смотрит телевизор. 
Муж: 
- Что это такое?! 
Жена: 
- Дорогой, ты каждый день приходишь с рабо-
ты и спрашиваешь: «И что ты весь день дела-
ла?». Вот сегодня я ничего не делала.

Блондинка спрашивает: 
- Ну как, я сдала на права? 
Инструктор по вождению (плывёт к берегу): 
- Нет!

Два англичанина игpают в гольф. Один долго пpицели-
вается и никак не может удаpить. 
- Я сегодня не увеpен в себе, – как бы опpавдываясь, 
говоpит он. – Боюсь, что не попаду – там вдали стоит 
моя жена. 
- Да, – соглашается втоpой, – с такого pас-
стояния в нее будет тpудно попасть.

Адвокат: – Прежде чем огласить завещание госпо-
дина Смита, я хотел бы задать вопрос его жене: 
сударыня, не выйдете ли вы за меня замуж?

- Как ты можешь непрестанно ссориться с женой 
и в то же время уважать тещу? – Когда-то имен-
но она была решительно против нашего брака...

Звонок ветеринару: 
- Доктор, у меня кошка сильно царапается. 
- Кошка красивая? 
- Красавица! 
- А что вы хотите? Стерва, вот и царапается.

Адвокат возмущенно говорит судье: – В прошлый 
раз вы осудили этого человека за то, что он совер-
шил кражу среди белого дня. В этот раз за то, что 
коварно обманул людей, забравшись к ним ночью. 
Спрашивается: когда же моим подзащитным воровать?

АНЕКДОТЫ

ИЗ ВОПРОСОВ ВЕНТСПИЛЧАН НА ОФИЦИАЛЬНОМ ПОРТАЛЕ VENTSPILS.LV:
Если бы корова на Южном моле была бы головой в другую сторону, то у фотографов получались бы 
гораздо более красивые фотографии с маяком на фоне! Сейчас приходится фотографировать зад коровы. 
Нельзя ли развернуть корову в другую сторону? 

(Вентспилчанин Эрвинс)

ОТВЕЧАЕТ УЧРЕЖДЕНИЕ САМОУПРАВЛЕНИЯ «КОММУНАЛЬНОЕ УПРАВЛЕНИЕ»:
Информируем, что расположение скульптурной коровы «Матрос» продумано, и над этим размещением работали 
архитекторы и художники, а также на объекте было сделано макетирование. К сожалению, размещение скульпту-
ры изменено не будет. 

ПРИМЕЧАНИЕ РЕДАКЦИИ:
Мы можем выдвинуть несколько теорий. Первая – возможно, авторы хотели сделать пейзаж Вентспилса на фото-
графиях туристов действительно уникальным. Потому что корова спереди с маяком на фоне безусловно не столь 
впечатляет, чем зад коровы на фоне маяка.  Вторая – нельзя возражать таким экспертам высокого ранга, как архи-
текторы, художники и даже макетировщики (неизвестно, что они там этой корове смакетировали?), если целая 
экспертная комиссия скорее всего месяцами, если не годами в поте лица работала, чтобы эту чудесную скуль-
птурную группу сделать настоящим шедевром с «золотым сечением» Да Винчи в основе.  Третья – какой вопрос, 
такой ответ.
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как простую манжету, связанную из шерстяных ниток, шири-
ной от пяти до пятнадцати сантиметров, чтобы защитить от 
холода часть руки между перчаткой и рукавом жакета или 
рубашки. Маучи (или рокавичи) в нарядном исполнении у 
дам стали принадлежностью праздничной одежды, но суйты 
их приняли и по-прежнему носят как существенную состав-
ную часть своего народного костюма», – за то, что обратили 
внимание на эту деталь костюма, Солвита благодарна Инте 
Муцениеце, с которой вместе в своё время посещала студию 
живописи. Коллега посоветовала ей посмотреть телевизион-
ную передачу о суйтах и обратить внимание на маучи, укра-
шенные множеством бисеринок.  

«Она как будто знала, что меня, этническую суйтку, они 
заинтересуют и станут символом успеха моего пути в руко-
делии! И действительно, когда познакомилась с этим аксес-
суаром поближе, это созданное в древности чудо  позволи-
ло бесконечно его совершенствовать, и это очень отвеча-
ет моему характеру, который однообразие и стандарты не 
принимает в принципе. Как дипломированная швея одеж-
ды и мастер по изготовлению изделий из текстиля я умею 
и выполняю много других работ, но главным образом имен-
но с помощью маучей стала известна среди специалистов 
ремесла в Латвии; именно маучи привели меня на выставки 
и демонстрации вязаных изделий в Люксембурге, Эстонии, 
Узбекистане, Китае и в других местах.  

Иногда кажется, что я начала ими интересоваться слиш-
ком поздно, но внутренний голос и опыт оппонируют – всё ко 
мне приходит тогда, когда должно прийти, так как, например, 
для изготовления маучей необходимо не только творчество, 
но и огромное терпение, физическая и душевная выдерж-
ка, которых обычно не хватает тревожной молодости», – 
Солвита не сомневается, что в нужный момент с ней рядом 
стоит её ангел-хранитель, который тихо шепчет, когда и как 
действовать, чтобы всё было хорошо. До сих пор так обыч-
но и случалось…  

КРАСОТУ НУЖНО УМЕТЬ ПОКАЗАТЬ МИРУ 
«Трудно сказать, почему китайцам настолько симпатич-

ными и ментально близкими показались ввязанные в маучи 
розы. Возможно, они созвучны какой-нибудь традиции укра-
шений их народа, так как с восторгом они также рассматри-
вали и связанные мною шапочки, шарфы, перчатки и вареж-
ки с мотивами роз. Когда я отбирала образцы для выставки, 
то интуитивно попала в десятку вкусов китайцев», –  Солвита 
как профессионал моделирования костюма сравнила  сши-
тый и связанный ею народный костюм суйтов с народными 
костюмами других народов и отметила, что по богатству фан-
тазии и нарядности у него на этой выставке конкурентов не 
было. Скромно умолчав, что она со своей спортивной и строй-
ной фигурой пыталась и сумела достойно показать его не 
только в жарком Китае, но и при температуре +36 градусов в 
Узбекистане, где она, почти что чудесным образом, при под-
держке Латвийского фонда культурного капитала представля-
ла Латвию на похожем многонациональном фестивале.  

СПОРТИВНАЯ ЭСТАФЕТА 
Солвита не скрывает, что иногда было тяжело не только 

эмоционально, но и чисто физически, но выдержать помогали 
закалка в течение восемнадцати лет на линейных танцах, регу-
лярные упражнения во время скандинавской ходьбы. Училась 
также выдержке, когда одна или вместе с друзьями крутила 
педали велосипеда на туристических тропах и на соревновани-
ях местного масштаба. Здесь она лукаво добавляет, что на них 
она любой ценой не стремится к высоким техническим резуль-
татам, а симпатию жюри и зрителей заслуживает как необычно 
одетая и аттрактивная в поведении участница соревнований.    
«Радостно от того, что, возможно, какая-то часть мой физиче-
ской активности стала примером для сына Винцента, который 
в школьные годы увлекся шорт-треком, а сейчас уже второй 
год в высшем учебном заведении осваивает специальность, 
связанную со спортивной медициной», – Солвита признаёт, 
что из-за ненормированного рабочего времени и многочис-
ленных хобби часто не могла быть с сыном столько, сколько 
хотелось бы, однако это обстоятельство, к счастью, сформи-
ровало мальчика самостоятельным и ответственным чело-
веком, которым мама может гордиться и на которого может 
положиться.     

С БЕРЕЖНЫМ ТВОРЧЕСТВОМ 
В отличие от сына, у Солвиты не было возможностей полу-

чить высшее образование, хотя уже после окончания основ-
ной школы она знала, каким путём хотела бы идти по жизни. 

«По сути творчество заложено в меня уже с рождения. 
Вязать бабушка Катрина научила меня одновременно с пре-
мудростями азбуки и счёта. А у своих первых перчаток я каж-
дый пальчик связала другого цвета и уже тогда знала, что 
вышитая праздничная скатерть может послужить мне как 
платье, а из колготок получится шапочка в различных вари-
антах», – Солвита вспоминает, что её творческое отношение 
к предметам или вещам никогда не выражалось злонаме-
ренно, когда она полностью их переделывала.  И рада тому, 
что этот пиетет к труду других людей она сохранила на всю 
жизнь, призывая внести в узоры одежды и вязаных изделий 
только такие нововведения и улучшения, которые сдела-

Творческое начало – с колыбели

ют их удобнее, красивее, а не испортят из-за сиюминутно-
го каприза. 

МЕЖДУ ДОЛГОМ И ЗОВОМ СЕРДЦА 
«После окончания 8-го класса хотела поступить, но не 

поступила в Лиепайскую среднюю школу прикладного искус-
ства. Пошла учиться в 48-е профтехучилище, где в первый 
где учеников начали обучать изготовлению индивидуальной 
одежды. Я не была в числе худших учеников, поэтому пре-
подаватели посоветовали мне совершенствоваться и учить-
ся на модельера-конструктора одежды в Рижском технику-
ме лёгкой промышленности. После его окончания какое-то 
время работала на разных работах, в том числе и в ателье 
мод, однако по личным причинам пришлось вернуться в 
Вентспилс, о чём я до сих пор не пожалела, хотя подходя-
щую работу по специальности здесь я так и не нашла.   

Начала работать в частных офисах в довольно комфорт-
ных условиях, где не хватало только главного в моей жизни 
– возможности полностью посвятить себя творческой работе 
по специальности. Шила, вышивала, вязала крючком и спи-
цами только для собственного удовольствия и на радость 
друзьям, по заданию фирмы иногда занималась дизайном 
и что-то оформляла, в том числе рождественские и ново-
годние поздравительные открытки. Была материальная ста-
бильность, возможность заниматься хобби, иногда посеща-
ла курсы по одной или другой близкой мне специальности, 
ездила на встречи и курсы ремесленников моей отрасли.  
Но сколько для этого можно просить выходных дней даже у 
самого понимающего работодателя? Как долго можно суще-
ствовать между долгом и зовом сердца?», – Солвита расска-
зала, что решиться на уход с этой работы было одновремен-
но и тяжело, и легко.   

НАКОНЕЦ-ТО В СВОБОДНОМ ПОЛЁТЕ 
«С известной долей зависти в это время листала специ-

альные журналы, такие, как “Praktiskie Rokdarbi”, самые 
опытные коллеги бескорыстно делились тайнами своего 
ремесла. Хотелось надеяться, что и я со своими предложе-
ниями о необычных узорах на варежках, перчатках и мау-
чах когда-нибудь смогу встать в один ряд с мастерами сво-
его дела. 

И действительно – по счастливой судьбоносной случайно-
сти меня в нужный момент судьба свела с нужными людьми 
отрасли и печати, чтобы эти мечты сбылись. На фотогра-
фии в журнале я рядом с легендарной мастерицей по вяза-
нию варежек Йетте Ужане, меня можно увидеть на фотоил-
люстрациях книги, изданной обществом “Mans tautastērps”, 
в связанных мною маучах, варежках, в сшитом, вышитом 
и связанном мною народном костюме суйтов красуюсь на 
обложках и разворотах глянцевых журналов…  

Но это происходило уже позднее, в свободное от работы в 
офисе время, в творческом полёте. Возможно, будет громко 
сказано, но до этого было беспрерывное совершенствование 
в мастерстве ремесла, установление и поддержание дело-
вых и личных контактов, участие в мероприятиях “Встреть 
своего мастера», обучение зарубежных рукодельниц вяза-
нию латышских узоров в рамках программы “Let’s knit in 
Kurzeme” и ещё много интересного и творческого», – Солвита 
утверждает, что может сделать, казалось бы, немыслимое, 
если только есть мотивация.

В РАЮ ХУДОЖНИКОВ 
«У художниц Мариты Клуши и Иевы Спридзане училась 

живописи и росписи шелка, под руководством заведующей 
Курземским информационным центром народного костюма 
Лии Моны Гибиете создавался мой народный костюм суйтов, 
в группе вязальщиц города Вентспилса и края, которая сейчас 
называется группой рукодельниц “Spārni”, в совете никогда 

не отказывала её руководитель Астрида Кинне. Когда начала 
углублённо интересоваться маучами суйтов, первое описания 
для их вязания мне прислала вязальщица из Люксембурга, 
позднее оказалось, что это чиновница Европейского Союза 
Майя Бикерниеце», – Солвита с восторгом вспоминает, что 
она в прошлом году по приглашению местных латышей езди-
ла в это небольшое Великое Герцогство учить узорам варежек 
и лично познакомилась с чудесной Майей.  В свою очередь на 
деньги, заработанные на мероприятии вязальщиц в Эстонии, 
позволила себе съездить и поработать в рай для художников 
– в Италию, в которую влюбилась сразу же и бесповоротно, 
отдавая предпочтение в необозримом будущем единственно 
ещё незнакомой Японии.  

 
УЗОРЫ ВАРЕЖЕК И В ОДЕЖДЕ 

Солвита не скрывает, что есть желание побывать и в 
Канаде, Южной Америке и в Австралии, везде, где может быть 
интерес зарубежных латышей к её многообразным бисерным 
розам и розам из гарусной пряжи и где она в обмен может 
получить необычные идеи для своих костюмов и вязаных 
изделий. Если только на эти поездки найдутся средства… 

Мастерица уверена, что латышские узоры, дополненные 
возможными заимствованиями из сохраненных за рубежом 
рукоделий предков, не потеряют своей ценности, а в обнов-
ленном виде станут ещё ближе и понятнее миру и Латвии. В 
ближайших планах рукодельницы издать иллюстрированную 
книгу с узорами варежек и руководством по их вязанию, что, 
возможно, посодействует уже начатой ею работе – примене-
нию узоров варежек в одежде, что до сих пор делалось мало, 
но прекрасно могло бы разнообразить не только народный 
костюм, но и повседневную одежду.  

ДО ВСТРЕЧИ, КИТАЙ! 
«Не могу себя представить производящей большие партии 

товара, даже если они будут основаны на народных тради-
циях и узорах. Не хочу создавать и маленькие бесполезные 
сувениры только для того, чтобы зарабатывать на жизнь, так 
как на хлеб можно заработать и на другой работе, не жертвуя 
святыми для латышей ценностями и символами.   

На уме другие планы. В рамках проекта “Мастер 21 века» 
удалось создать сайт фирмы “Solvitas ROZES”, посредством 
которого можно связываться с заинтересованными людьми 
во всём мире. Без английского и русского языков, на которых 
могу общаться на профессиональном уровне, начала изу-
чать итальянский и китайский язык, в том числе и иерогли-
фы. Чтобы сделать ценности латышского ремесла известны-
ми в других местах в мире, так как они этого заслуживают! На 
берегу озера Бушниеку вязанию латышских узоров научила 
американку, меня приглашали делать это и во время фести-
валей в Китае и Узбекистане. Иностранки понимали объясне-
ния с полуслова, а я с ними здоровалась, говорила спасибо 
и «ДО СВИДАНИЯ» на чистом китайском языке. Кто знает – 
может действительно – снова? 

В Китае, демонстрируя народный костюм суйтов. 

Маучи и палочки для еды – так совместимы в Китае!



№. 41 (133)  1 ноября 2019 года Культура  /  7

Иногда можно удивить-
ся тому, как составля-
ется программа куль-
турных мероприятий в 
Вентспилсе. Одну неде-
лю календарь совер-
шенно пустой, и даже 
в выходные некуда 
пойти, другая неделя 
переполнена так, что 
отдельные мероприя-
тия даже наслаиваются 
друг на друга.  По этому 
поводу вентспилча-
не и нам не раз выска-
зывали своё неудо-
вольствие.  Конец этой 
недели выглядит имен-
но таким – концерты и 
спектакли один за дру-
гим, а мы – постараем-
ся выбрать конкретное 
событие.  

В пятницу вече-
ром, в 19 
часов – прой-
дут одновре-
менно два 

важных мероприятия. В 
новом концертном зале с 
эффектным шоу выступят 
«хулиганы классической 
музыки» (так они себя 
называют – ред.) – вио-
лончелисты с концертной 
программой «Dagamba 
feat. Tchaikovsky». Те, кто 
видел, – в восторге, эту 
концертную программу 
высоко оценили и крити-
ки. Единственно, нужно 
считаться с тем, что биле-
ты для кошельков вент-
спилчан могут показаться 
слишком дорогими – цена 
от 18 до 35 евро.  

Гораздо дешевле (4.00-
8.50 евро), но не менее 
качественнее будет куль-
турное мероприятие 
в «Юрас варты», где с 
гастрольным спектаклем 
будет гостить Рижский 
русский драматиче-
ский театр. На сей раз 
театр привёз спектакль 
«Шерлок Холмс: сны мис-
сис Хадсон».  

В свою очередь суб-
бота будет посвящена 
пению. Прежде всего, в 
15 часов стоит пойти в 
Культурный центр, чтобы 
послушать концерт 
ансамбля украинской 
песни «Mrija», посвящен-
ный 20-летнему юбилею 
коллектива (участвуют 
также несколько пригла-
шенных коллективов), а 
в 18 часов в Доме твор-
чества на концерт в пред-
дверии месяца государ-
ственных праздников при-
глашает Вентспилсский 
мужской хор под руковод-
ством дирижёра Лории 
Цинкус.   

Жирную точку в конце 
музыкальной недели 
можно будет поставить 
в воскресенье – в кон-
цертном зале «Латвия» 
выступит чудесный 
канадский музыкант, бард 
Спенсер Круг, который 
даст единственный кон-
церт в Балтии.  Правда, 
и на этот концерт билеты 
достаточно дорогие – 17 
евро. Однако – это того 
стоит! 

Шерлок 
Холмс и 
Чайковский

АО “Ventspils Tirdzniecības osta” в 2018 году в бюджет Вентспилсского самоуправления в виде подоходного 
налога с населения заплатило 56 016,75 евро. В виде налога на недвижимую собственность - 158 146,18 евро.

Если читателю кажется, что такие понятия, как «коррупция», «рэкет», «лоббизм», «про-
текционизм» возникли только в новые времена, то он глубоко ошибается. Нет сомне-
ний в том, что действия, обозначенные упомянутыми понятиями, процветали уже с 
древних времён и, к сожалению, – продолжались на протяжении всего хода известной 
истории. И на нашей земле тоже. 

Вентспилс. Эпоха рококо III
Коррупция в пудреном парике

В конце прошлой неделе живущие на всём побережье 
Курземе могли почувствовать величину первой силь-
ной бури осенне-зимнего сезона. В ближайшую неде-
лю сохранится сильный ветер, но ещё одну бурю пока 
не обещают. Правда, становится прохладнее, и чаще 
будет идти дождь.   

Н апример, если начать искать 
причины, по которым Лиепая 
(основана только в 1625 году) 
развивалась гораздо быстрее, 
чем вдвое старейший Вентспилс 

с устьем Венты, с незамерзающим портом и 
торгово-транзитными связями, основанны-
ми со времён Ганзы, и остался далеко поза-
ди нового соседнего города, то обнаружит-
ся целый ряд некрасивых и по кодексам тех 
времён – незаконных сделок.  

Ранее мы уже обозначили некоторые про-
блемы торговцев Вентспилса 18-го века. 
Одна из самых существенных – нечестная 
конкуренция. Однако незаконное «плутов-
ство» мелких торговцев несопоставимо с 
настоящими аферами, которые осуществля-
ли высокопоставленные лица; думается, что 
и придворные герцога в случае необходимо-
сти закрывали глаза – естественно, не без 
компенсации за свои «старания». В 1745 году 
жалоба эльтермана гильдии купцов Нисса в 
ратушу начинается со строк, полных отчая-
ния: «Как ни один город в мире, даже ни одно 
местечко не живёт без определенных пра-
вил и законов и соблюдения установленно-
го порядка, – как плоть не может существо-
вать без души, – так и наш город Вентспилс 
больше не может существовать среди царя-
щих беспорядков. Если Бог и правители не 
помогут, то снижение прибыли, как это про-
исходит в эти времена, приведёт к тому, 
что здесь останется пустое и заброшенное 
место!». Этот крик души честного мужа древ-
него Вентспилса вызвала открытая поддерж-
ка фогта суда (должность с большими полно-
мочиями, которая предполагала также ответ-
ственность за городскую казну), одновре-
менно ратмана Зела  незаконной торговли 
в больших размерах. В протоколах гильдии 
описано, как один бременский (Германия) 
судоходец «напрямую» купил от управляю-
щего Сарканмуйжи Остензакена большое 
количество очищенного льняного семени, 
которое было доставлено в Вентспилсский 
порт и незамедлительно загружено на судно 
бременца. В то же время были подделаны 
грузовые документы, в которых было указа-
но, что там был только ласт (12 баррелей) 
пшеницы, за что и была уплачена грузовая 
пошлина или налог на фрахт. В то же время 
в положении о порядке в городе было напи-
сано, что запрещается вывозить зерно, если 
перед погрузкой его на судно оно не было 
взвешено в присутствии городского головы, 
если это не сделал присяжный обмерщик.  
В данном случае закон нарушен несколько 
раз: льняное семя дороже пшеницы, загру-
жено гораздо большее количество, чем ука-
зано, не говоря уже о взвешивании и обме-
ре, что составляло часть доходов города.  
Тот сам Зелс как посредник неоднократно 
содействовал вывозу груза масла без уста-

новленного законом взвешивания, тем сам 
снова были украдены доходы из венстпилс-
ской казны. Гильдия купцов потребовала 
наказать Зелса, запретив ему в дальнейшем 
осуществлять такие действия, однако рату-
ша, выражаясь современной терминологией, 
просто-напросто «отписалась»; видимо, бес-
совестный ратман и фогт «озолотил» и бур-
гомистра, и влиятельных ратманов. Ищущие 
правду остались с длинным носом – дей-
ствительно, нет ничего нового в этом мире! 
10 годами позднее, когда проходили выборы 
бургомистра Вентспилса, как думаете, кто 
занял кресло главы города? Действительно, 
Кристиан Вильгельм Зелс. Из голосовавших 
116 бюргеров 47 отдали свои голоса в поль-
зу этого большого вентспилсского афери-
ста 18-го века, который, видимо, не скупил-
ся на подкуп своих сторонников с помощью 
нечестно добытых талеров и гульденов.  

Явная, причем достаточно современ-
ная коррупция обнаруживается и на выбо-
рах фогта суда в 1758 году. «В достопочти-
мую ратушу был отправлен запечатанный 
лист, когда его открыли, выяснилось, что 
категорически требовалось, чтобы фогтом 
суда избрать одного из тех членов ратуши, 
которые упомянуты в избирательном листе. 
Бюргеры восприняли такой приказ как пося-
гательство на свободное избирательное 
право». Большинство имеющих право голоса 
отказались участвовать в этом фарсе голосо-
вания, в свою очередь бургомистр Зелс объ-
явил, что в распоряжении ратуши имеются 
старинные документы, на основании которых 
ратуша имеет право установить список кан-
дидатов. Никаких документов, естественно, 
предъявлено не было. Повторные выборы 
проходили через несколько месяцев, к сожа-
лению, в протоколе не упоминается, получил 
ли должность пропонируемый ратушей кан-
дидат с помощью подкупа или с помощью 
подверженных иному влиянию избирателей.  

В то же время в протоколах гильдии регу-
лярно отмечалось, что работникам, находя-
щимся на содержании города, «регулярно не 
выплачиваются зарплаты, вообще городская 
казна должна большие суммы (…), и любой 
наёмный работник мог бы получить всё, что 
ему полагается, если бы только городские 
деньги не расходовались на цели, которые 
казна позволить не может». Какие же были 
эти цели?  Главным образом поездки раз-
личных делегаций в Елгаву, ко двору гер-
цога, и совсем далеко – в Варшаву к коро-
лю (герцогство по-прежнему было вассаль-
ным государством Польши). В 1757 году 
в Елгаву отправился городской секретарь 
Брабендерс, чтобы получить приговор по 
делу судоходца Хаса (тот самый, который 
у себя дома продавал хмель, кофе, сахар 
и др.). Поездка обошлась казне в 80 гуль-
денов. В 1759 году в Елгаву отправилась 

депутация, «чтобы заверить наше почтение господину нашей 
земли». В составе депутации – бургомистр Зелс и секретарь 
Брабендерс.  «На приобретение необходимой секретарю 
одежды из городской казны выдано 100 талеров Альберта, а 
старейшинам выдать бургомистру 200 гульденов. Если возник-
нут какие-нибудь расходы на пропитание или другие расходы, 
то бюргеры должны будут позаботиться о том, чтобы послать 
деньги в Елгаву…». Всего эта поездка обошлась городу в 729 
гульденов. Для сравнения: годовая зарплата старшего учите-
ля (ректора) составляла 156 гульденов, второго учителя – 48 
гульденов. В 1765 году похожая поездка обошлась в 616 гуль-
денов. И хотя каждая из этих поездок вроде как была связана 
с надеждой получить какую-нибудь пользу для города, в дей-
ствительности пользы было, как от козла молока.  

В 1762 году, когда на должность был назначен новый вен-
стпилсский евангелически-лютеранский священник Баннаш, из 
городской казны были истрачены 268 гульденов, в том числе 
на угощение помещиков –  80, четырём священникам – тоже 80, 
заказанным музыкантам, которые «в действительности не игра-
ли» – 70, секретарю за рассылку писем – 5 гульденов, то есть 
1/3 месячной зарплаты учителя.  Самым поразительным в этой 
истории является то, что торжественная ординация вообще не 
состоялась из-за конфликта между вентспилсскими ратманами 
и окрестными помещиками – обе стороны считали себя самыми 
важными и не могли поделить места во время торжественного 
шествия в замковую церковь. Поэтому и музыканты не играли…  

За прошедшие годы были зафиксированы несколько случа-
ев, когда городские деньги просто исчезали бесследно. D 1768 
году, когда эльтерманом купеческой гильдии был Давидс (на 
этой должности, вопреки своему желанию, провёл более 15 
лет), он обратился к ратуше с вопросом – куда подевались и 
как заприходованы 100 гульденов, которые он сам по распоря-
жению ратуши выплатил секретарю города? «Если эти деньги 
израсходованы на нужды города, то необходимо их заприходо-
вать!». На что бургомистр ответил: «Было бы хорошо, если бы 
эльтерман ничего не знал и ему ничего и не надо знать, только 
ратуша будет знать, куда деньги подевались».  

Эльтерман Давидс не отступил и повторно потребовал объ-
яснений.  Полученный ответ ратуши просто великолепен: 
«Бюргеры должны доверять высокочтимой ратуше, что она рас-
поряжается деньгами города честно. Старейшине всё это будет 
рассказано, когда всё станет ясно по этому делу, которое толь-
ко рассматривается. Если раскрыть всё сейчас, то о деле узна-
ют многие, но ратуша считает, что это вопрос не должен быть 
раскрыт широкой публике, это может только повредить делу…».  

Это заявление Вентспилсской ратуши в середине 18-го сто-
летия в буквальном смысле, один к одному перекликается с 
недавним прошлым, конкретно, с упоминанием государствен-
ных мужей в 90-е годы “мешка с валютой», содержание которого 
нельзя раскрывать широкой общественности, иначе будет хуже.  

В этой статье, конечно, описана только небольшая часть 
финансовых махинаций и коррупционных сделок вентспилс-
ской эпохи рококо, однако и этого достаточно, чтобы прояс-
нить ситуацию – почему Вентспилс в своём развитии отста-
вал не только от Лиепаи, но и от нескольких других городов 
герцогства. 

Первая буря позади. 
Будет ли первый снег?

С огласно дан-
ным Латвийс-
кого центра 
среды, геоло-
гии и метео-

рологии, в конце прошлой 
недели зарегистрирова-
ны рекорды максималь-
ной температуры возду-
ха, в свою очередь в суб-
боту и воскресенье – пер-
вая буря.  Уже в суббо-
ту на западном побережье 
Курземе наблюдался силь-
ный ветер: в субботу поры-
вы западного ветра достиг-
ли 20 м/сек, а в воскресе-
нье в Вентспилсском порту 
зарегистрированы даже 
25 м/сек, в других местах 
на побережье – даже до 
27 м/сек. Ещё более силь-
ный шторм разразился 
в Северной Видземе – в 

Салацгриве зарегистриро-
ван самый сильный ветер – 
до 30 м/сек. Наиболее силь-
но от бури пострадал реги-
он Видземе, более тысячи 
клиентов остались без элек-
тричества. В Вентспилсской 
стороне существенных раз-
рушений не зарегистрирова-
но. Согласно данным ЛЦСГМ, 
это была сама сильная буря с 
начала 2017 года. 

В эти выходные дни и на 
следующей неделе новая 
буря пока не ожидается, 
тем не менее по-прежнему 
сохранится умеренно-силь-
ный ветер. Ноябрь начнётся 
с сухой погоды, но начиная с 
воскресенья дождь ожидает-
ся каждый день, иногда осад-
ки будут сильными. В отдель-
ные дни ожидается и мокрый 
снег. 
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В Латвии больше не будет 
возможностей «отмывать» 
деньги  
В Латвии скоро не будет возможностей 
производить действия, связанные с 
отмыванием денег, сказала новый руко-
водитель Комиссии рынка финансов и 
капитала Санта Пургайле.  Банки Латвии 
очень значительно снизили количество 
рискованных клиентов. Работники прово-
дят повторные проверки в банках высо-
кого риска, в которых ранее были выяв-
лены проблемы. 

Руль «Согласия» перенял 
Урбановичс 
На конгрессе партии «Согласие» новым 
руководителем стал руководитель фрак-
ции Сейма политической силы Янис 
Урбановичс. Прежний руководитель пар-
тии Нил Ушаков свою кандидатуру ото-
звал. В числе кандидатов на этот пост 
были также Вячеслав Домбровскис и 
Андрис Морозов. 

В Рижскую думу на работу 
принят ранее осуждённый 
за взяточничество Странцис 
Осуждённый за взяточничество бывший 
директор Департамента городского раз-
вития Рижской думы Петерис Странцис 
после выхода из тюрьмы принят на рабо-
ту консультантом Департамента соб-
ственности Рижской думы. Давать кон-
сультации по поводу строительного про-
екта Большой эстрады Межапарка его 
лично пригласил нынешний мэр Риги 
Олег Буров, который ничего неэтичного 
в этом факте не усмотрел.  

Оппозиция снова 
обвиняет Пуце 
На мероприятия по информированно-
сти общественности о ходе территори-
ально-административной реформы в 
этом году всего предусмотрены 220 000 
евро. Оппозиционные партии выразили 
опасение по поводу того, что в рекла-
мах слышно и видно именно министра 
Юриса Пуце, что они трактуют как поли-
тическую рекламу. Министр указал, что 
сам он лично говорил с жителями, поэто-
му только логично, что в рекламах слы-
шен именно он. 

Настроение общества резко 
ухудшилось 
По данным опроса SKDS «Латвийский 
барометр», в сентябре значительно 
ухудшилось настроение жителей. С тем, 
что ситуация в стране развивается в 
правильном направлении, согласились 
только 30% респондентов (-5%), а 55% 
считают, что направление неправиль-
ное. Оценивая нынешнее экономическое 
положение Латвии, положительно его 
оценили только 8%, отрицательно – 43% 
опрошенных.

НОВОСТИ ЛАТВИИ

кратно повторяться и таким образом «тянуть 
резину». К тому же к самому обвиняемому 
в тяжких преступлениях относятся пример-
но 300 эпизодов. Назначенный А. Лембергсу 
государством адвокат Геннадий Иванкин 
свою судебную дебатную речь начнёт толь-
ко в январе. Хотя он в интервью Латвийскому 
телевидению и утверждал, что не собирается 
затягивать свою речь в течение нескольких 
месяцев, к тому же он не собирается согла-
совывать продолжительность своих дебатов 
с обвиняемым и у него практически нет ника-
кой коммуникации с А. Лембергсом.  

Правда, в самом конце есть ещё один 
заключительный этап, завершение которо-
го вообще нельзя прогнозировать. А имен-
но, ещё последуют реплики и последнее 
слово самого обвиняемого, продолжитель-
ность которых в настоящее время законом 
не ограничены.  Значит, ещё один инстру-
мент, как затянуть всё ещё дольше. 

В одном сюжете передачи Латвийского 
телевидения «de facto» внимание было 

Планируют ограничить затягивание разбирательства дел
обращено на тех, кто готовит эти поправки к 
закону. Судья окружного суда Юрис Стуканс 
является тем лицом, кто подал в парламент 
предложение ограничить продолжитель-
ность дебатов и последнего слова, предло-
жил, чтобы суды, слушая участников дела, 
могли бы установить время для дебатов 
и последнего слова. Он подчеркнул, что в 
настоящее время в законе закреплено как 
раз обратное, что время дебатов не ограни-
чено. Поэтому лицо по сути может говорить 
о каждом предложении, о каждом имею-
щемся в деле слове, и это, в свою очередь, 
может быть очень долго, а по сути в то же 
время не будет сказано ничего.  

Хотя он отрицает, что это предложе-
ние подготовлено специально для дела 
А. Лембергса, однако прямое воздействие 
может «успеть» коснуться этого утомитель-
ного процесса. Это означает, что измене-

ния в законе теоретически могут заста-
вить А. Лембергса говорить не гиперболич-
но, а быстрее и компактнее. Эти измене-
ния в законе уже прошли первые из трёх 
чтений. Секретарь ответственной парла-
ментской комиссии Юта Стрике подчер-
кнула, что изменения не связаны с одним 
конкретным уголовным делом, в данном 
случае имея в виду судопроизводство по 
делу А. Лембергса, но «они связаны со 
всеми важными судебными разбиратель-
ствами, где используется этот инструмент – 
дебаты – причём используется злонамерен-
но».  Ю. Стрике полна решимости провести 
эти предложения в максимально короткие 
сроки, к тому же, как указывается в переда-
че LTV, в пакете изменений к закону есть и 
другие мероприятия, которые предусматри-
вают ускоренное рассмотрение дел.  

Однако не удивительно, что против таких 

изменений выступает именно оппози-
ция и конкретно – политические друзья А. 
Лембергса, «чемпионы хороших дел» и те, 
кто приготовил «самые красивые подарки 
к столетию Латвии» – Союз зелёных и кре-
стьян, несколько депутатов которого работа-
ют в парламенте именно от партии «Латвии 
и Вентспилсу». Зелёные и крестьяне счита-
ют, что предлагаемая норма будет недемо-
кратической. Председатель Совета присяж-
ных адвокатов Янис Розенбергс тоже резко 
сопротивляется продвижению и утвержде-
нию такого замысла, чему удивляться не 
стоит. Именно Я. Розенбергс в суде защи-
щает обвиняемого вместе с А. Лембергсом  
Ансиса Сормулиса. Он старается добиться, 
чтобы запланированные изменения не каса-
лись дел, которые в настоящее время нахо-
дятся в судопроизводстве, однако такая ого-
ворка не предусмотрена. 

На прошлой неделе в обществе появились слухи о вроде бы нестабильной ситуации 
с банком “Swedbank”. Эпицентром слухов был Даугавпилс, где жители поспешили 
к банкоматам, чтобы выбрать наличные. Можно спросить – какое дело вентспилча-
нам до слухов в Даугавпилсе?  Однако слухи имеют обыкновение распространяться 
подобно лесному пожару, поэтому Ventspilnieks.lv информирует о реальной ситуации. 

Правительство во вторник рассматривало вопрос о латвийских кандидатах для работы в Комитете регионов Европейского 
Союза.  Выраженное в подготовленном Министерством охраны среды и регионального развития проекте решения предложение 
утвердить конкретные семь кандидатур в отдельных случаях вызывает вопросы по поводу выдвижения «своих». Среди семи 
лиц, номинированных на получение мандата, есть и первый заместителем обвиняемого в тяжких преступлениях и ограниченно-
го в выполнении должностных обязанностей мэра города Вентспилса Айвара Лембергса Янис Витолиньш, который, как известно, 
вроде как формально выполняет функции руководителя самоуправления в ситуациях, когда это не может делать сам А. Лембергс.  

Руководимый «зелёными и крестьянами» ССЛ продвигает 
своего лидера и Витолиньша в Комитет регионов ЕС

В Комитете регионов Европейского 
Союза у Латвии всего семь ман-
датов, и членами комитета могли 
стать единственно избранные 
представители местного или 

регионального самоуправления. Поэтому 
в первой половине октября, на заседании 
думы Союза самоуправлений Латвии, руко-
водимого Союзом зелёных и крестьян, было 
решено на должности выдвинуть как пред-
седателя самого союза самоуправлений 

Гинтса Каминскиса, который представляет 
Латвийскую партию «зелёных», а также явля-
ется депутатом Ауцесского края, так само-
го близкого соратника А. Лембергса Яниса 
Витолиньша, который представляет партию 
«Латвии и Вентспилсу» и также является 
политическим союзником «чемпиона хороших 
дел». Союз самоуправлений также выдвинул 
члена правления – председателя Кулдигской 
думы Ингу Берзиню («Кулдигскому краю»), 
депутата думы Рундальского края Айвара 

Окманиса («Людям и земле»), бывшего 
мэра города Екабпилса и нынешнего депута-
та думы Леонида Салцевича (Екабпилсская 
региональная партия), а также депутата 
Рижской думы Дайниса Турло («Честь слу-
жить Риге») и председателя самоуправления 
Паргауйского края Хенрия Вентса («Едины 
для края»). 

Работа в этом комитете будет в течение 
пяти лет, в период с 26 января 2020 года до 
25 января 2025 года. 

Сохраняем спокойствие. 
Слухи о нестабильности банков являются ложными

Ж ителям Латвии не раз при-
ходилось сталкиваться с 
неприятными сюрпризами 
от банков, поэтому неуди-
вительно, что некоторые 

слухи попадают на благодатную почву. На про-
шлой неделе так произошло в Даугавпилсе – 
наслушавшись слухов, что «банк с завтраш-
него дня работать не будет», даугавпилча-
не массово начали выбирать из банкоматов 
деньги. Однако для паники нет никаких при-
чин.  Прибыль банка за девять месяцев этого 
года составляет 83 миллиона евро. К тому же 
о безопасности банка свидетельствует доста-
точность капитала и стабильность.  

Слухи о нестабильности кредитного учреж-
дения распространялись по разным кана-
лам, включая социальные сети и “Whatsapp”. 
Руководитель сектора медийных отноше-
ний “Swedbank” Янис Кропс рассказал агент-
ству LETA, что информация о распростра-
нении слухов в отношении нестабильности 
“Swedbank” передана в соответствующие 
учреждения, которые проверят возникшие у 
банка подозрения», так как на данный момент 
выглядит так, что слухи действительно рас-
пространялись осознанно, с пониманием того, 
какие последствия могут быть». 

Следует напомнить, что это не первый 
случай, когда распространяли не отвечаю-
щие реальности слухи о финансовой неста-
бильности “Swedbank”.  В конце 2011 года в 
результате паники, вызванной неправдивой 
информации, в течение двух дней из банка 
были изъяты примерно 30 миллионов латов.   
Ажиотажу поддались и некоторые самоуправ-
ления, которые перечислили несколько тысяч 
латов на счета других банков. В то время 
хватило пару дней, чтобы ситуация норма-
лизовалась, но Комиссия рынка финансов 
и капитала просила Полицию безопасности 
расследовать ситуацию с распространени-

ем слухов. Как пояснил генеральный про-
курор Эрикс Калнмейерс, слухи о финансо-
вой нестабильности “Swedbank” в 2011 году 
возникли в Латвии и не распространялись 
преднамеренно.  

Ещё одна, правда, небольшая волна слу-
хов была в начале марта, когда с технически-
ми работами по обновлению системы было 
ограничено использование интернет-банка и 
мобильных приложений, а также использова-
ние карточек и банкоматов. В то время банк в 
Твиттере отправил предупреждение создате-
лям и распространителям ложных новостей, 
“что распространение ложных новостей или о 
каком-нибудь банке или финансовом секторе 
Латвии в целом с целью дезинформировать и 
поднимать ложную тревогу является уголовно 
наказуемым. Криминальный закон, статьи 89 
и 194».  В Криминальном законе за такие дей-
ствия предусмотрено наказание сроком до 5 
лет лишения свободы.    

Такого рода сплетни в основном распро-
страняются через социальные сети, к тому же 
рассказы «о достоверных источниках инфор-
мации» могут быть различными – начиная от 
«друг из Швеции предупреждал» до ссылок на 
работников банка, имена которых не называ-
ются, но которые шепнули, что деньги нужно 
срочно выбирать.  В таких случаях главное – 
не попасться на крючок ложных новостей, не 
поддаваться ажиотажу и не распространять 
ложные новости дальше.  

Слухи коснулись и банка “Luminor”, однако, 
как указали представители банка и надзира-
ющая инстанция – Комиссия рынка финан-
сов и капитала, для волнения оснований нет. 
Только несколько недель назад в топе самых 
ценных предприятий Латвии группа “Luminor” 
была признана восьмым наиболее ценным 
предприятием в странах Балтии, в свою оче-
редь консорциум американских инвестицион-
ных фондов “Blackstone” месяц назад за мил-

лиард евро приобрёл 60% акций “Luminor”. 
Специалист по коммуникациям Комиссии 
рынка финансов и капитала Даце Янсоне 
указала, что представление о показателях 
финансовой деятельности банка любой жела-
ющий может получить из последних обще-
доступных на домашней странице «группы 
Luminor» финансовых данных в конце 2 квар-
тала, которые свидетельствуют, что “Luminor” 
работает с прибылью, у него стабильная 
финансовая база, а также достаточные пока-
затели капитала, чтобы обеспечить финансо-
вую стабильность «группы Luminor». Поэтому 
сохраняем спокойствие, так как слухи о неста-
бильности банка являются ложными.  

AS “BALTIC COAL TERMINAL”
Dzintaru iela 39b, Ventspils

+371 63634000
info@balticcoal.com

AS “BALTIC COAL TERMINAL” 
Vienīgais specializētais slēgtā tipa 
ogļu pārkraušanas termināls Eiropā

Vismodernākās videi draudzīgas 
ogļu pārkraušanas tehnoloģijas

Pilna spektra ogļu 
pārkaušanas pakalpojumi

АО “Baltic Coal Terminal” в 2018 году  
в бюджет Вентспилсского самоуправления  

в виде подоходного налога  
с населения заплатило 211 936 

евро. В виде налога на недвижимую 
собственность – 124 388 евро.
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Сухаревс – двукратный 
чемпион 
Вентспилсский талантливый штан-
гист Ритварс Сухаревс второй раз 
стал чемпионом Европы среди юни-
оров. В весовой категории до 81 кг 
победил в сумме с 348 кг (158 кг + 
190 кг). Армандс Межинскис в весо-
вой категории до 89 кг в сумме с 345 
кг (153 кг + 192 кг) остался на 4 месте. 

«VENTA 2002» побеждает 
и становится лидером
Очередную победу в Юниорской хок-
кейной лиге развития (JAHL) отпразд-
новал ХК «VENTA 2002», который на 
сей раз на своём поле с результатом 
8:5 одержал победу над «Pārdaugava/
Prizma». У Элвиса Кайминьша в этой 
игре 4 (2+2) пункта. Сейчас «VENTA 
2002» с 17 очками выдвинулся на 
позицию лидера. 

БК «Вентспилс» начинает 
с победы 
БК «Вентспилс» с победы начал уча-
стие в турнире Европейской лиги 
FIBA, в первой игре он убедитель-
но на своей площадке с результатом 
95:77 одержал победу над немец-
ким клубом «medi Bayreuth». Самым 
результативным игроком был Янис 
Берзиньш с 19 очками, 7 мячами в 
перехвате и 3 – в передаче. 

Присоединится молодой 
американец 
К БК «Вентспилс» на испытатель-
ный срок присоединился амери-
канский баскетболист – разыгры-
вающий защитник Тиджейс Шортс. 
Двадцатидвухлетний баскетболист в 
ближайшие игры еще не выйдет на 
площадку, так как он ещё должен 
оформить разрешение на работу.  
 
Волейболисты побеждают 
в Риге 
Ещё одну победу в играх на чемпио-
нате Латвийской Национальной лиги 
одержал ВК «Вентспилс» с резуль-
татом 3-1 (25:22, 25:21, 15:25, 25:19) 
обыграв студентов РТУ. Самым 
результативным игроком с 16 очками 
был Матисс Канепс. ВК «Вентспилс» 
с 8 очками в 4 играх опустился на 2 
позицию. 

У фигуристов серебро 
и бронза 
На соревнованиях по фигурному ката-
нию «Ventspils pērle 2019» вентспил-
чане завоевали две медали. В своей 
возрастной группе серебро доста-
лось Винценту Голдманису, а бронзо-
вая медаль – Алине Устиновой. 

Dzintaru 20a, Ventspils, LV-3602, Latvija
Tālr.: 63602501, E-mail: unifreight@unifreight.lv

Ar AS Unifreight Logistics  
Jūsu bizness ir drošās rokās!

Uzticiet savu kravu 
pārvadāšanu 
profesionāļiem!

АО “Unifreight Logistics” в 2018 году в бюджет Вентспилсского самоуправления в виде подоходного налога с населения заплатило 44 371 евро.

Об этом пугающем диагнозе до сих пор многое замалчивалось, и только совсем 
небольшая часть общества знает о реальной ситуации. До сих пор никто деталь-
но не обобщал и комплексный взгляд на этот диагноз, и не делал свои выводы 
публичными. В настоящее время в течение нескольких месяцев это сделала коман-
да службы новостей Латвийского телевидения, которая на портале общественных 
медиа LSM.lv опубликовала горькие рассказы и пугающую статистику. Курземе, в 
том числе город Вентспилс и край, в этом плане выглядят не очень хорошо… 

В этом году непривычно рано наступила осень, а с изменениями погодных усло-
вий и проверка иммунитета организма каждого человека – нас атакуют различ-
ные вирусы, в том числе и вирусы гриппа. По данным Центра профилактики и кон-
троля заболеваний, первые случаи вируса гриппа зарегистрированы уже в нача-
ле октября, но говорить об эпидемии гриппа ещё рано. И всё же – как подгото-
вить и защитить себя от вирусов гриппа, которые отличаются каждый год?  

Статистика пугает: самая высокая 
заболеваемость раком – именно в Курземе

Ц ифры, которые можно найти в 
базе данных Центра профилакти-
ки и контроля заболеваний (SPKC), 
пугающие. В нашем крае в среднем 
четыре человека ежедневно узна-

ют об ожидаемой борьбе со злокачествен-
ной опухолью, а в Курземском крае в целом 
наблюдается самый высокий уровень случа-
ев онкологических заболеваний на 100 000 
жителей. Во-вторых, Курземе занимает вто-
рое место по числу смертей от рака на фоне 
всей Латвии. Как подчеркнули авторы иссле-
дования, этот показатель рассчитывается с 
учетом средней численности населения в 
данном регионе, что позволяет сравнить, 
например, число онкологических больных в 
соответствующем крае, городе или регионе с 
другими краями, городами и регионами. 

В настоящее время ещё не доступны дан-
ные за 2018 год, в свою очередь в конце 
2017 года в Курземском регионе число 
состоящих на учёте онкологических боль-
ных составляло 10 655. Только 1671 челове-
ку диагноз – рак – был поставлен впервые, 
а 793 человек умерли от злокачественного 
новообразования. 

Пугающим является тот факт, что из рас-
чета на 100 000 жителей заболеваемость 
раком в Курземе является самой высокой в 
Латвии, к тому же наблюдается тенденция к 
ежегодному росту. Эта тенденция сохраня-
ется с 2011 года. В стране в среднем в 2017 

году было 605,6 заболевших, а в Курземе 
это число значительно превышает этот пока-
затель – 682,9 заболевших. Например, в 
Земгале, где самое низкое число заболев-
ших, диагноз – рак – поставлен 514,3 забо-
левшим. Это огромная разница, указывают 
специалисты. Всего в 13 из 20 самоуправле-
ний Курземе заболеваемость раком выше, 
чем в среднем по стране! 

Согласно обнародованным LTV данным, 
в Курземском регионе и во всей Латвии в 
целом Ницский край два года назад был 
лидером по числу недавно выявленных слу-
чаев заболевания раком на 100 000 жителей: 
если в Латвии в среднем было 609,6 новых 
случаев диагностирования злокачественной 
опухоли, то в Ницском крае – 986,6. 

Пугающим является также и тот факт, что 
пять городов и краёв Курземе в масшта-
бах Латвии находятся в первой десятке, где 
заболеваемость раком была самой высо-
кой в Латвии. Среди них и город Вентспилс, 
который занимает девятое место по уровню 
заболеваемости в Латвии. В свою очередь 
3-й самый высокий уровень заболеваемости 
наблюдается в соседнем Дундагском крае. 
В то время как число пациентов на 100 000 
жителей, впервые заболевших раком, в 
Ницском крае было 986,6, то в Дунгдагском 
крае это число составляет 922,8. В городе 
Вентспилсе 3-й самый высокий показатель 
(786,1), а в Вентспилсском крае – 6-й самый 

высокий показатель (726,0).
 Важным показателем в лечении рака 

является пятилетняя выживаемость.  Это 
означает, что многие пациенты живут не 
менее пяти лет и дольше после установ-
ки диагноза. Из тех, кто на учёт поставлены 
в 2012 году, в конце 2017 года живы были 
менее половины или 48%. В Латвии самые 
лучшие результаты в Лигатненском крае, 
где по меньшей мере пять лет прожили 75% 
пациентов. В Курземе лучшие результат в 
Скрундском крае (58,1%), в городе Лиепае 
(54,9%) и крае, самая высокая заболевае-
мость раком в Латвии в Нице – (53,8%). В 
конце «чёрного» списка и Дундагский край, 
где число выживших составляет только 
27,8%. В Вентспилсском крае это число 
составляет 42,1%, а в городе Вентспилсе 
– почти как средний показатель по стране 
(48%) – 48,8%.

Смертность по причине рака в Курземе 
вторая самая высокая в Латвии из рас-
чёта на численность населения в регио-
не. В Приекульском крае каждый третий 
из умерших жителей умер от рака. В горо-
де Вентспилсе от рака умер каждый пятый 
житель (21,43%), а в Вентспилсском крае – 
почти что каждый седьмой (15,52%).

Наиболее распространёнными злокаче-
ственными новообразованиями в Курземе 
являются злокачественные новообразова-
ния простаты (12,57%), рак бронхов и лёг-
ких (9,1%), рак молочной железы (8,68%) 
и колоректальные злокачественные ново-
образования (6,76%). К тому же заболева-
емость раком простаты, молочной железы 
и лёгких в Курземе выше, чем в среднем в 
Латвии. В эти обобщённые статистические 
данные не включены злокачественные опу-
холи кожи. 

Внимание! Сезон гриппа уже начался, защити себя! 

Б лагодаря Центру профилактики и 
контроля заболеваний, мы расска-
жем вам о пяти самых распростра-
нённых мифах о том, что люди 
чаще всего думают о гриппе и о 

себе. К сожалению, обычно эти предположе-
ния, упомянутые в подзаголовках данной ста-
тьи, являются неверными. 

ЧТОБЫ НЕ ЗАБОЛЕТЬ ГРИППОМ, 
ДОСТАТОЧНО СИЛЬНОГО 
ИММУНИТЕТА  

Большая часть людей восприимчивы к 
вирусам гриппа, несмотря на то, на сколь-
ко сильным или слабым является их общий 
иммунитет. Важным является специфический 
иммунитет к соответствующему вирусу грип-
па, который развивается после заболева-
ния гриппом или после вакцинации.  Если 
человек встречается с новой разновидно-
стью вируса гриппа, то существует большой 
риск заболеть. Если человек думает, что он 
не заболеет, так как принимает витамины и 
занимается спортом, то ему следует знать – 
это не работает. Заболеешь или не заболе-
ешь – на это больше влияет специфический 
иммунитет и генетические особенности чело-
века, риск заболевания также увеличивает 
стресс, усталость, недосыпание, несбаланси-

рованное питание, перегрев или охлаждение 
организма. В свою очередь степень тяжести 
гриппа определяют несколько факторов. Есть 
случаи, когда именно из-за сильного имму-
нитета организм «слишком активно» реаги-
рует на вирус гриппа и воспалительные про-
цессы вызывают более выраженные симпто-
мы гриппа, что приводит к тому, что болезнь 
протекает в более тяжелой форме. Но обыч-
но, именно благодаря крепкому иммунитету, 
пациент успешно выздоравливает. 

ВАКЦИНА ПРОТИВ ГРИППА МОЖЕТ 
НАВРЕДИТЬ ВАШЕМУ ЗДОРОВЬЮ 

Для такого утверждения нет никаких дока-
зательств, и его нельзя обосновать с научной 
точки зрения. Совсем наоборот, исследова-
ния убедительно подтверждают, что вакцина 
безопасна и эффективна. Вакцинация может 
вызвать кратковременные реакции – повы-
шенную температуру, отечность и болезнен-
ность в месте инъекции, которые длятся не 
более двух дней. Вакцина не может вызвать 
заболевания гриппом, так как она не содер-
жит живых вирусов. Поэтому с уверенностью 
можно сказать, что вакцина – это безопасный 
способ, как не допустить заболевания грип-
пом. Она окупается, если сравнивать цену 
вакцины с расходами на лечение, а также с 

учётом других личных экономических затрат, 
связанных с болезнью, например, с исполь-
зованием листка нетрудоспособности. В 
Латвии ежегодно умирают люди, которых 
могла спасти вакцина, подчёркивает Центр 
профилактики и контроля заболеваний. 

ВАКЦИНА ПРОТИВ ГРИППА ОСОБЕННО 
ОПАСНА ДЛЯ БЕРЕМЕННЫХ 

Беременные входят в высокую группу 
риска, и вакцинация им особенно рекомен-
дуется, к тому же беременным государство 
компенсирует вакцину против гриппа в пол-
ном объёме! Грипп особенно опасен для 
беременных, так как протекает с высокой 
температурой, которая отрицательно влияет 
на плод, а также ставит под угрозу успешный 
исход беременности. Доказано, что беремен-
ные могут вакцинироваться в любой период 
беременности, и это не оставляет негатив-
ного влияния на новорожденного. Совсем 
наоборот – малыш получает нужные защит-
ные вещества от вакцинированной матери. 
Врачи, которые лечили заболевших гриппом 
беременных в отделении реанимации, никог-
да не хотели бы ещё раз встречаться с таки-
ми случаями в своей практике. Это ужасно, 
если беременной из-за гриппа в реанимации 
приходится делать кесарево сечение!  

В ВАКЦИНАЦИИ НЕТ СМЫСЛА, ПОТОМУ 
ЧТО НЕИЗВЕСТНО, КАКИМ БУДЕТ 
ВИРУС ГРИППА В ЭТОМ ГОДУ…  

Вирусы гриппа очень изменчивы. 
Исследуется, какие типы вирусов наибо-
лее часто встречались в предыдущем сезо-

не в различных 
регионах мира 
и какие измене-
ния произошли 
в структуре 
этих вирусов. 
Иногда вакци-
н и р о ва н н ы й 
против грип-
па человек всё 
же может забо-
леть гриппом, 
особенно, если 
это пожилой 

человек или человек с ослабленным иммуни-
тетом. Тем не менее, вакцинированные про-
тив гриппа болеют гриппом легче, быстрее 
выздоравливают, и у них меньше риск ослож-
нений. Несмотря на то, что вакцина против 
гриппа не может защитить от заболевания во 
всех случаях, она уменьшает необходимость 
в госпитализации больного, число связанных 
с гриппом осложнений и случаев смерти, поэ-
тому вакцинация является самой действен-
ной профилактической мерой.

ГРИППОМ МОЖНО ЗАБОЛЕТЬ 
ТОЛЬКО ОДИН РАЗ В ГОД 

У человека больше шансов заразиться 
таким вирусом гриппа, который чаще всего 
встречается или доминирует в соответству-
ющий период времени и на соответствую-
щей территории. После того как он пере-
болел гриппом, у человека вырабатывается 
иммунитет к соответствующему вирусу грип-
па.  Принимая во внимание, что сезон грип-
па длится с ноября до мая и в течение сезона 
распространяются различные вирусы гриппа, 
гриппом человек может заболеть повторно, 
особенно невакцинированный человек, так как 
вакцинированный человек защищён во всяком 
случае от трёх или четырёх наиболее часто 
встречающихся вирусов гриппа. 
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НОВОСТИ ВЕНТСПИЛСА

Из полученного по э-почте письма (орфография сохранена, текст сокращён): «Я получила ваш адрес электронной почты 
из бизнес-директории и пишу вам с помощью моего врача, так как у меня серьёзное заболевание – рак молочной железы. 
Меня зовут Мария. Мне 62 года, и я была в законном браке с умершим господином Kal Gunter, который являлся граждани-
ном Германии. Я и мой муж последние 17 лет жили в Кот-д’Ивуа́ре в Западной Африке.   Когда мой муж был ещё жив, он пере-
дал сумму в один миллион пятьсот тысяч евро (1,500,000.00 euro) в Sparbank в Швеции, где он подписал договор, что сред-
ства будут использованы на благотворительность в любой стране Европы (..) Я хочу, чтобы вы помогли мне перечислить 
эти средства на ваш личный банковский счёт на родине. После перечисления на ваш банковский счёт; вы отсчитаете 30% от 
общих средств себе в качестве компенсации и оставшиеся 70% используете на благотворительные дела у себя в стране». 

• • •

Цена доверчивости

санках. Желательно перед телевизионными камерами и под неу-
сыпным контролем фотоаппаратов… ну а всё остальное – может 
подождать. Потерпите, на небеса лучшие попадут – если цитиру-
ем классиков. 

Правда, за легковерие, возможно, придётся заплатить всем. К 
тому же -большую цену. Чем больше будет людей, которые будут 
смотреть не по делам, а оценивать или верить только словам, 
тем дороже будет цена, которую придётся заплатить. Украденные 
“Rīgas satiksme” миллионы, полученные за деньги Риги и наших 
горожан блага или влияние, продвижение закулисных бандитов 
в гостинице “Rīdzene” тогда могут показаться только цветочками. 
Будут овцы, будут и стригальщики – так сказать местные «ниге-
рийские принцы», которым вряд ли известны такие понятия, как 
«мораль», «этика», «совесть».  Потому что совесть таких «ниге-
рийских принцев» чиста и невинна как незамужняя девственница.  
По той простой причине, что никогда не использовалась и не успе-
ла запачкаться…  

Причины такой «слепой доверчивости», что миллионы достат-
ка возникнут сами по себе, казалось бы, далеко искать не надо.  
Гораздо легче ведь поверить, что написавшая письмо Мария из 
Кот-д’Ивуа́ру столь же настоящая, сколь и обещанные полтора 
миллиона «просто так», которые положены только потому, что 
получатель э-почты хороший человек.  И хорошему человеку мил-
лион пригодится. Эта аналогия довольно точно отображает дей-
ствия местных «Марий» и «нигерийских принцев», которым ведь 
очень хочется просто поверить. Вопреки тому, что говорит разум 
Homo Sapiens: никогда ни один миллион не упал просто так с неба, 
так как в большинстве случаев его всё же необходимо заработать. 
Как и избирателям гораздо легче поверить тому единственному, 
который обещает поднять на гору, не попросив взамен ничего…  
Если только совсем небольшую работу – проголосовать на изби-
рательном участке. 

Призывая не быть легковерными ни по отношению к  
«нигерийским принцам», ни к маленьким местным царькам, 

искренне ваша, “Ventspilnieks.lv”

Фиктивный брак 
Один заключенный в Вентспилсе брак суд 
признал фиктивным. В дело вовлечена 
гражданка Казахстана. 

Определены финалисты 
Определены команды, которые встре-
тятся на финале конкурса “Ventspils IT 
izaicinājums”, разделив между собой призо-
вой фонд в размере 12 000 евро. 

Прозаические чтения 
До 19 ноября приглашаем авторов подать 
заявки на конкурс «Прозаические чтения 
Курземе – 2019».

Показывают успехи
Несколько учеников музыкальной сред-
ней школы показали успехи в конкурсе 
“Морская звезда». Только в категории 
ансамблей получены 3 первых места. 

Пособия будут 
Нуждающиеся и малообеспеченные лица, 
а также отдельно проживающие пенсионе-
ры и лица с инвалидностью, у которых нет 
кормильцев и доходы которых не превы-
шают 299 евро в месяц, могут претендо-
вать на ежемесячное квартирное пособие 
для частичной оплаты услуг водоснабже-
ния и канализации. 

Подарки библиотеке
Музыкальной библиотеке подарены 
музыкальные инструменты и коллекция 
записей. 

Присуждены стипендии 
Двум студентам Вентспилсской Высшей 
школы присуждены стипендии за отличие 
“Hansa Matrix Ventspils”. Каждый студент 
будет получать по 150 евро в месяц. 

Берёзы спилят 
При перестройке предусмотренного для 
торговли здания на улице Райня, 18 будут 
спилены несколько берёз.  

Поздравят авторов 
Завершение городского фотоконкурса 
этого года, открытие выставки и поздрав-
ление авторов предусмотрены 5 ноября в 
«Юрас варты».  

Ликвидировано незаконное 
производство алкоголя 
Одна женщина была задержана за неза-
конное изготовление, хранение и реали-
зацию алкогольных напитков. В месте 
её проживания были найдены несколько 
литров алкоголя и три ведра браги. 

Бурят сваи 
На стройплощадке Центра науки и иннова-
ций началось бурение контрольных свай. 
Будет определена глубина фундамента 
свай и несущая способность.  

Сломаны деревья 
Сильный ветер причинил ущерб и в 
Вентспилсе – упавшие деревья пришлось 
убирать на улице Кайю. 

Туристическая газета 
Газета о зимнем туризме вышла уже в 18 
раз. Издание рассказывает о возможно-
стях туризма в нашем городе. 

День открытых дверей 
Отмечая юбилей Вентспилсского между-
народного радиоастрономического центра 
и нового антенного поля, на Ирбенском 
радиотелескопическом комплексе прохо-
дят дни открытых дверей.  

Предотвратили самоубийство 
На улице Страдыня мужчина пытался 
совершить самоубийство, выпрыгнув из 
окна или перерезав себе горло. Спасатели 
расстроили его планы, проникнув в кварти-
ру через окно. 

О, как – стоит только перечислить мистической Марии, 
Джорджу или принцу Нигерии ничтожные несколь-
ко сот евро, например, за открытие счёта, и вы ста-
нете богаче на 450 тысяч евро. И тогда, кто знает, и 
этот оставшийся миллион можно будет как-нибудь 

«разделить на благотворительность», оставив себе кое-что, а, воз-
можно, и даже всё.  Одним рывком, так сказать, стать миллионе-
ром – что может быть лучше. И что самое интересное – в случае 
с принцами Нигерии или таким бедными Мариями – находятся же 
легковерные люди, которые только по им одним известным причи-
нам действительно рассуждают следующим образом: «а если это 
правда?». И расстаются с упомянутыми несколькими сотнями евро 
(в лучшем случае) или с гораздо большими денежными суммами. 

Доверчивость, как говорят классики, характерна для счастли-
вых людей. К сожалению, от действий таких вот «счастливых» 
зависит не только судьба их собственного кошелька, но и часто 
жизнь многих людей. Как после предыдущих выборов цинично, но 
верно высказался один хорошо оплачиваемый т. н. политтехно-
лог: в выборах побеждают те, кто «собирают» голоса доверчивых 
людей.  Иными словами говоря, нужно определенной массе изби-
рателей внушить, что миллионы можно получить, просто поверив 
бедной Марии или «принцу Нигерии». Хватит ли в этом случае – 
при таком правительстве, власти или таких отличниках местной 
власти, которые всех нас приведут на гору Солнца, таких доверчи-
вых голосов, чтобы попасть к кормушке.  И здесь, видимо, апел-
лировать к здравому смыслу и аналитическому уму бессмыслен-
но.  Доверие к своим местным «нигерийским принцам», которые 
уже сегодня живут в богатых виллах на берегу озера или моря, 
а доверчивым едокам салаки обещают только молочные реки и 
кисельные берега когда-нибудь в далёком будущем, – это такая 
неуловимая вещь, которая находится за пределами разумного. 
Если верят, то верят.  И не спрашивают, почему.  В конце концов, 
ведь он (такой хороший) так красиво говорит, так много обещает и 
так замечательно умеет погладить по голове сироту, преподнести 
букет цветов на сцене прекрасной певице или спуститься с горы на 

 Окончание. Начало на 1 стр.

финансовые нарушения в госсекторе в 
основном оставались без внимания.

Сам Госконтроль уже начал готовиться к 
тому, чтобы в случае необходимости можно 
было применять новые полномочия.

«В тех случаях, когда увидим нарушение 
законов, причиненные убытки, будем дей-
ствовать по закону. Сначала дадим возмож-
ность аудируемым единицам договориться с 
провинившимися лицами о взыскании. Если 
это, по не обоснованным, на наш взгляд, при-
чинам не будет сделано, тогда за работу возь-
мется совет Государственного контроля».

А говоря о том, что будет с ранее обна-
руженными нарушениями и теми наруши-
телями, которые не получили наказание, 
Круминя подчеркнула следующее: «Мы не 
сидели сложа руки. Что было сделано? В 
Госконтроле был создан отдел по расследо-
ванию нарушений, который пытался содей-
ствовать сотрудничеству с правоохранитель-
ными органами – объяснял, давал дополни-
тельную информацию, чтобы виновные лица 
были привлечены к ответственности».

«Мы хотим, чтобы применялись наши 
рекомендации и причем не формально, а по 
существу. Это то, за что мы все время борем-
ся. Если не получается, тогда мы снова напо-
минаем об этом и движемся [дальше]», — 
подчеркивает Круминя.

По словам контролера, прогресс есть, и 
ему способствовало то, что в Госконтроле 
работают бывшие сотрудники прокуратуры.

«МУНИЦИПАЛЬНОЕ РУКОВОДСТВО НЕ 
ПОНИМАЛО, ЧТО ДОЛЖНО СЛЕДИТЬ 
ЗА СОЗДАННЫМИ ИМ САМИМ 
ХОЗЯЙСТВЕННЫМИ ОБЩЕСТВАМИ»

Госконтролер признает, что нарушений в 
госсекторе предостаточно. «Мы с каждой 

Госконтроль: нарушение должностного 
лица затронет его личный кошелек

ревизией пытаемся улучшать понимание 
того, что руководитель любого учреждения 
отвечает за то, чтобы находящееся под его 
контролем, руководством учреждение рабо-
тало законно, рационально и эффективно. 
Это установлено законом».

Круминя подчеркивает, что руководители 
должны понимать, что, вступая в должность, 
они обязуются работать на благо населения. 
Руководители должны думать, как при име-
ющихся ресурсах максимально хорошо слу-
жить населению, а не себе.

Одной из проблем в муниципалитетах явля-
ются контролируемые ими хозяйственные 
общества. «Когда мы только начинали реви-
зии, то обнаруживали, что муниципальное 
руководство не понимает, что надо следить за 
своими хозяйственными обществами. Им каза-
лось, мол, раз созданы, то пусть сами по себе 
и работают. Одна из целей контроля во время 
ревизии – улучшать осве-
домленность о принципах 
хорошего управления».

Круминя подчеркивает, 
что важно понимать, что 
учреждение хозяйствен-
ных обществ означает 
также следовать нормам 
закона, а не относиться к 
ним как к чему-то, отку-
да можно черпать на свои 
нужды. «Необходим посто-
янный надзор, монито-
ринг, чтобы муниципалитет 
работал в соответствии с 
установленными целями».

Круминя отмечает, что 
если взглянуть хотя бы на 
рижские хозяйственные 
общества, такие как Rīgas 
namu pārvaldnieks, Rīgas 
satiksme и другие подоб-

ные предприятия, то жители часто жалуются 
на них контролю – в основном на недостаток 
качества и подорожание.

Круминя добавила, что дополнитель-
но поступающая информация о замечен-
ных нарушениях – большие вызовы для 
Госконтроля. Призывы поступают и от него-
сударственных организаций, и от муници-
пальных депутатов, и в Сейме. «Нарушений 
очень много», — подчеркивает контролер.

Но проблема – потенциал. «Учреждений, 
которые подвергаются проверке Госконтроля, 
— тысячи. Ревизоров у нас чуть больше ста. 
Поэтому нелегко решать, где и по каким 
вопросам будем проводить проверки. Это и 
вызывает у нас головную боль, хотя, конеч-
но, хочется больше посмотреть и давать 
свои рекомендации по упорядочиванию мно-
гих сфер». 

Симона Шьядите

4 piestātnes

27 rezervuāri ar kopējo tilpumu 355 000 m3

7 miljoni tonnu jauda gadā

AS Ventbunkers – viens no vadošajiem 
naftas produktu pārkraušanas termināļiem 

gaišo un tumšo naftas produktu 
pārkraušanai Ventspils brīvostā!

Dzintaru iela 92,
Ventspils, 

LV-3602, Latvija
Tālrunis: 

+371 636 02501
Fakss: 

+371 636 02504
e-pasts: 

ventbunkers@ventbunkers.lv

AS “Ventbunkers” 2018. gadā Ventspils pašvaldības budžetā Iedzīvotāju ienākumu nodoklī  
samaksājusi 441 279  eiro. Nekustamā īpašuma nodoklī – 355 288 eiro. 

2018. gadā uzņēmumā bija nodarbināti 250 darbinieki.
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Родительская конференция 
2 ноября в Таргальской основной 
школе состоится родительская кон-
ференция «Возможности и ресур-
сы хорошего диалога в отношениях 
ребёнок-родители-учитель».  

Общественное обсуждение 
Состоится общественное обсуждение об 
оценке влияния на среду песчано-гра-
вийного месторождения в «Атвари» 
Угальской волости. Собрание состоится 
5 ноября в Угале. 

Новые помещения 
Злекское почтовое отделение с 4 ноя-
бря начнёт работу в новых помещениях 
– «Пуцитес», где находится волостная 
администрация.  

Можно подать заявку 
Самоуправление края просит подавать 
заявки на аренду права промышленного 
лова на 2020 год – на необходимое число 
рыболовных снастей для рыбного лова 
во внутренних водах и в прибрежных 
водах Балтийского моря на администра-
тивной территории Вентспилсского края.  

Восстановлен мост 
Реконструирован находящийся на участ-
ке Усмас управляющего государствен-
ными лесами “Latvijas valsts meži” через 
реку Вездукас. Уменьшен риск размыва-
ния лесной дороги.   

Тяжелая авария 
В Таргальской волости произошло стол-
кновение грузовой автомашины с легко-
вой автомашиной. Движение было оста-
новлено на несколько часов.  

Помогают животным 
Ученики Попеской основной школы рабо-
тали в обществе «С сердцем на ладони», 
ухаживая за собаками и гуляя с ними.  

Антенное поле
Торжественно открыт антенный парк 
нового поколения LOFAR-LATVIA, 
а также отмечен 25-летний юбилей 
Вентспилсского международного радио-
астрономического центра.  

Мост восстановлен  
Завершены работы у Злекского моста. 
Ограничения движения отменены.  

Угальчане в Риге 
Ученики и педагоги Угальской музыкаль-
ной и художественной школы отправи-
лись в поездку профессиональной ори-
ентации в Ригу, чтобы побывать на пред-
приятии “Printful”.

Семинар для 
предпринимателей 
Общество «Северокурземская ассоциа-
ция бизнеса» в волости Зурас провела 
семинар, где можно было узнать о при-
влечении средств для организации раз-
личных мероприятий. 

В ВЕНТСПИЛССКОМ КРАЕ

406 852 евро (в 2016 году – 490 217 евро), 
что содействовало деятельности 31 спор-
тсмена, 11 спортивных организаций и орга-
низации нескольких спортивных мероприя-
тий. Однако начиная с 2018 года эту сферу 
деятельности от ОЦ «Вентспилс» перенял 
искусственно созданный для этих целей 
фонд “Вентспилсское олимпийское подраз-
деление» (далее – Вентспилское ОП). На 
должности руководителя этого фонда, сразу 
же после констатации нарушений в дея-
тельности ОЦ «Вентспилс», которые при-
вели к тяжелому несчастному случаю осе-
нью 2017 года, оказался Улдис Бойтманис. 
Думаю, мало было тех, кто сомневался, 
что фонд «Вентспилсское ОП» был создан 
специально для сохранения его влияния в 
ОЦ «Вентспилс», а также для выплаты ему 
вознаграждений. 

Косвенно это также подтвердил отчёт 
«Вентспилсского ОП» за 2018 год. На един-
ственную цель искусственно созданного и 
ненужного фонда, то есть, на подготовку 
и поддержку спортсменов высокого класса 
и перспективных спортсменов, было выде-
лено всего лишь 81 630 евро. Это раз в 
пять меньше, чем годом ранее!  К тому же 
на зарплату руководителя «Вентспилсского 
ОП» Бойтманиса от упомянутой суммы была 
израсходована десятая часть от программы 
поддержки спортсменов.  Даже если число 
поддерживаемых руководимым Бойтманисом 
«Вентспилсским ОП» спортсменов снизилось 

Лембергс и Бойтманис – среди наиболее щедро 
поддерживаемых спортсменов высокого класса!

до 16, или вдвое, нельзя не видеть, что такая 
реорганизация не принесла пользы ни спор-
тсменам, ни их тренерам, которые ежеднев-
но проливают пот, чтобы подготовиться к 
спортивным соревнованиям мирового уровня 
или стартам на олимпийских играх.  

С какой стороны ни посмотри, но в наиболь-
шей выгоде от создания ОЦ «Вентспилс» и 
«Вентспилсского ОП» депутаты – Бойтманис 
и Лембергс! Именно они в рамках средств, 
выделенных на спорт, смогли конкурировать 
с большинством, если не со всеми ранее и 
сейчас поддерживаемыми ОЦ «Вентспилс» и 
«Вентспилсским ОП» спортсменами высоко-
го класса и тренерами.   

И все же, и эти факты – не единствен-
ные, заслуживающие размышлений, нели-
цеприятные взаимосвязанные аспек-
ты деятельности Вентспилсской городской 
думы, ОЦ «Вентспилс» и «Вентспилсского 
ОП», которые высветились на заседании 
Вентспилсской городской думы 18 октября.  

Как свидетельствует видеозапись этого 
заседания, то администрация самоуправ-
ления грубым способом отредактировала 
видеозапись заседания. Были удалены оче-
редные традиционные грубости депутата 
Лембергса, которые были в досаде адре-
сованы мне и второму депутату меньшин-
ства А. Ландманису, так как мы интересо-
вались сомнительным вкладом руководи-
мого Лембергсом ВАА в деятельность ОЦ 
“Вентспилс».  Даже если видеозапись сей-
час удалена, следует отметить, что Лембергс 
публично адресовал мне такие лживые выра-
жения, как – стукач чека, расхититель госу-

дарства, осведомитель против независимо-
сти Латвии, деятельность с целью уничто-
жить Лембергса, для чего в своё время даже 
создал партию Гражданский союз!  

Конечно, в основе такой очередной публич-
ной грубости Лембергса лежит чувство без-
наказанности. Этому способствует активное 
участие отдельных депутатов большинства, 
что не является ничем новым на заседаниях 
Вентспилсской городской думы и комитетов.  
Кроме того, сокрытие, противозаконное уда-
ление или замалчивание в протоколах собра-
ний таких проявлений и свидетельств, непре-
доставление аудиозаписей – это явление не 
новое. Но на сей раз редактирование аудио-
записи заседания думы, частичное её удале-
ние уже достигло получасового объёма!  

Это явный признак того, что у руководства 
Вентспилсской городской думы, у депута-
тов большинства могли возникнуть опасе-
ния, что они могут быть привлечены к судеб-
ной ответственности за клевету, за оскор-
бление чести и достоинства человека, за 
публичное распространение лжи.  Видимо, 
чтобы уменьшить такой риск и возможности, 
Вентспилсская городская дума для сокрытия 
своей постыдной деятельности малодушно 
выбрала достойное «обоснование» – аудио-
запись обработана, чтобы соблюдать защи-
ту персональных данных! Так как не видим 
для этого оснований, мы, депутаты меньшин-
ства, потребовали дать объяснения по пово-
ду таких незаконных действий самоуправле-
ния города Вентспилса.  

Гиртс Валдис Кристовскис, 
депутат Вентспилсской городской думы 

По оценкам центра RAND Europe, Латвия ежегодно из-за коррупции теряет от 3 до 5 миллиардов евро, или от 15 
до 19% от внутреннего валового продукта. Как известно, коррупция – это использование служебного положе-
ния в корыстных целях, подкупаемость и продажность должностного лица. А именно, коррупция такого масшта-
ба, как в Латвии, невозможна без значительного и всеохватывающего участия и прикрытия политиков. 

МНЕНИЕ 
Таварсу, Краузе и остальным прикрывателям «крёстного отца»!

И менно политики ответственны и 
за неспособность справиться с 
этой проблемой, решив которую 
денег хватило бы и медицине, 
и образованию, и для решения 

других серьёзных проблем в государстве, и 
за вызванные коррупцией последствия – уве-
личивается теневая экономика, растёт соци-
альное неравенство, замедляется развитие 
демократии. 

Новое правительство и президент как 
никогда ранее идут по пути борьбы с корруп-
цией, конечно, встречая всё большее сопро-
тивление со стороны сторонников корруп-
ции.  Представители СЗК являются одними из 
самых рьяных критиков правящей коалиции. 
Обществу говорится, что СЗК является насто-
ящим защитником медиков, учителей, всего 
общества, настоящими хозяевами нашей 
земли, теми, кто обеспечивает справедли-
вое и честное государственное управление.  
Все же остальные партии – это мошенники, 
злодеи, только не СЗК, который, конечно, не 
несёт ответственности за нынешнюю ситуа-
цию в стране. 

Зная, как усердно СЗК защищает обвиня-
емого в разворовывании государства «крёст-
ного отца», что «крёстному отцу ежегодно 
платилась дань в размере десятков милли-
онов, что в распоряжение «крёстного отца» 
были отданы целые сектора и отрасли госу-
дарства – от такого лицемерия мурашки по 
коже бегут.   

Мне как давнему члену Вентспилсской 
городской думы ясно – именно СЗК является 
той политической силой, которая, полностью 
подчинившись обвиняемому в тяжких долж-
ностных преступлениях Айвару Лембергсу, 
наиболее старательно вела наше государ-
ство в направлении к уничтожению.  Именно 
деятельность таких партий, как СЗК, не даёт 
нашему государству возможности вырвать-
ся из болота коррупции, одним из самых 
ярких персонажей которой является «крёст-
ный отец» СЗК Лембергс.  

Можете ли вы назвать ещё какую-ни-
будь другую политическую силу, которая, 
спасая своего «босса» от справедливого 
наказания, в течение десятилетий созна-

тельно ослабляла бы правоохранитель-
ные органы Латвии? 

Проблемы в ББПК, Генеральной про-
куратуре, судебной системе не случайны, 
они возникают в результате действий СЗК. 
Публично прозвучало, что раньше канди-
датуры руководителей правоохранительных 
институций прежде всего согласовывались 
с обвиняемым А. Лембергсом.  У таких дей-
ствий есть плоды, а именно – и сейчас 
противозаконные действия А. Лембергса и 
его эмиссаров правоохранительные органы 
оставляют без внимания, в то же время срав-
нительно ничтожные нарушения расследуют-
ся и передаются для уголовного преследова-
ния. Правоохранительные органы способны 
двадцать пять лет преследовать людей за 
кражу леденцов, пяти яиц «Киндер-сюрприз», 
музыкального центра, пишущей машинки, в 
то же время демонстрируют полную беспо-
мощность, когда речь идёт о совершенных 
Лембергсом должностных преступлениях с 
целью наживы и преступлениях, которые во 
время выдвинутых ему обвинений продолжа-
ются и совершаются ежедневно.   Речь идёт о 
противозаконном влиянии на принятие реше-
ний, коррупции, конфликтах интересов, об 
использовании общественных ресурсов для 
обеспечения своих противозаконных интере-
сов и уже о признанных судом нарушениях 
Сатверсме. Именно неспособность право-
охранительных органов гарантирует непри-
косновенность Лембергса, обеспечивает ему 
вечную власть в Вентспилсе, что, в свою оче-
редь, даёт возможность соответственно кон-
тролировать происходящее в Латвии. Из-за 
неспособности правоохранительных органов 
в Вентспилсе были невозможны демокра-
тические и честные выборы за всё время 
существования восстановленной Латвийской 
Республики. 

Знаете ли вы ещё какого-нибудь обви-
няемого, в угоду которому государство 
меняет законы и нормативные акты, сво-
еобразно трактует нормы нормативных 
актов и законов, гарантируя таким обра-
зом пребывание обвиняемого на важных 
должностях институций государственного 
управления? 

Много было написано о печально извест-
ном влиянии на законодательство о прива-
тизации, о подчинении портов, о чемоданах 
Эмсиса, разговорах олигархов и других дей-
ствиях криминального характера в интересах 
А. Лембергса. На сей раз я упомяну некото-
рые, в недавнем прошлом принятые реше-
ния в интересах А. Лембергса.   

• Кабинет министров в 2012 году утвердил 
положение об Управлении Вентспилсского 
свободного порта, из которого был удалён 
пункт об определенном сроке пребывания в 
должности члена правления.  Раньше было 
установлено, что время полномочий членов 
правления свободного порта – 5 лет, допу-
ская повторное назначение. Редакцию поло-
жения такого содержания лоббировали эмис-
сары Лембергса в государственных инсти-
туциях и в руководимых Лембергсом обще-
ствах транзитной отрасли; 

• 17 мая 2018 года Сейм внёс измене-
ния в Закон об избирательных комиссиях и 
комиссиях избирательных участков респу-
бликанских городов и краёв. Из закона была 
исключен раздел (1) статьи 12 – «Первое 
заседание избирательной комиссии созы-
вает председатель или его уполномоченное 
лицо соответствующего самоуправления». А 
именно, если ранее из-за примененной к 
Лембергсу меры безопасности легально не 
было возможности созвать первые заседа-
ния избирательной комиссии Вентспилсской 
городской думы, то после 17 мая 2018 года 
такая возможность была легализована. 
Поэтому все состоявшиеся с 2009 года выбо-
ры Вентспилсской городской думы являются 
сомнительными, так как их организовывали 
избирательные комиссии, первые заседания 
которых были созваны с нарушениями норм 
закона;

• Министерство охраны среды и реги-
онального развития, правоохранитель-
ные органы, а также суд ещё до сих пор 
не могут обеспечить соблюдение присуж-
денной А. Лембергсу меры безопасности. 
Мера безопасности уже более двенадца-
ти лет не соблюдается. Из-за неспособно-
сти ответственных институций всё те же 
двенадцать лет руководство Вентспилсской 
городской думы является незаконным – ею, 

вопреки установленному в законах, в при-
сутствии председателя руководят (формаль-
но) заместители председателя.  Даже в трак-
товке понятия «отсутствие» ответственные 
институции подлаживаются под Лембергса. 
Оказывается, Лембергс как депутат думы, 
присутствуя, одновременно может как пред-
седатель думы отсутствовать. 

Такие ситуации способствуют нигилизму 
в обществе и недоверию к государствен-
ной власти, так как общество не видит  воз-
можности положительных перемен, а видит, 
как государственное должностное лицо А. 
Лембергс, будучи осуждённым в совершении 
тяжких должностных преступлений, продол-
жает распоряжаться общественным имуще-
ством, открыто совершает нарушения этиче-
ских, профессиональных норм, Сатверсме, 
законов, нормативных актов и постановлений 
суда, которые давно уже безусловно достиг-
ли размеров преступных деяний. При таких 
обстоятельствах недоверие к государствен-
но власти, судам, правоохранительным орга-
нам, в том числе ББПК, только растёт.     

Айвис Ландманис, депутат 
Вентспилсской городской думы 

Продолжение в следующем номере 
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Творческое начало – 
с колыбели

Т  олько неде-
лю назад она 
в е р н у л а с ь 
с очередно-
го Междуна-

родного фестиваля сохра-
нения нематериально-
го культурного наследия, 
который проходил в горо-
де этой страны – в Чэнду. 
В Китае она уже в течение 
двух лет подряд в разных 
городах и в различном фор-
мате представляла Латвию, 
на сей раз она презентова-
ла этнографические вяза-
ные изделия, созданные ею 
самой и её коллегами из 
группы рукодельниц в Доме 
ремёсел “Spārni”. Участие в 
фестивале Солвите в этом 
году полностью было опла-
чено Китаем. 

Интерес к латвийской 
экспозиции был настоль-
ко большим, что взятые с 
собой образцы были рас-
куплены без принятого на 
Востоке торга, и посетите-
лям мероприятия только с 
трудом удалось объяснить, 
что, к сожалению, наде-

тый на неё яркий народный 
костюм суйтов и его аксес-
суары не продаются ни за 
какое количество юаней, 
хотя их и украшает пор-
трет уважаемого в их стра-
не председателя Мао.   

КИТАЙЦЫ В ВОСТОРГЕ 
ОТ МАУЧИ

«Наибольший восторг у 
китайцев вызвали изготов-
ленные в традициях народ-
ного костюма суйтов маучи 
или греющие запястья 
нарядные манжеты «рока-
вичи», дополненные моим 
нововведением: в каждые 
из них в виде стилизован-
ного цветка розы были ввя-
заны десятки тысяч мелких 
бисерин от пяти до деся-
ти цветов и оттенков. Но, 
может быть, потому, что это 
слово на их языке легко 
произносить – «мау-чи»?  

Как известно, эту принад-
лежность одежды в странах 
Балтии и Скандинавии в 
повседневной жизни носили  

«В случаях, когда нарушается закон, ущерб причиняется муниципальному или 
государственному бюджету. В дальнейшем будет наступать ответственность, но уже не 
абстрактная, а затрагивающая личный кошелек провинившихся должностных лиц. Это будет 
вроде превентивного сигнала о том, что должна наступить ответственность», — говорит в 
интервью BNN государственный контролер Элита Круминя, комментируя данное Госконтролю 
право взыскивать ущерб.

правонарушителями.
«Своими аудитами мы хотим внести свой вклад в то, чтобы 

в государственных учреждениях не было таких абсурдных 
ситуаций, когда за кражу булочки грозит довольно суровое 
наказание, а когда преступление совершается в публичном 
секторе, то наказания нет и ответственность не наступа-
ет. Эта ситуация посылает неправильный сигнал о том, что 
можно поступать, как угодно, и ничего за это не будет. Так 
нельзя».

Госконтроль начал объемную ревизию, чтобы выяснить, 

Планируют ограничить 
затягивание 
разбирательства дел

Лембергс и Бойтманис – 
среди наиболее щедро 
поддерживаемых 
спортсменов высокого 
класса!

В статье я обра-
тил внимание 
на то, что такая 
х о з я й с т в е н -
ная деятель-

ность в долгосрочной пер-
спективе может привести к 
неплатежеспособности ОЦ 
«Вентспилс», даже если 
правление ОЦ «Вентспилс» 
в течение многих лет обе-
щало оптимальнее расхо-
довать ресурсы и твёрдо 
соблюдать режим эконо-
мии.  Следует напомнить, 
что речь и презентация 
переутверждённого в долж-
ности председателя правле-
ния ОЦ «Вентспилс» Юргиса 
Лиепайниекса на заседании 
Вентспилсской городской 
думы 18 октября была очень 
скромной и оптимизма не 
вселяла. Характеризуя вызо-
вы и направления работы на 
будущее ОЦ «Вентспилс», 
Лиепайниекс ничего, кроме 
роста затрат на содержание 
спортивной базы и сниже-
ния доступности внешнего 
финансирования, прогнози-
ровать и предложить не мог. 

Однако даже при таком 
скромном видении будуще-
го Лиепайниекс отказался 
от возможности прекратить 
расточительно финансиро-
вать сомнительные ежегод-
ные услуги общества неле-

гитимного председателя 
Вентспилсской городской 
думы Айвара Лембергса 
«Вентспилсское агентство 
развития» (далее – ВАР) 
в размере 45 000 евро.  
Следует напомнить, что на 
заседании Вентспилсской 
городской думы 18 октя-
бря Лиепайниекс не мог 
объяснить, какие конкрет-
но услуги ВАР получает ОЦ 
«Вентспилс» и кто их кон-
кретно оказывает!  

В результате ВАР продол-
жает ежегодно увеличивать 
потери ОЦ «Вентспилс» на 
упомянутую сумму, поло-
вина из которой попадает 
в карман государственно-
го должностного лица – А. 
Лембергса. Однако то, что 
ОЦ «Вентспилс» продолжает 
скрывать «успехи и целесо-
образность» такого сотруд-
ничества, является не един-
ственной странностью ОЦ 
«Вентспилс», которая нача-
ла проясняться. 

До 2018 года ОЦ 
«Вентспилс» обеспечи-
вал поддержку спортсме-
нам высокого класса и пер-
спективным спортсменам, 
а также спортивным орга-
низациям. Ещё в 2017 году 
на эти цели было выделено 

Рассмотрение в суде объёмного уголовного дела обви-
няемого в тяжких преступлениях Айвара Лембергса про-
должается уже более десяти лет.  С годами оно больше 
начинает походить на фарс и, как давно его уже мно-
гие называют, – на «театр одного актёра». Возможно, 
завершение дела в более короткий срок могут сделать 
направленные на рассмотрение в Сейм поправки к зако-
ну, чтобы дебатную речь и заключительное слово нель-
зя было бы слишком затягивать. Подготавливаются ли 
эти изменения, которые Сейм уже рассмотрел в первом 
чтении, именно для дела Лембергса, авторы этих попра-
вок отрицают. Однако такие ограничения должны быть, 
чтобы наконец завершить судебные процессы, которые 
сознательно затягиваются на несколько лет. 

С удопроизвод-
ство по уго-
ловному делу 
Л е м б е р г с а 
началось 16 

февраля 2009 года. С того 
времени, когда за совер-
шение тяжких преступле-
ний был обвинён отстра-
нённый от исполнения обя-
занностей председателя 
Вентспилсской городской 
думы А. Лембергс, прошло 
более 10 лет. О том, какие 
«решения» возможны, 
чтобы затягивать судеб-
ный процесс по возможно-
сти дольше, «Ventspilnieks.
lv» уже писала неоднократ-
но. Заболеть может любой, 
но для этого судебного про-
цесса это было особенно 
характерно. Болели также 
и судьи, но больными чаще 
оказывались сами обви-
няемыми по этому делу и 
их защитники. Статистика 
по этому делу разозли-
ла многих: до сих пор по 
делу состоялось 627 засе-
даний суда, но по разным 
причинам не состоялось 
почти столько же – а имен-
но, 621 судебное заседа-
ние! И хотя суд и раньше 
старался ускорить завер-
шение судопроизводства и 

назначал судебные заседа-
ния практически в каждый 
рабочий день, всё же и это 
не помогло. В настоящее 
время известно, что на сле-
дующий год уже запланиро-
вано 136 судебных заседа-
ний. Следовательно, одно 
заседание суда в среднем 
в течение трёх дней. 

Хотя длительный про-
цесс в первой инстанции 
близится к концу, впереди 
ещё долгий путь. Год назад 
прокуроры озвучили обна-
дёживающий прогноз, что 
точка может быть постав-
лена до конца этого года, 
однако реальная картина 
всё же не столь радужная. 
Почти весь год прокуроры 
читали свою дебатную речь, 
и для этого потребовалось 
почти 80 заседаний суда. 
Сейчас впереди следую-
щий и самый утомительный 
этап как для тех, кто сле-
дит за процессом судопро-
изводства, так и для про-
куроров и судей – еще впе-
реди дебаты именно для 
адвокатов А. Лембергса, в 
связи с чем уже ранее про-
звучали опасения по поводу 
очередных попыток неодно-

Депутат Ландманис 
о Вентспилсе: 
острое мнение

Коррупция 
в пудреном 
парике

В Курземе пугающая 
статистика 
заболеваемости раком

Стабильности 
банков ничто 
не угрожает

Несколько дней назад я писал о противоречивом, ско-
рее даже плохом финансовом положении Олимпийского 
центра «Вентспилс» (далее ОЦ «Вентспилс»). 
Платежеспособность этого общества капитала полностью 
зависит от поддержки Вентспилсской городской думы. 
Однако и это не может покрыть всё растущие ежегод-
ные потери ОЦ «Вентспилс» в размере почти 1 миллиона 
евро (согласно годовому отчёту, в 2017 году они достигли 
826 515 евро). 
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«ЗА КРАЖУ БУЛОЧКИ ПРИМЕНЯЮТСЯ 
СУРОВЫЕ НАКАЗАНИЯ, А ЗА ПРЕСТУПЛЕНИЯ 
В ГОССЕКТОРЕ – НЕТ»

С 1 августа расширены полномочия Государственного кон-
троля или высшего ревизионного ведомства: ему дано право 
взыскивать выявленные в ходе аудита убытки вследствие 
незаконных действий лица.

В интервью BNN госконтролер отмечает, что это не кара-
тельный инструмент, которым Госконтроль будет наказы-
вать должностных лиц и чиновников, а способ борьбы с 
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В то время как лат-
вийские фермеры и 
промышленники с 
помощью различных 
маркетинговых трюков 
и с переменным успехом 
пытаются проникнуть 
в необъятно широкое 
пространство рынка 
преемника Поднебесной 
– коммунистического 
Китая, его, одетая в 
национальный костюм 
суйтов и с улыбкой на 
лице, уже завоевала ма-
стер Латвийской Камеры 
ремесленничества – рукодельница из Вентспилса 
Солвита Зарупска.     

 Окончание на 4 стр.

Госконтроль: нарушение должностного лица затронет 
его личный кошелек

как вообще расследуются экономические преступления в 
муниципальных и государственных учреждениях. Круминя не 
скрывает, что до сих пор наказания 
за выявленные экономические,   Окончание на 2 стр.

Обычная жизнь – на 
пути к неизведанному.
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